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12/18/78

Date of transcription

6, 1978, at approximately 9 p.m.,

g ﬂinterviewed at John F. Kennedy
i !nternationa! Al[!!!! concerning the assassination

of Congressman LEO J. RYAN by Spegd ts of the
F . nvestigation, %and
M Alsc present during e 1nterview,
was Secret service Agent -'w’
* appraised of the nature
of the interview and the 1dentities of the agents.(u4

—-.e was willing to be interviewead
without the presence of an attornex.«q

Further that security was posted at the front entrance,
where the livestock was kept and at the "Casavomore"

(phonetic), where food and supplies kept. urity
people were armed with shotguns, but
he stated that he did not know where e guns came from.

no one ever took firearms training:
the only practice they received was from shooting at

bush turkeys. (GGG TOM K

d the most knowledgeable in firearms. %
he had never seen a gun on Rev. JONES that JOE
WILSON kept the keys to the firearms. hOE(M)
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WILSON instilled fear into the people not himself.tuj

Rev. JONES was paranoid
and physically sick. It was believed that JONES had lung
cancer, but there were times when JONES needed help

just to walk. JONES was not well enough
to make decision

no cne ever asked to
leave Jonestown because they were afraid to.

there was no abuse of drugs at Jonestown and that
all medicine were prescribed.(@tl

ere were no beatings
at Jonestown. —TOM GRUBBS, who was
the principal of the school, came up with the idea of
boxes to discipline the problem children. Further
GRUBBS is either dead or in the

jungle

—he was one of JONES' bodyguards
and as such was trusted more than most, -

but
-he was not trusted completely by JONES.
technical eguipment was maintained i

r
a wo legal shotguns and one .22 rifle.
-these guns were never carried to meetings.

a Guyana department store.

dolls were stuffed with rags and not drugs.

discussed the PT's boats, one which is called the atros"

The crew for this boat was CHARLIE TOUCHETTE, HELEN SWINNEY,
and RICHARD GENARO. no information

about any drugs being transported by Jonestown's boats.(igj
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no one was forced to turn

over their personal items, including cash, to Rev.

JONES. advised that his mother did not
receive retirement checks and that he himself had

nothing to turn over to Rev. JONES. Some members of the

PT did turn over their social security checks because

they had no need for money, everything was provided for.kﬁ{)

there were suicide drills,
but these were considere oyalty tests and no one took

JONES seriously. his loved cnes would
never take poison freely, JOE WILSON forced

members to take the poison., (M}

there were some problems
between TI ONE, the legal advisor, and Rev. JONES,
but he does not know WhY-kUJ

_he was in Georgetown
at the time of RYAN's assassination and the mass suicide-

murder. JONES was concerned with the
purpose of RY s trip. the Congressman
was happy and impressed. an individual

named HOUSTON, a friend of RYAN's, prompted RYAN to visit(t{j

ASCONE, the former Mayor of
meetings at the PT

San Francisco, did atten
id not know WHITE. e never
anned the killing of public officials.
bo his knowledge, there is one bank account
in Georgetown and two in the United States, he does

not know what other countries the Temple had bank
accounts h){ul

%he knows nothing about weapons
or explosives 1n s basement and that there was no

(*/

-3-
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incident on the Pan Am plane whose pilot refused
to fly with them on board. [uq

he knows nothlng of any

brainwashing at the compound, but NN

he knew two individuals who were placed in medical
care for a few days who apparently were very happy
to be released.(lb

mhe American Embassy delivered
their mail and tha e knew nothing of any payoffs

to the embassy.(ﬂ}

P Rcv . JONES taught socialism
and commumade a push to get "legal”
weapons. NP - -ntuzlly they had twelve
shotguns because there were a lot of birds to be
hunted. (1{

he doces not know of any
assassination list, at he does not want to see

any more killinﬂl and that he would not kill (D
lf thefe WBS an assassination

if anyone was on this llst, the STONEs, TIM and GRACE
and the MYRTLEs (phonetic) might be. [l{

LARRY LEIGHTON would
kill RYAN without questions if Rev. JONES indicated
that he wanted RYAN killed.[y

O --. JONES was considering
moving the PT to the Soviet Union, but decided Guyana
was better. representatives of the
Union of Soviet Socialist Republics toured the compound
and liked what they saw. Spanish, French, Russian,
and Swahili were taught in the compound's schools.(14}
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he had no knowledge of any primitive

nucelar device. I!,

he had no knowledge of

Rev. JONES' sex 1lif not know if Rev.

JONES was a homosexual. Rev.
JONES' wife, MARCELINE, dld not Sleep 1n Tne Same
cottage as Rev. JONES. MARCELINE JONES had the respect

of the people hecause she lived like the common people,
*(u

he did nct know what

the need for weapons was except for hunting purposes.
he had no knowledge of a small

revolution or if anyone made silencers for the weapons.

” the total number of guns was ten
handguns an iftteen shotguns. The ammunition usually

arrived in a sheet or a pillow slip.(”}

he was not sure if Rev.
JONES hated blacks. about 1,000
people lived in Jonestown and of the 1,000 people about

90 percent were black. you did
not have to do anything to get into Jonestown except

e had no knowledge of
a "5 Step an", bu Rev. JONES preached
that if the Temple ever ends, you'll know who is
responsible and you should get back at them. SEN"

ARK LANE was the PT's lawyer, but now
he talks against us.{]q

4
came down wltg Congressman RYAN and another ex-member,((z/

-5-
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AYNE PIETTLA (phonetic)
is about 2 ears old and a mechanic. (’k/

on the morning of the mass
ﬁuicide, the security gquards were pulled back.

—arrmo g [ e A o=

? he saw Rev, JONES' body, which was bloate
but he could not see any bullet holes.(””?

Me would return to the PT
in San Francisco ause at is all he knows./y)

ermitted to break for about two hours

during thils interview for the puriose of havini a discussion
=~ o 1 11 "

After this discussion
consen!eg !o Being photograph and fingerprinted. {Z‘{’

gave some names and descriptions

b |
a,

of PT members:(¢41

JIM JONES

security /
TIM JONES

white male, 19 years old, 6 feet 2 inches, (’p)
183 pounds, security

i
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JOE WILSON
guard, deceased

MONDO GRIFFITH
guard, deceased

BRUCE OLIVER
guard, deceased

BILLY OLIVER
guard, deceased

LARRY LEIGHTON
held in Georgetown o©n
four counts of murder

CHUCK BIEKMAN
under arrest in Georgetown

CALVIN DOUGLAS
held in Georgetown as a
witness

LEE INGRAM
non-violent

MIKE TCUCHETTE
non-violent

DAVID JONES alsc known as
Ava Cobb
deceased

JIMMY JGONES, JR.

black male, 18 years old, 6 feet 3 inches,
188 pounds, 7-8 inch scar on stomach,
goatee, moustache, non-vioclent
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TIM CARTER
white male, 30's, 5 feet 7 inches, \
149 pounds, brown hair, moustache,
no scars, non-violent, held in
Georgetown as witness

MIKE CARTER

TIM's brother, 5 feet 10 inches,

21 years old, 150 pounds, dark brown
hair, non-violent, held in Georgetown
for guestioning

SANDY BRADSHAW

white female, late 30's, 5 feet 5 inches,
130 pounds, blond, glasses, non-violent,
in San Francisco

JOHNNY JONES, JR. (fuy
black male, 29 years old, 165 pounds,
deceased

(First Name Unknown) (FNU} SAUNDERS
deceased

TERRY BUFORD

white female, 5 feet & inches, approximately

25 years old, 122 pounds, blond, no known scars,
non-violent, will be coming to the States

STANLEY GEIG
19 years old, 5 feet 5 inches, blond,
deceased

ARCHIE IJAMES /
black male, 60's, & feet 3 inches, medium !
build, black hair, no facial hair, glasses, i
in San Francisco



BQ B9-495

The following“' list of the basketball

team member S—m

JOHN COBB

TIM JONES
JIMMY JONES
STEVEN JONES
CALVIN DOUGLAS

CARL BARNETT

black male, 21 years old, 6 feet, 161 pounds,
black hair, no scars, glasses, held in /
Georgetown as a witness

WALTER WILLIAMS
black male, 21 years old, 5 feet 10 inches,

170 pounds (dq
BURRELL WILSON

black male, 1B years old, 5 feet 7 inches,
TLEE emmivem A= Y amly hade  smm mmmiee PR, S ‘
d 20 MPUUNIUD,y L1LdUOR jldil , NHOU VUL LdAdLILIC

FPRESTON WADE
black male, 21 years old, & feet 4 inches,
160 pounds

CLEVELAND NEWELL
black male, 22 years old, 6 feet 1 inch,
180 pounds, black hair, moustache

MARK CORDELL

black male, 18 years old, 165 pounds,
brown hair, no scars

-9-
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LEE INGRAM
ccach of basketball team,

6 feet 1 inch, 180 pounds, black male,

age 30

Last of others identified [ D

FAULA ADAMS
worked in public relations
in Georgetown

MIKE PROBST
worked the radio and public
relations

HUGH FORTSON
an assistant minister
who left the church

BUNNY MAM
a nickname for PAULA ADAMS'
boyfriend

SHARON AMOS
worked in public relations.

believes the AMOS' family slit each

others throats.

TISH LEROY

Finance Committee, deceased
ance Committee, deceased

REVINA (phonetic) BEAN
Finance Committee, deceased

=10-
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MONICA BAGLEY (Phonetic)
played guitar, she was
shot at the airport

CHRIS O'NEILL
held in Georgetown, quiet

OPELL RHODES
witness to 100 suicides

LADY SATIN
nickname for DEE DEE SMITH or
DAWN MITCHELL

DEBBY TOUCHETTE
worked in public relations,
probably the best shot

BEATRICE GRUBBS \ljf
typist

DONSLY
helped in construction of homes

STEVE JONES |
white male, 6 feet 5 inches, 180 pounds,

19 years old, black hair, brown eyes, moustache,
glasses, held in Georgetown for questioning

his meaning for the
following terms:\qil

angels - Never heard of it. , ‘

hit team - First head this expression
from the news and gossip. (b‘y

-11-
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Planning
Commission -

Going to New
York -

white night -
contingency
plan -

suicide
pact -

Public Service
Unit -

Finance
Committee -

bring your

bibles -

Silent Weaponry

Unit -
~12-

Plan the Temple's business,
There was no Planning Commissic
in Jonestown only here in

the United States. MARIA
KATSARS and TERRY CARTER

were in the Planning Commissior

Means nothing.

A get together to discuss
problems.

Never heard of it.
Vb
Never heard of it g

Public Service Unit made
decisions regarding chores -
the work in the fields rotated
on a six week basis. Members
could petition the job committ#
to request a job change.

Handled the Temple's financial
decisions.

Bring your weapons

People who used bows and
Arrows.
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The following description was obtained
through interview and observation: 4‘/

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Scars
Residence

Occupation
Education
Relatives

Destination
Point
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protect identity by request),
utler nivergitv. Indianapolis,

» ecords regardng
JAMES W. JONES are on mlcro an arely leg e. A review of
these transcripts reflect that JONES started college in 1948, at
Indiana University in Bloomington, and transferred to Butler
University in 1851, as & part-time student, meaning he carried

12 or less hours. He graduated in 1961, with a Bachelor of

Science Degree in Secondary Education, which would have qualified
him for teaching or coaching at a high school level. Sometime in
1955, JONES withdrew for a period of several years, reasons unknown.
No campus activity regarding JONES was noted, and he was not known
to be athletic, active in any athletics, clubs or extracurricular
activities. There is no alumné. involvement noted since 1961, and
he has been classified an inactive alumnus.qu)

: On 11/22/78, mprotect identity by
request), Indiana Stat ard o ea , State Office Building,

Birth and Death Records, telephone number advised that
Indiana birth certificate #113-31-022018, s JAMES WARREN
JONES was born May 13, 1931, at Randolph County (Rural Route,
Lynn), Indiana. His father at bieth was JAMES T. JONE§ and his
mother was LYNETTE E. PUTNAM. JONES is listed as the first child
of this union.(lg)

On 11/22/78, the records of the following investigative
agencies in the Indianapolis area were checked for any information
regarding JAMES WARREN JONES, born 5/13/31, with negative results:(uJ

Taddamaorm~Td
A0d1a0apoilE

olice Department,
Marion County Sheriff's Office | l
Indiana State Police, Central Records .
. Indiana Data and Communications System was negative !b}
‘ regarding any driver's license issued to JONES ’
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The following investigation was conducted on November 27, 1978,
at Bloomington, Indiana by SA— )y

(protect identity by request),—
ndiana University Police Department, Bloomington,

1ana, advised that JAMLS WARREN JONES entered Indiana University
on February 8, 1949, and attended for three vears, received

no degree, and had no special area of concentration. JONES entered
Indiana University from Richmond High School in Richmond, Indiana,
and at the time he was a student there had the home address of

Post Cffice Box Zol, Lynn, Indiana. L‘

lm—r P—— e TPy R e N T T Y Y T L r—y T TR g, T ST g . & e =« —
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The following are the results of Indianapolis indices
search regarding JAMES WARREN JONES and JAMES W. JONES:(U}

NN

IP 157-6690 appears not to be identical

et

IP 87-21561 not identical

IP 157-7543 regarding a car parked in location ;

of a Klan rally in Indianapolis, 4/27-28/74, 4
regardin &’
u/ ~

Source contacted
reflected JONES not thought to be a member !
of KKX. | .-
IP 47-3355 not identical

The following-listed Indianapolis indices reflect that -
files have all been destroyed: CJ\

100~-3474-1A (17)
100-0-15156 !

100-5577-3-13 |
100-5577-10-2 !
62-1526

i
166-1358 / :
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unpublished),

of the Peoples j:)
E -

He met JIMMY JONLS in the early 1950's when JONES was the
pastor of the Sommerset Metnodist Church on South Keystone.
JONES was then traveling door-to-door selling monkeys to raise

1(#;?{42_ Care olfiriy

his wife

e property
+ she . lnc ing properites which had been willed and deeded

=T

he Pecoples Temple and to JIMMY JONES.

were both members of the Peoples Temple along wit
children, returned from California a

hre rears ago and is currently living at

roximately

to the information

in the group that died in Guyana. !ﬂ‘

JONES was of an interracial background
and had some lndian blood in him and started an interracial church
at 1502 North New Jersey Street back in 1952, This church was

of Pentecostal denomination located at the corner of 15th Street
and New Jersey. In 1956, JONLS went to visit a Father DIVINE

in Philadelphia and later on Easter, 1877 broke his
relationship with JONES inasmuch as he cou ot tolerate JONES' -
advocating throwing away the Bible and portraying himself as God. :
In 1965, JONES left Indianapolis for California.(u) i\k

_a Reverend ARCHIE IMES, better known as T

BROWNIE, currently in San Francisco at the Peoples Temple, (au -

Accordin

. Interviewed on 11/25/78

— T ——
SA

SA -ndv
by

Indianapolis, Indiana _ IP 89-181

F-Ia#
11/28/78 J

This documert contgins nedher recammendctions nor conclusions of the FBIL [t is the property of the FBl and 15 loaned to your agancy;

al

Dote dictated

it and i's ronlenis are nol to be distribuled outside your agency.
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2
is originally from Indianapolis and left with JONES when JONES p7 &
traveled to California., IMES was associated with a church at

the location of 10th and Delaware Street prior to hjm
1Q88 vl 1T4GTNH

to Califﬁrnia '\'v'ith JONES and betw%%ﬂ Lo03 anG 1Lyiv
i advising him, F
The basis for e telephone
vas attempting to get *
to leave the Peoples e and not to give all © e
-

money away. IMES called numerous times
leave alone.;y!

e et

Another powerful man in the Peoples Temple wa verend
s W h 1 h

s a Reve
JACK BEAM, an associate pastor with JONES at the 1502 North
New Jersey Street church, HJONES ™
used coercion, telephone taps and any other means S disposal C
to control his members and congregation. When his P L
became a full-fledged member of the Peoples Temple, ne was never
able to discuss any personal business with her and be left alone.

T was always a menber of the Peoples Temple present. "
who were
in Sou merica and are alleged to have been members of the Peoples
na an

v
Temple, some of whom died in Guya 1d others of whom survived,
These peo

—these people are as follows{{l/
iIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIll!!IIIIIIIIIIIIIIIIIIII!!!!;E’

names unknown
rs are members of the Peoples Templ@;ul
i

-

! o

S -

Children:
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m JONES utilized his power over people
of low mentallty an OW socio-economic status and described

it just as the Pied Piper leading people who have no conscience
or no convictions of their own. mhe never heard
any mention of murder, suicide pacts, assa a ns, or weapons

being stashed, /uj

The only incident of violence that he can recall was in 1957
when he went to a nursing home in the 2300 block of North College
in Indianapolis and witnessed a beating by AGNES JONES, the adepted
daughter of JIMMY JONES, AGNES kicked and hit an elderly woman
and later that evening, he brought this to the attention of
JIMMY JONES, at which time JONES told— mind his own
business. { U}

mthe following people may have additional
infor rega e Peoples Temple:{u]

Reverend NATHANIEL URSHAN, 90? East Fletcher, Calvary
Tabernacle in Indianapolis; .}

elepho
America with th

o South
ived a call from his brother

oclogy rega

m the following persons may have been sources
of money Ior e Peopies Temple:[U} .

EVA JACKSON, now in CaliforniafU)

(First Name Unknown) LATERNO (phonetic), a Sunday school teacher

in Peoples Temple and may currently reside in Arizona;( Y]

The SVEENEY (phonetic) family in real estate and handled
large holdings contributed to the JONES' church;

("

ED MUELLER of Greenwood, Indiana.

(

T I BT TWIRY TR - -

£

B
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He has also do, Ohio
, Kentucky. he was never a member
of the Peoples Temple and last saw in the early 18960's.

He would not categorize JONLS as a friend; however, he stated that

+ihnowr wara rantmntac at ITndiana TTn!trarc1frr o+ R'innm'lno'fnn Indiana
hllcy W L W A VIV/LIU LG W Y o _ b hd Yk A CL LA A W ohd ode VW A T o L= ) Ad LA A hd oy WA Ld - b e TS

and met in January, 1949, They had a ba81c personality conflict
which culmninated in JONES' sticking hat pins through a mattress
and a subseguent confrontation with the dormitory

into
couns t the time. ¢\

JONES was maladjusted and had great
swings
As an example, an instance when JONIES took an

economics test an eft after twenty mlmlqu later TT'V‘InD' to

............ SToo Vv Sl AT LA Aasld T2 I —~ci e

the economics professor tnat he never took the test. This to
was a clear indication of a lack of integrity on JOLES' part. -
JONES would frequently cite chapters in the Bible regarding faith
healings and his wiole approach to religion was to contreol the minds
of iminorities and weak individuals and to use the downcast and the
downtroduen for his own power and glory. JONES could not deal

witn people in a straightforward businesslike fashion./)!

—no information regarding any murders, assassinations

mscription_NOVEember 23 1978
couloj22ke mu“ o
0

and was not a person of very high integrity.

or axmeoples Temple members and he did not know any of
JONES' followers who traveled from Indiana to California.}“;
eees 00 11727/78 . Indianapolis, Indiana .., IP 89-181
s [ | .
SA -ndv Cate dicfated 11/28478 b 4
this document corlairs neither recommandations nor conclusions of tha FBL. Il is the propaerty of the FBI and is lcaned to your agency:

and its conlents are not lo be distribuled outside your ogency.
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November 29, 1978

1

one number te ep one num

~ - TTVATYV TN wtowmer wall £ v
Cllld o Lk IJUL‘.L‘LJ AA—¥ I J wT Ll LJ.UIH a ol .I.Uu

f bout mid-1950's through the late-1960's, JONLS aspired to

11 about church groups and frequently would come to {i
and ask questions reiardini how to motivate :

- - o lrrmoaw tho avar
Il b uc KIISW I.LI-C LWC VL

people and how to control cnurch groups escribed I
JONLS as an emotional paradox who was legitima y and sincerely i
interested in the plight of the poor and underprivileged when i
he first began his ministry. He also was very impressed with '
the coruiunal socialistic society. did note

a change come over JONES after JONES' it with Father DEVINE
in New York City. JONES returned believing that he was a little
god and began making demandg upon nis parishioners for their

total family possessions. chis was Wwrong

and that he would ultimately have grea culty with his church
if he should continue to demand the personal belongings of
individuals., disappointed and surprised by the
appointment of ilayor CHARLES BOSWLLL of JOWES to the iayor's

Hurian Rights Commission in Indianapolis. did not feel

that JONES was qualified for this nositioh an elt that JONILS

et a sl atble 12 fRerld AN a Lailaa b ALYl

was not worthy of such. he is convinced that JONES
used a cover story stating tha apolis was not racially

in tune witn his preachings and desires in leaving, while the
real story was the fact tinat JONES was receiving considerabile
pressures from families of those parishioners who had sold

their properties and donated their entire life savings to his
churchh. Just before JONES left Indianapolismeard
of incidents of beatings of parishioners for Vio of
confidences that they had bestowed or that JONES had bestowed

e it b ki

with them. JONES took advantage of his confidences and the
confidence of the people that he ministered to.(ﬁlr

W the following persons he knew of may
have s niormation regarding Peoples Temple members

or their followings: /!

SHEILA COiLET‘TEI husband MICHAEL, telephone number -
prefaced any contact here with mentlonlnz

Nls name to alleviate any undue concern by the CORLETTEs)i u’

11/27/78 o Indianapolis, Indiana IP 89-181

Interviewed on Fila #

- : 5 PO | I el e b ke FA1 I8 s tha oronarty gf the FB! and i lognsd o vour aoency; /
"his documeni ¢onioins naithar recommandations nor conclusions of the Tol. I is IR& properly OF 1he 700 8nd 13 00Nl 10 yOur cgency.

# and us cortents ore nol to be dustributed owiside your agency
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A Mrs. TOUCHLTTE;| W/

and probably spendlng the winter there with children and/or
graandchildren )

Te . R n 15 cause to .

- _ AL 1Y

help the underprivileged and poor. /Yj

— unable to explain what happened in Guyana and

stated that tanere was never any mention of guns, weapons, murders,
assassination plots, or anything of the sort during his association

with JONES and/or Peoples Temple members. ! 3{‘._ )

A Mr. JOBN MEREDITH, who is currently ministering in Arizona (
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telep e——

elephonically advised that he is employed at F

n be reached at his employment telephone

advised that he is a former member .
es Templ of Reverend JAMES JONES.

1s believed to nave been killed in e murders
and suicides in Guyana, Scuth America.(jj}

He was going
at the time, and the only
way tnat he could date was if he attended Reverend
JIMMY JONES' church then located at 975 North Delaware Street

in Indianapolis. In the early 1970's, he and his wife and four
children went to California i dwood Valley
area where he worked for
establisned residence at

In Washington, D, C., he recalls they visited with a !all!ornia

congressman whose name he dcoces not recall, and as a result of
the visit, JIMMY JONES gave the entire political support and votes
of the Peoples Temple parishioners to this congressman. JONILS
told the people how to vote, and inasmuch as he demanded total
obedience, they did vote as he wished. eft the
Peoples Temple because he was tired of being harassed into giving
everything that he had and everything he could get and everything
he could scratch up, which was the JONES theory of ministry.
and their four children remained in
California and eventually went to Guyana, South America.
furnished the following names of individuals who he knew we
as counselors and assistant pastors while he was in California

with his future wife

~

LARRY LAYTON, who, according to recent news accoun
accused of killing Congressman LEO RYAN and who
described as a former drug addict who always had a dazed
look in his eye; "|{}

et . o at Filsa &
Gt FHe ¥

11/27/78 Indianapolis, Indiana IP 89-181

[ Y

- W1V
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CHARLES TOUCHETTE, from Indianapolis. Indiana, who was
a counselor and a friend;fu\

JOYCE TOUCHETTE, wife of CHARLES, who was also a counselor;/ |4; .(Z:

HELEN SWINNLEY, who was in charge of convalescent homes while
in California and was tne motner of JOYCE TOUCHETTE;,y;

ARChIE IAMES (phonetic), who was the second in command to
JONES in charge of the bus drivers and probably in JONES'
absence would run the Peoples Temple in California or
elsewhere;, .1,

JACK BEAMS, an assistant pastor also from Indianapolis! |/

EVA and JIM PUGH (phonetic) were the b?(z
secreta easurer and handled all of the Peoples Temple

money and tnat they are formerly of —1n
Indianapolis, Indianakﬁl

the bus trips around the United States

as ''spreaaing tone word of JINMUY JUNLS.' The buses were frequently
aovercrowded ana overloaded, and the elderly peopie in tne
congregation would frequently complain., Children were placed

up in the luggagse racks and probably had the best seating
arrangement of tne entire congregation. They only stopped in rest
areas and parks and never stopped at any restaurants. The rest

areas and parks were always pre-arranged by some of the other membpers

wilo preceded the buses in cars and would make the appropriate
arrangements for food and drink at the rest stops(t”

msecurity guard in Redwood, California
in view 01 the large number cof tireats that were aimed against

JONES. The threats came primarily from residents of the
Redwood Valley who became infuriated at the large number of blacks
that JONLS brought into the valley&}ﬂ

W a TIM CARTER, believed tH5 be from the
Califor charge of publications which consisted

mainly of pictures and key chains bearing photographs of
JIMMY JONES. The Peoples Temple sold these for various prices
and tney were sold for all types of occasions to protect against
travelers, dangers at night, to protect against rain and fog,
and other sorts of mishappenings that may befall persons,
This was a very lucrative business, and the first year
can 7recall that the temple took in well over SIUO,OOq.\A\

\

/
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m JOXNES handpicked body guards to dress,
act, an ook Just like JONES. They combed their hair in the

same manner as JONES and wore sunglasses just like JONES to
protect against any would-be assassin who would have a difficult
time deciding who actually was the real JIMMY JONES and who

were the body guards dressed alike.\™

JONES demanded total obedience, told people that he was
God and tnat ne was Jesus and (Y - cpinion that his
followers and survivors of the murders and suicides in Guyana
would stop at nothing to obey the command of JONES,
feels that the people in Guyanas.probably did cormmit suicide
at tne insistence and direction of JONES as they were so '"brain-

washed'" bLy JONES and his teachings. he would
not put anvtning past any of the survivors of the murders and
suicides in Guyana as they are ''capable of anything.' !

e e
ey tm———— e - N

L
0

-
7/
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RYAS=

je of Iranscriphan

ey

by statlng

er met JIMMY JONES. /W)

, HARLES
better known as GCHUCR, white male, date of birth

Indianapolis, Indiana, survived the murders in Guyana
of being in Trinidad playing basketball or purchasing supplies

at the time. Sne has no further details other than the fact
that some of CHARLES?T

SIS UL SoARsiAedday

children and higs wife were thoucht to be
childaren and hig wlflie were tnougnt to he

in and killed there.
also Peop

CAROL JOYCE TOUCHETTE, nee SWINNEY, a white female, age 43,
thought to have been killed in Guyana;(]]

emple members, a s: /)

= e A

MICKEY JEAN TOU white female,

a former Peoples

mple member now living in

and has telephon
i

MICHA 'C.IETTE, a white male,
who was 1in Guyana at toe
tlme, gowever, believed to have survived

the murders there according to the U, S,
State Department;ﬁ\“

./

ALBERT ARDELL TOUCHETTE, date of birth )
September 13, 1954, dead in Guyana} U}

MICHELLE ELAINE TOUCHETTE, white female, age 22,

N
i(
. Y

rererened on 11/27/78 , Indianapolis, Indiana IP 89-181

b7 <
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D and HELEN SWINWEY, who are from
Indianapolis and who may have survived the murders in Guyana
by virtue of being in Trinidad shopping for supplies. They have
had no furtier confirmatyg (s} is and do not know the fate of
CLLEVE and LELEN SWINNEY, CHARLES EUGLNE TOUCHETTE became
acquainted with JIILNMY JONLS approximately ten years ago and moved
to California. As a result of nis leaving Indianapolis, he hardly
corresponded with the family, only several letters over a ten-year

ﬁeriod, as JI..MY JONES would not allow correspondence with families.
became acquainted with the Peoples Tempnle through

the above-mentioned CLEVE and HELEN
. QUCHETTL left, he had an excellent job
as a sheet metal salesman with the Paller Engineering Company
which he gave up to go to Stockton, California then to Ukiah
and ultimately Redwood Valley. TOUCHETTE and his wife along with
the SWILNNEYs received large sums of mconey from the State of
California to care for indigent and wayward youngsters and
CHARLES also handled concessions and drove missionary buses to
san Francisco and Los Angeles to pick up the destitute people.
He becane an assistant nminister to JONLS

visited TOUCIHLTTL in California, ey did n rove
0 ~#ES and his ways; however, they could not convince TOUCIHLTTE
to leave the group. JONES got information from other people
supernatural. As an example, the TOUCHETTE family has a history
of heart attacks and high cholesterol and JONES told CHARLES
TOUCHETTL that if he did not join the Peoples Temple church,
he would die of heart attacks. TOUCLETTE joined the Peoples
church and has had no heart attack problem, thus convincing
TOUCHLTTE that JONES, in fact, does possess supernatural powers and
is a god of some sort. [y}

. | - s a former
Peop!es I!'emp!e Wr, was a !g!!etary to JIMMY JONES and became

disgusted with his financial wheelings and dealings andhis
breaking up the families by demanding that the families sell all
of their belongings and donate the moneys to the church. MICXEY JEAN

‘-
»]
ey
¢!
=
4y
I3
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A
s
O
Ly
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3
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money stasined in caves all over the State of California,

MICKLY JEAN became very fearful of retaliation from members of

the sect and was reluctant to let her whereabouts be known.fm§
L

¥ it
1
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TOUCKL , ee SNEY ; ers wno were active in

the Peoples Temnple, one of whom was killed in Guyana. TIMOTHY

THADITTA QUWTNMNMNLTY i
[CLLEFIPAFL Y VIR A 1

and

Ll oam

Liice

SWINNLY was killed in Guyana and anotihier bro
former cult member, is currently living in
is fearful for his life and does not want
A tiird brotier, lives in
and can be reached a elepnone number
able to provide some information of bac {?“

_stated that they were unable
to ex n tne recent happenlngs in Guyana and stated that

accngginatinng c—
[S= Ry & SN N ) -

there was never any mention of weapons, nurder, a inations
or suilciues, and tney never had any indication that such would
take place. ARD
p P g
. —_—
P
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b7C
telephone

numbe &8 presence of his \
wife regarding JAMES JONES and the Peoples Temple.

mneither he nor his wife had ever met
JAMES JONES an e ave never been members of the Peoples Temple.
{is mother, H a white female, age 66, and

his father, white male, age 68, are both

members of t pies Temple and are believed to have been in
Guyana at the time of the recent murders and suicides.
advised he has heard that his mother had bee
somewhere in South America, and is presently ve and we
the Country of Tr !
is unknown.

.

is parents went to California, with the
original J JONES group from Indianapolis, 1in 1965. Their p——
attitude was that they had met a "wonderful preacher'" and apparently .f

had found a great deal of peace and solitude in dealing with JONES.f?%}T

in the early beginnings of the

Peoples Temple group 1n Indlanapolis, there was a great deal of

secrecy connected with any of the meetings of the followers. He :
never became involved in spite of his parents' activity, and they AN
ultimately left Indianapolis in the early 1960's because of a f ;})
holocaust that JONES forecast for Iandianapolis, which was supposed F
to wipe out the city. i

— JONES as a con-man who proclaimed to be
a self-healer, and recalls hearing a story once about how JONES
was shot in California, and there was blood splattered everywhere,

but JONES was not taken to a hospital, but merely taken aside for
several hours and came out laterl apparently well again, and

continued to greach. _this was & put-up job, a fraud,
and a fake. !

—the following members of his immediate
family are current, or were past, Peoples Temple members:(

11/28/78 ot IP 89-181

interviewed on R ee———— File #
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, wWho a selected by

JIMMY JONES and whose first name could have
been and who also may have been one of
Temple Inner Circle of Enforcers,

and whn 1ie alen halioacad tn ha AdasA » 1.2
e 44 Wl AW F - - [~ 1S " B AT VW W b LA E A =] L R u

thought that JONES
was crazy, So he left the Peoples Temple before
they went to South America. P has been very
careful in regard to notifymne of his
whereabouts, fearing possible Peoples Temple (PT)
reprisals i\

E are believed to have
Guyana, and are probably deadfwu}

e

went to Caz oraian,
T O 5 and to be with her sister,
She, at one

me, atiempte o leave the ut they refused
to allow her to leave, until her daughter died

? at which time she was allowed to
atten er daughter's funeral, and never returned.

(M

b7 <
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— appeared frightened

aysees

the PT
any inquiry was made regar ress or
her whereabouts, she stated to 211 of her
relatives that she did not want her address
known to anyone. She appeared to be in fear

for her life.l'\“

vigite S Tather and mother when ey
were 1In Ca ornia. When they returned, they related incidents
of seeing armed guards and of being in certain areas and seeing

certain buildings that were not open to outside visitors.
Apparently, when *toured the grounds of
the PT in California, there were guards stationed at the various
areas as checkpoilnts. #ﬁlso recalled H
?mentioning once that his father,- stated they ha

a

the gun power they needed at Peoples Temple.\!

owever,.
uld have regardin

-was e memberk \

Ry ——

has a heart condition,
uss any of his past visitations

Wy

he never heard any mention of murders,
assassinaticns, uicides, suicide pacts, weaponrns caches, or

the use of n tics or narcotics paraphernalia. Both he and
his wite*are astounded and amazed at the recent happenings
an

in Guyana, ave nc logical explanation for it.
AVA
!

~

o
g the PT and does not think

and may no e P
to the Peoples Temple in California

——

‘:‘» g -:‘.‘\"
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Telephone e ent
the interviewing d t na aterview. She
thereafter furnighed the following volumtary informations

- L Awamw-vut\

vised she had been associated with the
a child and that ber sigter's family,
were members of the PT in

ister and her sister's
wera dead.

Guyana.
youngest son,

Ny
Sy

—_—pr =% T ETE e AR R s mr W OWMT wm e W OWRGE MR WORF M AL TR AL TR W o o W AR -y » }

29, 1978. .\

ntated hey family was deeply involved with i
the PT in Indianapolls 20 years ago and in fact lived at the i
church and worked there during the early days. She advised at i

that time JIM JONES was similar to ORAL ROBERTS in that he — -
preached equality and conducted miracle healings. She sald she
witnessed him removing tumors from a woman's eves and causing

another wormn to throw up goiters in har fhw_)gt.l\lll D

She said that during the early days she had no idea
the PT or JONES held any racial or politically motivated feelings,
She saw no evidence of the use of drugs or aay conspiracy to
comnit violence or accumulate weapons( \\

msuid that her parents became disenchanted
with the church about 17 years ago when JONES and his associate
pastor, a Mr, IMES, described as a tall thin Negro male, began

Fe == =SS AN

preaching against portions of the Bible. In additio he stated

the family believed IMES had become intimate with and

in fact oftened displayed his affect her o front kﬁa
of the family and s husband A e sald the .

family with the exteption of gradually O
quit attending the services. (| s
— TR
 Tollowed

the preperty of the FBI and 5 igoned ' your agency,

“his document contamns re:ther rezommendotions nar canclus.ans of the FBI It g

oand s contear are net g be distrbuted cutside your agency
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the motivating force in the move. She said with the exception
of two letters received by her mother, they had no further
contact with them. She said the letters were both severely

censured with lines marked out.
about 12 yvears ago and stated
that they had had another son

[« JEr i — TALTTION

I
tals by i) ﬂlIll‘JI.'.LCI with JUNED , ‘“l

said that folloy

Hhasar

The last letter was received

d her family were well,

at they were going to

g sal z UELUaUuDT 11T Lualu 1Tl

away hav
heard from
In addition

d he wou returning to Indiana November 29,
1978, and would stay with ‘
other than“ a newspaper reporter told her the State Depart-

ment would be contacting her for identifying information con-

cerning
has not
any information needed.
was Caucasian, approximately
about the size of a quarter

stated her parents wera
however

eached until December 4,

She

. - . e miem -
a brother,
She advised y
nTformation concerning the matter 28 HE

not expected to return before July, 1979.
1978, in care of

handled all attempts to contact-and had talked to

said she had received no other information

She advised she has no such information and
een contacted, however her mother could probably provide
recalled that her sister

d birthmark

provide any
was the oldest and had

(n

his father,
ne. The boy told
or his younger brother since he left Jonestown.

-
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Telephone as to the identities of the

interviewing Agenta and the nature of the interview. She was
interviewed in the ence of her husband,
at her request. throughout tho

agreement with w furnished the Agents(u,

advised she and had been affiliated
with the People's Temple (PT) since its inceptiom. She said they
first attended the Somerset Methodist Church on Scuth Keystone

in Indianapolis in the early 1950's and that JIM JONES was the
Pagtor. JONES left the church when members accused him of lying
and stealing funds and she and her family followed. She said

he then established the PT and they helped him buy an old (
synagogue at 10th and Delaware in Indimapolis(.\‘

cated

In the late 1950's JONES went to Brazil, South America
for an extended period of time and RUSSELL WINDBERG acted as
the Pastor of the PT, She stated WINDBERG currently resides
at Yhea JONES returned she
saw ang n m in a e seemed to be interested only in
important people who had money. She said he began to gather a L
large black congrezation and tried to force it upon other members,
She said the congregation ended up about 85% black and she and
her family finally quit attending in the early 1960’'s. She
said she belleved JONES left Indianapolis in 1965¢ [

\

m said she had been a close assoclate of
JONES and ] e in the early years. She sald when her oldest
daughter was 111 with the combination of diseases in 1953 and
not expected to live, JONES came and stayed with her day and
night. She advised her daughter miraculously recovered from the
illness. She said in 1954 when her husband was diagnosed as
having cancer and given only three days to live, JONES cane and
stayed with him day and night until he too recovered miraculously.
She stated she believed JONES hsad the power to heal during
those early yea.rsg Ww\

N

T

In July, 1971, JONES returned to Indianapolils for
a revival and she and her family attended. She said during tb(ow;

L]
k]
i

E

mercewed v 11 /20478 o Indianapolis, Indiana—"'* P 80-18} ——

P
—%-—‘M‘Dd—l—l—faef—?s—————!’ -

“hs dacument fantg.ns neither recommandabons nor canclusions ol the “Bi U is the propecty gt the FB! ond is loaned to your agency:

t amd s cornte-'s are nat to be distributed oulside your agency



IP 89-181

- -

service her oldest daughter, became missing and she
went to JONES and asked 1if he had seen her. She said JONES
went to his office and came back with who appeared
dazed and told her she was returning t fornia with JONES.
She salid at that time was about 20 years old and had

a 12 week o0ld baby born out of wedlock. She said , the
b returned with JONE alifornia.
S8 sne had no direct knowledge of the use of
any drugs the PT at any time or on her daughter. She said
she now believes that JONES used hypnosis rather than drugs
to induce her daughter to follow him.&uj

with her younger daughter, - left

for California in the next day or two with plans of looking it
over and 1f she liked it her husband planned to follow after

he retired. She said JONES asked her husband to sign over

all their possessions to him and later forced her to call her
husband back in Indianapolis and tell him to come to California
or he would dle. She explained that JONES predicted a holocaust

A W d
would occur and all would be killed except for he and his

followers. She sald he first predicted the holocaust in 1967
then agaln in 1974 and the last prediction was that 1t would
occur ia July, 1979. ‘u\

qspent about six weeks with the PT in
California and JONE orced her to live with

she sa
his confidence. She said he told her that he was God and

also that he and were homosexual. She said JONES was -
campaigning for ANGELA DAVIS and she donated to the cause not
knowing what it was for. ©She said in a sermon he preached that

he was a~socialist and said, "We must overthrow this Government."
He said that the Government was bad and displaved a strong

dislike for then President NIXON. She said he had talked about
having a cave full of shotguns and machine guns, handguns,

medical supplies and food to last for six months. She said she
believed the supplies were a mass for his impending holocaust.

She sald he never told her where the caves were located. She

said during the services there were armed guards at the entrances.
She said the services lasted from 7:00 PM until 4:30 AM, and

once when she tried to go to the restroom a guard threatened

her with a handgun. ul
{

y

! ik
[
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returned to Indianapolis in September, 1971
with . however her daughters and
baby Temainded. ohe salid she next saw JONES in October oT 19741
at another Indianapolis revival and learned that he was not
going to let her daughters return. She said at that time he
wag wearing robes and told her they were to cover up his "holy
clothes". !]!

In May, 1972 she was contacted by a man in California
who told her that PT members had tried to rapeﬂ She said
the man protected until she could 0o to CalifoPfiia and get
her. She stated she tried to locate at the same time
and bring her back and finally found her 1n a house belonging to
JONES  and learned she was married to a black man. She said she
determined the marriage was performed by JONES' lawyer, TIM
STONE, and she believes iwas forced into the marriage.

She said the black man severely heat and the baby and
she was gble to persuade both daughters to return with her to
Indiana. {1}

PO T O S |
e S itaa

had contact with Governor REAGAN of California about her daugkters
and tried to print a letter in the National Inquirer about the
PT but was unsuccessful. She sald she did work with CAROLYN
PICKERING, a reporter for the Indianapolis Star and News after
she returned from California and several articles were printed.
She said they reached JONES and she and her daughters received
several harassing phone calls threatening her if she did not
quit talking to the press. She said at one point the telephone
company found a device in the receiver of her telephone that
the repairman described as a "bug'”. She saild that occurred in
1972 and to her knowledge was never reported to law enforcement.
She said nOﬁﬁ‘of her family had any contact with JONES or PT

\ _

since 1972

msaid that her daughters remained terrified
of the PT an and seldom ever discussed thelr experilences.
She said told her once of being beaten and having her

hadrs AP +ha+ Tatar +A1Ad +ha cama otmary Qha oadAd
A% A A Wl ﬂ-l-l-\-l b lith W A WS AN [FR 3 o7 AN = WA ’ - [y & 4= [e=J - ¥ RV
about two years a asked about the cave with the
weapons and told her she where the cave was. She

said the gir rought a book with them entitled, "Introduction
To Socialism" authored by LEO HUBERMAN and PAUL M, SWEEZY and
told her JONES forced them to study it like a Bible. She said
on Thanksgiving Day, 1978, [ admitted to her that she had
been one of JONES' armed bodyguards. In regard to the suicide
pact, sald she recalled hearing talk of it

in 10 whil wne 1ldvine widrh hidm Qha ha cadd +hana

A A _ s P A YL aA L 2 A LV LILE w 4aA LLL AL ALMYe AN C’“Lu 11% OG LW Wilwi ©

it suicide if the PT was threatened and any. ¢ 1)

{J

h

i

e she
was a pact to comm
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members that refused would be shotk\l’

~ sald she knew Reverend ARCHIE IMES or
IAMES was an important member of the PT and was ori inally
from Indianapolis.

was very reluctant to identify her
daughters saying that they were still terrified. She asked that
their identities not be revealed, especinlly to the news media

and was advised that they wo not be. She identified them

She gtated
moved to Ohlo and doubted he could provide any information
of value.ikl\

agreed that she would notify the FBI
if any further information came to her attention.

(1 —
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HAROLD MORRIS CORDELL, age 86, and who is bllind, of

3111 Station Street, telephone number 545=9122 was interviewed

in the presence ot his wife, MILDRED. CORDELL stated that
nelther he nor his wife were ever members of the Peoples Temple;
however, he did attend several services approximately 20 or 25
years ago. CORDELL's son, HARQOLD E a white male,

liv with his wife, HENRIETTA,
is not a member of the Peoples Temple, and
never was, but 8 several sons who are current members of the

Peoples Temple, and may have been in Guyana. HAROLD EARNEST
CORDLLL's song, and the grandsons of HAROLD MORRIS CORDELL, are

o ARER == 52T L1l ot

RICHARD CORDELL of Spokane, Washington, and HAROLD CORDELL, who
was in Guyana, and survived. HAROLD CORDELL 1is believed to have
since contacted his brother RICHARD in Spokane, Washington. -
HAROLD NMORRIS CORDELL said he has had no contact with his grandsons
in over 30 years.{1{}

CORDELL further advised that his sister, EDITH EXCILL
CORDELL, a white female, age 76, date and place of birth,
February 6, 1902, in Indianapolis, Indiana, ann:gximntelv 5'7",
1i5 pounds, was in Guyana, with JONES and the Peoples Temple,
and her current fate is unknown. EDITH CORDELL was a very devout
follower of JONES, and ome of the original group who traveled
from Indianapolis to California. CORDELL could not furnish any
information regarding a family dentist or doctor who treated
CORDELL who may be of assistance in ideatifying her. /U]

EDITH had an adopted daughter named CAROL ANN MC COY,
who along with her three children, were Peoples Temple members,
and are currently believed to he in Guyana. CORDELL stated that
he was never advised of any information regarding guns, weapons,
vioclence, murder, suilcides, or anything of that nature, and the
recent happenings in Guyana have been very much a surprise and a
mystery to him. He had no information regarding the killing of
public officials, or the use of narcotics.\?d

tatgrv.ewed 2o 11/ 29/78 at Iﬂdianapolis, Indiana File # Ip 89""181
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cy RJE"'kn;g Cote dictared 1211/78 <

This document cantains nether recommaendol-ons nor canc'usions of the FBI. it s tha groperty al the "3 and 5 ‘aaned 1o your agancy:

hoand ts canteets are sot 'o be dstribuled cu'side your agency.

~




v

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/6/78

OB

telephone number
Temple;

advised that she was never a ey
owever, has met JIMMY JONES through
who were very active in JONES' temple when it was located at

975 North Delaware Street in Indianapolis, Indiana.
family members who are, or were, members of the Peoples Temple
are as follows: \Q]

HYACINTH CATHERINE THRASH, age 76,
currently on Social Security, who is arriving
on this date, November 29, 1978, according to
the U. S, State Department, Flight #2779,
Allegheny, from New York City, at 9:27, and is
alive and well, having survived the massacre
in Guyana. She 1s currently suffering from a
kidney infection, and is sick and quite elderly,
but has a stable mind, although becoming
occasionally depressed.(uy

”. CIPPORAH (no middle pame) EDWARDS, also
wn as "ZIP'", a Negro female, age 71, and the
younger sister of her mother, who is origilnally
from Indianapolis, and who died in the Guyana

tragedg\},

wis also a past member, and his name
) S MC CRIMMON, a retired U. 8. Arm

Officer, who may have an

iives with

P
MC CRIMMON is a former youth supervisor of the
Peoples Temple in los Angeles, California, who
wanted to go to Guyana; however, did not go because
his wife RUBY refused.lu‘

MILDRED RUCKER, a former

Peoples Temple member, who died in Indianapolis in

1971, L“m

11/29/18 ' Indianapolis, Indiana IP 89-181
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) C b7 &
HERMAN EDWARDS, 1is a former

Peoples Temple member, and currently lives

o - -
his mother and sister, and can be reached at
telephone number EDWARDS is believed

to have been a former security guard with the
Peoples Temple and may have some information of

value. ™\

SR ;Y FATKINS, claims to have been

healed at one time by JONES, and she lives at
and

as telephone number u

—she consldered JONES a con-artist and

has no information regarding any plans for murder, assassination,

suicide, stocking of arms, or the utilization of narcotics.””

o~
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Tate atiranscoial

was interviewed at his

whlc a8 business telephone number \J

is an elderly Negro male, age 74, whose wife
s currently 1

—. wl
- has two adoEted dauihters. One dauihter is

8 a member of the Peoples Temple
an_Francisco, Ca ornia, and has been a member since 1970, ;
and - has ha.d no contact with her for approximately one year Ui

- s wife, -, and his two adopted daughters

began golng to the church of Reverend JIMMY JONES when it was
located in the 900 block of North Delaware Street in Indianapolis.
Mhad a wonderful voice and could play the piano and was

ctive in church affairs, and became quite interested in
JONES' church at an early ageﬂ W

Sy v2s a graduate of Washington High School in
Indianapolis, and has burn scars on the back of her neck, on the

back of her left ear, and her right ear is partially missing,

also due to severe burns. —felt she was probably abused
when she was a small child prior to the adoption by him and his

wife. She is of medium bulld and has a light complexion; however, * :
|!Eo | >

had no information regarding a current doctor and dentist
may have attended to her. The doctors and dentists who have

attended to her were a Dr. HADLEY (who is believed to be dead) and i
Dr. QUIGLEY of 16th Street in Indianapolis. N jid not have _

LiEeT A il rm e R e A
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the names of any friends or associates, and stated to the best of

his knowledge, he had never heard of any plans for murder, suicide,

caching of weapons, or planned assassinations of public officials.
The recent happenings in Guyana caught him completely by surprise,

and he had no explanation. {W

e TTETTETTTYT o)

stated he does have a photograph available of his
daughter should it be necessary to provide same. (d}

1
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wtd ST hransltipt 30

was interviewed at his place of
employmen¥, , where he is
emploved as

telephone n

)

-advised that he was an active member of the 4
Peoples Temple from 1967 through 1974, and became acgquainted with
the Temple through an aunt, m, of Indianapolis.
Hdid not believe all o e teachings of JIMMY JONES and
s church; for instance, the fact that they were not allowed any

contact, social or otherwise, with persons outside their Temple.
did follow JONES out to Califorunia, where he was employed

as a janitor in while he lived %ﬁ
at Ukiah, Californla. stated he serve as an unarmed !\"
security guard in the Peoples Temple there, and related that some ‘a

of the guards did carry weapons; namely, pistols. mWas
not aware of any stockpiles of arms at the Peoples r
elsewhere. bwas never threatened since leaving the Peofes
Temple, but upon leaving, was advised not to say anything to
cutsiders. He felt that it was his opinion that this secrecy was
linked to the fact that the Temple was integrated and interracial,
and the Peoples Temple members had many enemies who wanted to
overthrow them. JIMMY JONES preached nonviolence and”
never heard any talk or mention of threats, murders, murder pacts,
suicides, assaults of public officials, or large stockpiles of
weapons. advised he never owned or carried a firearm of
any kind, and never participated in any suicidal drills(L”

N

Race
Sex
Age
Date/Place of Birth

———

Height
Weight
SSAN

{volunteered for

cation purposes) \ | .
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Yilitary Service

Arrests

Employment

Home Address

Marital Status

-recalls some of the following people he bad con-
tact witn 1R Lhe Peoples Temple while in California, who may
still be active in the Temple:&uj

T mCm o

o

Brother, IAMES, who was the second in command to
JONES of the Peoples Temple in California, and
originally from Indianapolis.

JACK BEAN, who was also a minister, and active, (w)
from Indianapolis.

HAROLD CORDELL
HELEN and CLEAVE SWINNEY

(all of whom were originzlly from Indianapolis)

_ stated that he lost an aunt, -
(his father's sister) in the Guyana tragedy.

Hstated he believed most of the teachings of
JIMMY JONES, and he, himself, once witnessed JONES being shot
in the chest in California, later treated for a short period of
time, however, not taken to a hospital for treatmenil ind JONES

preached that very same day on which he was shot. felt
the shooting was legitimate and not a staged or pu

( i
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was advis ag to the en a8 O e ents

and the nature of the interview. She provided the following
voluntary 1nformation:(&|

: In 1971 at the age of 15, she went with her mother,
to California where she joined the Peoples
n . said her mother returned to g
Indiana, but s der sister, remained with
the PT in California. (U -

l1ived with mwhile in
California from the Fall of 1971 throug e Summer of 1972.
She sald JIM JONES talked about free education, developing

she believed him so she stayed with the Terple. She stated
she left when JONES began preaching socialism and communism
and when she witnessed the violent acts of beatings performed
on PT members on JONES' instructions. She said she, herself,
was beaten for violations of rules. She described these
violations as things such as contacting her family in Indiana.
In addition, she said she belleves she was once shot at as
a warning by PT member? when she was ohserved with a non-

al

gy 3%
member of the church{ W!

She said she was made to study books on socialism,
one of which she brought back and gave to her mother.[ Y|

_stated JONES preached about a nilitary
takeover by e government that would result in a holocaust of
self-destruction, JONES never indicated he planrned to lead
or initiate a takeover, but that he and his followers would
be the only survivors. He sald the government would try to

_______

take everything and likened it to HITLER's acts against Jews.
JONES hed that the blacks would be the primary victims.
#aid at the time she was in California approxi-
mately of the nearly 1,000 members were black u)

" ZDY
¥, -
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was told ol cavelm, n!t!on, medical supplies

and focd. She sald the cash was to be used to insure the

menmbers survived the holocaust., She stated never took

W aAld i wdw w o Ra N

o c1imb the mountains behind the hospital
and descend the other side by rope to reach the cave. Fe
also told her the caves were covered with rockii‘l

MSaid JON¥S often preached sex and at
one time ¢ oA ish sex saying after the-holocaust he
himself wonld plant his seed to repopiulate the world. She
sald he alsc told them that he was ?01:“'

adviged she attended meetings at the

}\-\-‘ﬂ - AN = NN vl Aaawed

mhay [+ oo
itk il.J-r"uL.Ly .I.LUll o UILS FJ -lu. LS [ AR ﬂ-l-u- ﬂ-llka il Llll1 Lllc

meetings they were preached to and held a variety of activities.
She said they held what JONES called "churchy'" meetings when
strangers were present and what he called catharsis meetings
for members only where discipline was weeded out. She

said the discipline was in the form of beatings with belts

or beoards for violating rules. JONES would direct a big or

large person who was a member to carry out the discipline( uy

She said she never heard of a suicide pact, but
was told that if anything happened to the PT, twenty members
would survive and kill anyone who had spoke apgainst JONES

or his Temple.\n)

881(1 dUI‘U&ﬁ U.E'CEB'EE(] Cﬂ.e government
and convinceg !!e memEers not to trust or believe in the
government and that the government was out to get them, She

gaid she was instructed to say nothing if contacted by
government Agents\M

She stated she knew of no conspiracy directed
against government officials. She recalled that JONES once

(]
\

o o
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predicted something would happen to GEORGE WALLACE and
three days later he was shot. She explained she had no
reason to believe the PT was involved in the shooting(wq

m said when she was there the Tenple
was loecate n Redwood Valley, California, and JONES lived
behind the church. She said the nearest town was Ukiah

v\

She said she never knew of any use of narcotices
by members and in fact JONES punished members caught smoking
or drinking.\g\

She advised that JONES led the church and that
JACK and RAVENA PFAM were next in l1ine. She advised BEAM
traveled for JONES: however, no one ever knew his destination
or the reason for his trins. She said she could recall
RAVENA attempting to find out and JACK refusing to tell her.
She advised ARCHIE IVES was a2 powerful member and handled
the care of the children of the church and of the old peoples
homes run by the Temple. She stated (first name unknown)
CORDELL, a white male, whose entire family were members was
elso powerful in the church and served as JONES' armed body
guard., She said there were always armed guards at the
church meetings and members had to display identification
cards. |4\

*advised a black male, who was
supposedly wante or murder, was also powerful in the
church, She said she could not recall his name, but
remembered he was killed in San Francisco. She said to
her recollection he was shot with a shotgun and a pistol
and she believed the murder was never solved. She said

the man was very large and served as a body guard and
enforcer of the rules and discipline.{/

H could not recall any other names
and stated she has had no contact with the PT since 1972.
She said she would notify the FBI if contacted or if further
information came to nind, u

\

wﬂm ,
j&*v‘iwﬂ&
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H one number also can be reached
through the

stated telephoBlCally that she had recelived & message tErouéh

telephone number
0 contact the FBI regar £ her relatives in Guyana.
stated that she has the following relatives who are
nembers of the Peoples Temple in Guyana: (lﬁ'

— LUCY CRENSHAW

«N JOYCE MARIE POLK, age 18 !

ﬁ ED HALLMON, possibly utilizing l
e ED CRENSHAW (deceased)

and

(4

FRANCINE HALLMON

B 71 oY

stated she, herself, has never been a member
of the Peoples Temple, and had no information whatsoever regarding
their beliefs, or practices.

Ly
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also kEnown as

y 8 Temple
member and knows JIM JONES and has known him since childhood.
She recalls when JONES had a church on Keystone Avenue in
Indianapolis, and when she and her parents attended services at
JONES' church. She became much more active in the church in
July 19¢1, when she attended a rally at JONES' church on North
Delaware Street in Indianapolis. The rally was led by JONES,

TIM and GRACE STOEN, and others. She was invited to go to
_California, and went.

F took her only son at that time,
BY. 2-d traveled on a bus _to Redwood Valley, California.
Toite thers, sho lived vith (SN

During this period of time in California, she recalls
that JONES advocated Socialism and Marxism, and required all the
persons, members of the Temple, to call him Father, and the
children were required to call him Uncle J. J. JONES had a very
hypnotic, socothing and seductive voice. He would not tolerate
make-up or jewelry for the woman duripng this period of time, and
any expensive jewelry was required to be turned over to JONES,
with JONES saying that the proceeds went to buy land for "our
beloved elderly and to provide nursing homes." JONES claimed to
be God, and beat on the U. S. Flag with his fists, throwing the
Bible on the floor and spitting on it. The only beating she
recalls witnessing was when a LINDA AMOS spanked
one day during church services so hard he had whelts on 8 behind

He was spanked for crying during the service.,y;

Sometime during the summer of 1971, —recalls a
Sunday service during which JONES spoke of a comling disaster.
JONES felt there was impending doom and something evil was about
to happen, and he did not want it to happen to the elderly or

the children. Everyone was moved outside the Temple into the
open air, and when this was done, two shots raag out, and JONES

fell. JONES then, accompanied by his wife, MARCELLINE, JOYCE BEAN,

b7¢

K

»

s
- 4

ARCHIE IAMES, JACK BEAN, walked to his home, where he was attended

to (1¢
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JONES later returned to the congregation with a bloody
shirt and gauze, and stated he had healed himself by the power
of God, and that he had the power of God. With this, JONES
preached for approximately 14 hours after his gunshot wound. The
people believed JONES, and the fact that he had been shot, and
believed it was part of a conspiracy to destroy him and the Temple.
The alleged assailants fled through the woods and were never caught.
Approximately a week or so later,Hbegan observing guards
carrying handguns and walkie-talk , Patrolling the Peoples Temple
area. There was tight security; however, she never did observe
large caches of weapons orarmories, and never heard talk of murder
and suicide. She never recalls hearing anything of the assassina-
tion or murder of publlic officials. (ul

On another occasion, recalls observing JONES,
again during a sermon, strike three pecple dead and then bring
them back to life. If anyone would question his supernatural
powers, they might risk a beating with a paddle or a belt in
front of the entire congregation. Absolute secrecy was demanded
regarding any meetings, subsequent beatings, or any miracles worked
by JONES. JONES would continuously remind the people that he
abolished witchcraft and said there was no such thing, yet he,
himself, sold lockets which he blessed and which had his pictur
affixed thereto to protect the parishoners from ills and evils.?“'

Regarding suiclides, * recalls on one occasion in
the San Francisco Temple, when JONES, during one of his sermons,
asked how devoted the people were. JONES would always start his
sermons in a very soft, socothing and subtle manner, and then work
the crowd into a frenzy. When he asked how devoted his people
were, they all hollered, "We love you, Father." Again, he asked
if they would drink poison in the form of Kool-Aid or in milk or
soup, at which point again they all hollered, "We love you, Father."
Based on this, was shocked and yet not surprised at the
recent tragedy in Guyana.“}\

—stated that she has not recelved any specific
threats regarding her safety, but yet is somewhat concerned for

her safety. ©She explained she left the Pecoples Temile with her

husband at that time (her current ex-husband), (phonetic)

with the promise they would return. They left their son,

withF one of the Peoples Temple members.
uring their time away from the Temple,# congistently bea
her up and then went into hiding, fearing

mother then wen o California, and got both

and her son, and they all returne
Indianapolis. MU

and her sister,
ogether to

b7 &

»




IP 89-181
3

T YLiNMTr TAMNLEO Feoam wwmam.n
JIMMY JONES often preached that 1

oant
from the Peoples Temple, the government would comtinuously watch
threaten, and harass defectors. At a council meeting on one
occaslon, she recalls a mention being made to stop defectors from
giving a bad name to the Peoples Temple. No specifics were men-~
tioned, but the inference was very subtle that a stop, something

L 4
A

b
[
<}

=
L=
1

A
-

. drastic, should be done. When asked who was present at the meeting,

could only recall ARCHIE IAMES and JACK BEAN. (ul

Aliases

Race
Sex
Age
Date/Place of Birth

Height
Welight
Hair

Ey;;
SSAN (volunteered for
_ n catlon purposes)

Arrests
Current Home Addres

Parents

Employment

Husband

1s a description ot NNy

ving cript
ervation and interview:
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Children

Ex-husband

Sister
Half-gister

Sister

Half-brother
llalf-brother
Education
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m he has never been a member of the Peoples L.
Temple and state a e has known JAMES JONES for approximately L_j,
25 years through is mother, who was an ardent follower of JONES, and
he considered JONES a professional con man. (1‘

ckground, he stated that

s lagl contact with ]
his mother was by letter postmarke ayafis, in October, 1977i and '

he last saw his mother in 19272, month and date unknown.
mother has been an active member of the Peoples Temple for over
25 years and she was one of the original members who joined JONES

in Indianapolis and traveled with him to California, and ultimately
to South America. U“

” he observed JONES in 1952 work so-called
miracles, where individuals in wheel chairs and on crutches and ‘
suffering from cancer of the throat, appeared on a big stage where- ;ggi
upon JONES supposedly cured them. The people in the wheel chairs oo
got up and danced around, other people on crutches threw away their
erutches, and JONES even plucked cancer (probably bloody chicken
gizzards) from the throats of the so-called cancer victims,
did not believe what he was seeing, and JONES became perturbed,

d
\W/
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this so-called miracle hip as & con job. JONES
offered * money to be
ngide men, to help m stage the miracles.

not want to have anything to do with this con man
and told him so, and never did become active in the Temple. In
19256, JONES talked tnto leaving her home at P
and moving in with JONES, This property
was ultimately so and resumes it was sold by the Peoples
Temple, with the proceeds given to the Temple.? tried to

talk his mother ocut of doing this and disposing o e property,

but she was adamant in her zeal to follow and obey JONES.()f

furnished the following names of —
s other immediate family members: (kl

(unpublished number)

c\f

L

, exact street
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Special Agent, FBI, Indianapolis,

Special Agent FBI Indianapolis
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ASSASSINATION OF '

"~  CONGRESSMAN LEO J. RYAN - e
PORT KAITUMA, GUYANA ( v/
NOVEMBER 18, 1978

CONGRESSIONAL ASSASSINATION STATUTE

On 11/17-18/78 Congressman Leo J. Ryan, certain
members of his staff, various news media representatives,
and a group of concerned relatives visited Jonestown, Guyana.
The purpose of the Congressman's visit was to personally
investigate allegations he had received from various sources
that some Peoples Temple (PT) members were being held against
their will at the PT compound in Jonestown&\WJ

After inspecting the PT compound at Jonestown,
Congressman Ryan and his party returned to their two airplanes at
the Port Kaituma airstrip to fly back to Georgetown, Guyana.
A member from the PT compound {(Larry Layton) had professed to
be a defector and secured permission from Ryan to accompany
his party back to the U. S. Shortly after arriving at the
Port Kaituma airstrip, a tractor pulling a flatbed trailer
carrying a number of PT members opened fire on the Ryan Party.
Layton had boarded one of the aircraft and began firing
at the persons already on board with a handgun. It apéears
Layton began firing after hearing the shots fired from the
flatbed trailer.

(WM
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The following persons were killed by gunfire from

individuals on the flatbed trailer; W) -
Congressman Leo J. Ryan
Don Harris, NBC Correspondent /

Bob Brown, NBC Cameraman

Greg Robinson, San Francisco Examiner photographer (b1
Patricia Parks, PT “defector"®

A few of the people on the plane with Layton when he

began firing at them were injured, but none died as a result of

their wounds.(\LL\

FBI involvement in the investigation of the assassination
of Congressman Ryan is based upon the Congressional Assassination
Statute, Title 18, U. §. Code, Section 351. Immediately after

Congressman Ryan was murdered, the Department of Justice (DOJ) was

contacted to determine jurisdictional aspects of the FBI and DOJ in

this matter. he Congressional Assassi-
nation Statute gives the Department extra-territorial jurisdiction

to prosecute attacks on Congressman. Such prosecution, of course,
mst be conducted in the U. §. FBI investigative jurisdiction

under this Statute is limited, however, to the U. 8., its territories
and possessions. The FBI has authority to investigate this matter in

1

the U. 5. to determine whether a conspiracy existed to assassinate



within hours after Congressman Ryaﬁ was murdered
at Port Kaituma PT leader Jim Jones ordered his followers to s
drink a poisoned fruit flavored drink. It was later alleged
some of the PT members were forced to drink the poisoned liquid
unpoint. (h
- - \-‘1
A subsequent count revealed 913 bodies at the Jonestown

at

compound as a result of suicide or murder. These bodies were
flown by U. S. Air Force personnel to the Armed Forces mortuary at
Dover, Delaware; autopsies were performed on seven bodies including
that of PT leader James Warren Jones. The combined efforts of FBI
Identification Division and Dover Air Force Base personnel were
successful in identifying 631 bodies of the 913 total (69%)( L

577 individuals were identified by fingerprints
alone&yu

45 were identified by dental charts alone. (“’

9 were identified by a combination of fingerprints
and dental charts. Wi |

The above identifications were reported by the FBI
Identification Division on 1/3/79. A few other identifications
may have been successful as additional fingerprints, dental charts,
‘x-rays, etc., were 1ocated.( U'i

d 0f the unidentified bodies most were infants and

children for whom there were no identifying documents available,

&




The Governmént of Guyana has charged Larry Layton
with five counts of murder, three counts of attempted murder, = o i:}
and two counts of gqun violation. A preliminary hearing began in ;
that country during the week of 10/2%3/79. If the presiding
magistrate determines there is sufficient probable cause, he
will authorize an indictment to be issued charging Layton with

those offenses.(ﬂl/

P

The U. S. Department of State (USDS), DOJ, and FBI
coordinated efforts to assist the Guyanese by helping two key
witnesses, Vernon Gosney and Odell Rhodes, return to Guyana to
testify. The preliminary hearing in Guyana has been continued

and the results will be reported when it concludes. (qil

MISCELLANEOUS W

N

As of 9/22/79, the latest date for which information
is available, $546,263 have been expended during this investigation
for salaries and related expenses[t“

The main file for this investigation in the

= = [ S LEEL: mm- P - -
S Francisco FBI Office consists ©

A subfile consisting of 20 volumes holds interviews

of survivors, witnesses, and other pertinent investigations

|-

recorded on form PD-302.LﬂI
g The San Francisco Office has 700 1A envelopes
containing pertinent documentary evidence('u4
There are also 100 subvolumes containing information

about certain individuals identified as key witnesses or sus%i?a .

“-



_Approximately 2,000 pounds of bulky evidentiary materialir
consisting ofhzz foot lockers of tape recordings, documents, and ’(:
other item;_is maintained in the San Fraﬁcisco FBI Office{fhdf v

San Francisco is also maintaining 14 crates of video
tape material received from various sourcés( LA

Immediately following the Jonestown incident, 30 Special
Agents in the San Francisco FBI Office were assigned full-time to
this investigation. During its early stages as many as 80 Agents
were assigned to this investigation at any one time across the
country. k?4

Eighty Jonestown survivors were interviewed by the FBI
upon their return to the U. qdij

A total of approximately 2,000 individuals have been
interviewed during this investigation. These individuals are
broadly described as PT members, survivors, former members, certain
of their associates, and other individuals who may have had
pertinent information(ﬁﬁl

THE FOLLOWING INFORMATION SHOULD NOT BE PUBLICLY RELEASEp Y/
AN

During March, 1979, a Pederal Grand Jury in
San FPrancisco began hearing testimony to determine if a

A m om e o oo e d B o e mem o e =

conspiracy existed in the U. §. to assassinate Congressman -

. : _{’
Ryan in Guyana. —individuals testified © .
Rule b

before that Grand Jury. On 3/14/79, a sealed indictment was
returned by the Grand Jury charging Larry Layton and 14 un-

indicted deceased co-conspirators with conspiracy to murdeY ",
ol
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’-
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COngressﬁAﬁ*hyan, a violation dé Title 18, U. §. Code, Section
351 (4). Layton was also charged in a separate count with
aiding and abetting, a violation of Title 18, U. S. Code,
Section 351 (a). (%]

The DOJ is closely following Layton's possible
prosecution in Guyana. Depending upon the results of prosecutive
action in that country, decisions will be made as to prosecution

of Layton in the U. S. on the charges set forth above.(gf
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Dr. LAURENCE SCHACHT was Rev. JIM»JONEiJ personal
doctor. Dr. SCHACHT was a loner, a good doctor, people

found SCHACHT hard to get along with. KAREN LAYTON was °
a friend of doctor's. z

MARCELENE JONES - wife of JIM JONES, then 110
pounds head administrator of medical faciliky (z</

PHYLISS SHENKIN(?Zy :

LESLIE WILSON assisted doctor twoshours a day
worked in the fields the rest of the day (&

BECKY FLOWERS -« trained by the church to be a

lab technician. Negro, female, age 23, medfum build, 135
pounds, 5 feet 6 1nches('uJ *_ )

ANNE MOORE - RN - JONES personal purse. White
five feet 11 inches, short hair, thin, 90 p!unds.‘
thinks MOORE "blew her brains out®, (/uy i

. JOYCE PARKS - nurse practioler - :

physicals, age 34-35. White.

in Venezuela at a hospital with a patient a
the suicide (Yf

prescription
she ;was

2ime of '6;7

SHARON COBB (U/ - z - -
- = 0w
DALE PARKS - therapist superyisor fage ¥ (z«r/
- S N
. ANITA AIMES - nurse, negro, -ag = 1& -
[ - - -

MARVIN GENNARC - assistant doctor' age ?& years(ﬁj

negro

wnp

SANDY COBBS - part time iab techﬁician  Negrd, -
female, age 23, married to TIM JONES,fy/ 2 S :

BECKY FLOWERS - full time lab, fe ‘egro,

age 50 k:iu_”

]
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y mile, |
six feel, TSRl Dy dipe €1, 190 pPOUNGCSs [2q
JULIUS EVANS - recro, five fent ten inonhnz, 140

pcunds, aze 34, respiratony thor‘apist,—‘i'fé,‘:? "
to be alive. (U]

BOB3Y WALKER - age 20, fis

i four inches, 1320 poun
negro, femiale, trecatmant niurce in Ceni

Spacizl Care Unit (57U) (
Pz2ople vith fte~paraturse 27, 120 "dz2zre=3z ~ndd zhovs

were placed in hera Tor obcer'qtioqib4

Mok o mm A A M pmm TTem I st .

SALILLZd LA DY Vol AV olu s WY i
Peeple who 2ould nct hazsk thes strain as wall as

thocse who ran avay and ware caught kere put here. The ECY

could hold 10 p=2o d the patients were given "thorosine” (

in tablet form. he following individuals \

ad been pztients : LLENT LOPET, TZABELRA ULLHER

and PATSY JOHUSOMN.; y b67C_

"UJARI" SLY ak2 Don Sly ran [E7U, six fens T
inches, white, male age ﬁ3, stronr build, cecurity pesois
also assigned to ECU [ﬂ

o

R

T e m v e g

y 120 pounds, L

th

ag

WALDA KING- x-ray tec“nlclaﬁ, ace 50, nerro, famale
130 pounds, five feet eight inches /’n .

LARRY LAYTON - %x=ray technician, Tive fezt siv —

inches[ W/
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EDITH PARKS - worked in special care *white, female,
A0, small frame (

ESTHER DILLON - Negro, female, 12’5 pounds. (D

- DILLON Is dead.,yf

BARBARA SMITH - Negro, female, five feet seven
inches, 125 pounds, age 35, treatment nurse (/;@[

CLEVIE SNEADS -~ head of Senior Care, negro, female,
50's, five feet seven inches, 160 pounds /ﬁy

Medical barn - all medicines were locRed in here.
The following are a list of the individuals who had access
to th2 "3arn"; Dr. LAURENCE SCHACHT, TERRY CARTER, ANNIE

MOORE, REINEE "KIEC" (phonetic). ay

Whe did not have any knowledge
of acqguisition, ng or shipment of any weapons by

PT members to Guyana or anywhere else. He said-that he

had no knowledge of firearms tralning received PT aembers.
He advised that he had seen shotguns, and fong rdflesy

He believed that they were hunting weaponsa
the only practice he observed was archery.?
TOM GRUBB3 was the archery teacher and that :
arrows were used for hunting. /y/ ) P = = -

Lol J

“he was not aware of any threats

to harm public officialS. He stated that ghere §as a general
threat on all of Mour™ lives. JIM JONES told PT membeps -

that people who left were church defectors_and at whomevep
they went to 1nclud1ng the police that thqg Wwou turg you
into JONES. the last faw mordhs JGNES =
Wwas really parano an f you went ipto taQun onqsmembg

of the family had tb stay at the PT as a hostage situition.(”%/

% ;3 *
qhe was not aware ofzany caching
of wWeapons or nmoney bdy £S. The only thing that he kne

was that the Social Securlty checks were sent there.
gave the following addresses for 1ocationséof thg PT."
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= * 1. 1366 South Alverado, Los Angeles, California ™
= + 2. 1859 Geary Street, San Francisco, California &7 ¥
ol <. 3. Redwood Valley, California (/ £1
I Fhe ‘does not know of any L7 &

People's Temple 1n enezuela(’@,}

A . _he was not aware
of "any contingency plans as a means of retaliation.
He advisad that JONES said that "He wouii iie
before any one got his son".
stated that the Guyanese of‘ficm
JONES know when someone was coming and then
JONES would naot let them in. JONES talked as
if he nad all the officials under control.

only highly trusted people ——
out © onestown. (u/ . —_—

_mhe was not aware
deraly International, or other official,

of any Fa in
that wasiset up as a target for: murder. He -
heard JONES say to People®s Temple members .that
"Iﬁ;}ou Icave there are people eat51de to take
carg of you“(*ﬂ/ ?— ¥ 2
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the following Individuals N

werg on the omnission£” LARRY LAYTON, < -

JIM MC ALVANE, MARIA-CORESAS (phenetie), KAREN == = =
LAYTON, PHYLLIS HOUSTON, who came in three weeks

ago_wi th JIM MG ALVANE. m he- _:
hadm .that there. were MC*ALVANE. =

'

he Planning Commiss! e PC, 2
2 e's activities., was sure ~
thare was moreito it and when meetINgS were neld nlv certain -
people attended. There were pedple posted. outside 30 no 7 = .
one-could go i{&. The othar people ware alienated and =
. di# not Kknow what was goirg on.~ some ; =
of WONESS Inne!r Cirole waQ cornpt‘ise Nt (ICKEN, = > = 1o
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o leral advisor; GRACE and TIM STONE, JOHNNY COBB.

dafend the people when they were in trouble.

punishment was in the form of a "learning c¢oupe"
publie humiliation in front of other People's Temple
rembers with JIM JONES presiding. This was held in the
Pavillion. the following people were around .
JONES and ma ble threat: TIM CARTER, publice np
r2lations person; MIKE PROBES, worked radio; MIKE CARTER, radio
sparator; and JIM MC ALVANE. (1{

the security force ranged .
“rom senior citizens to teenagers. He did not know how
mig the security force was and never saw any armed.

-y

He s2id the following individuals guarded JONES' house:
P)LCHO JOHNSON, male, negro, age 19; LARRY LAYTON and _
JOE HILSOM. -he heard the term "Angels" after -
2 got to Jonestown. he term seemed to be asaocla 4.
with a threat "people taking care of people". *
4id not know any "Angels“.[sul ' )
{ A} ) i i R .
— the following ndmes ag members
of the basketball team and if they were part of#the decurity
S :

force: C‘*/ E3

-

LEE INGRAM, Coach, 32, negro, male . “
STEVE JONES, Assistant Coach, 19, 6 feet, 4 inches,
white, security B = ; -
JOHNNY COBB, 18, 6 feet, 2 incheés, negro, male,
security - =, % : ..
PRESTON WADE, 6 feet, three inches, negro, 22
MARK CORDELL - E R 1 .
TIM JONES, security :
BURREL WILSON

CALVIN DOUGLAS

MIKE TOUCHETTE

JIMMY JONES, security . .
WALTER WILLIAMS - : - -

; . L
qhe had no in&ormat}on concerning
hribery or influence pe ng by members f thejPeople's Temple.

He stated that there were a lot of publicwffickals enter-=
tained by JONES. Some of these incIuded ghe Mi 1ste§ of(g[ |
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Agriculture, Education and Works of §anna. He stated
that in the States almost everyone visited the People's
Templa, inecluding mayors, police officials, etc.(ju

. N :
he was not aware of any
discussions regar!!ng !He assassinatiéon of Congressman
RYAN and his party. He did state that CHARLES GARRY
and MARK LANE came to Guyana and changed JONES's mind

about RYAN's visit. JONES did not want RYAN L0 oQme s

because he claimed RYAN printed all lies. m
advised that he t know if JONES ordere arty

ambushed for he as in Georgetown at that time.
here were no practice drills for ambush

G Y awa L= =] A 33333

about a year ago i white night was
called. W e night was formerly g2lled a black night
or alpha. A white night - someone would wake you up

in ﬁhﬁ piddle of the night for a meeting in the tent.
H‘nis nappended about two:months after he
zop there and later happened fomr or five Eimes after-.ll}{)

“m there wer‘% sui%de drills.”
JOHES calle e people Into a tent agd told the people

that if they wanted to prove their loyalty to him they_,

would drink the poison Kool-Aid. Some: people drank it.
”he could tell that it was only Kool-
id and not poison. though it was _

a bad "practical jokeT. STEVE
JONES protested the suiclde that narcoti

were not used to facilitate this.

he felt the mass sulcide was voluntary -
wanted to get out of the whole mess. - at
he did not witness the people shooting at piAN’s parly
because he“was in Georgetown{(w £ . %

he did not know of an assasina
squad. wnile he was {n Georgetown he ,,,j

4
¥
anwma‘t: .

b

#
[l

i
[}
Ly spioy v | 0 o

iwknﬂwﬂﬁmwa

et L OB
’"'l‘ L
“Ui
a2

L A

i
y

1d not know who participated in the assassinations..
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talked to a white girl, TINA BOWE, who was shot at ) )
Jonestown., BOWE teold him that she was afraid that there b?C/
was some kind of "assassination squad“./aq

Mhe did not know any remaining .
individuals a iberty who would carry out assassinatlion

plans of survivors or defectors.(-u/

R (o155 dic nonths of braln
washing his people To hate., JONES used tp tell his followers .

that if they left the temple they would be tortured by
the CIA and FBI. /Y]

q that the only person he knew that -
may nave a criminal involvment was GREG WATKINS a guard. Kﬁé/
—the following individuals

cperated or nad access Lo the radio in Jonestown: [H/

rim

MIKE CARTER - repaired rado %
DANNY CASANOVA - SIMON beljeves FASANOVA is
- =

L~

desad : :
SCOTT THOMAS -« repalired radio =
KAREN LAYTON - main radio operabor
MARIA CASARIS (phonetic)
DEBBIE BLAKELY - radio operator - She left
Jonestowr months ago = .

Seorgetcwn and the United States.
he knew of only one radio at the San Frang

qunestown ha® four radios,
used codes and communications were et Jone -
3CO

empie.
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: — JONES made people sign statenments
that would incriminate them.  These onaths were signed

wALCA W ¥ W wala W

during the "white night™. The last oath that JONES made -z s
the people sign was that they were to be buried in Jonestewq('iy

—'he had no knowledge ing

n plans in the event of mass sulcide. ﬂ

he had heard that KAREN AMOS, who was eorgetown,

ot a message to kill herself and her childrens
advised that ODELL RHODES, who escaped

rom Jonesiown, was a witness to the mass suicide}/u

m about three months ago a Soviet
diplomat an ovie octor visited Jonestown, but he ) i

did nat know the identity or_reasop for the Vi51t°(2é = a

H the following individuals
were JONES odyguards. e stated that he had never

&2en any of them armed, but it was implied that they -
were armed: /1, . .
Caj = Z
* - RAY WATKINS, age 235 negro, 5 feet, 10 inches, ) £ -

1?5 pounds ( 3
JOE HILSON age 24, negro, S5 feﬂt 11 1nches, -

i‘ro pohnds * ¥ Ty % b 3
5 TOHY WALKER, age 22, nevf? 6 teet, l inch, 3

L 5 potmds T g ol -*
-~ - -i—‘ __-7( - ?

3&- 5 _he remeabered Lieutenant =3

Gévernor of California, MERVE DIMMERLY visiting the People
Temple at Guyana while he was-thera. He also said that
DONALD 'FREEDy an author wisit#d Guy#na about four months

i T
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—PAULA ADAMS is alive and

in Georgetown. ADAMS and DEBBIE TOUCHETTE signed checks
for the People's Temple. qRDRHS was
usually in the States. It was rumore at ADAMS had <

R M AR iy sy Rt e

a boyfriend in the Guyanese Government. ADAMS is described

as white, female, age 27, medium hair, 125 pounds, 5

feet, 7 inches. ADAMS had a child that died in the suicide

*he had no information regardlng
a primative nuclear evice.(jq

oY . . i A b Larr toha bk ma
ne 4did not «KNowWw wnat was -

kept in hu . @ stated he only knew that JIMMY JORES
lived there. (u

the People's Temple had
two vessel ne was called the "Cujoce/marcy”, 75 fod&t
fishing boat, the other was the "Albatross™, a 150 foet
reighter that made runs to Trinidad and Venezuela. &
the following individuals were assigned to
e JJ4aA LD g /}
LTie 0a Ji
TIM SWINEY, whlfe male, 180 pounds, f feet,
GLIFFORD GEIG (phonetic)
HERBER NEWELL

” the only thing he knew aboWt
"dolls" was a ey were sold at $18.00 a plece and -

that the People's temple recently got a large order fq;
dclls from the Guyana Stores Limited. He though that

i aomns

KAY NELSON handled the dolls.(wA/ i.
> . .

. .

qa brief description and possl
whereabouts of the fo owing peoples(, 3 - _%
JOE WILSON - segurity - dead, dark negro 3

6 feet, 170 pounds, short hair T 3

ALBERT TOUCHETTE - coordigator auto gechanics
white, blond hair, age 19, 5 feet, 8 inches, 165 poundg.
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RON JAMES - physical therapy, age 21, thin ¢
build, 6 feet, I inch, 165 pounds, negro :
BOB KICE - head of security, roving security, B
inite, blond crew cut, 6 feet, 2 inches, 180 pounds
TOM KICE - carpenter
TIM JONES - "Tim Jones Day", white, adopted
son of JIM JONES
JIMMY JONES JR. = adopted son of JONES, negros
feat, 3 inches, age 18 - .
EDDY CREZNSHAW -~ drove tractors and trailers 1
~sart-time Security at night, negro, 6 feet, 225 pounds.
- .
RON TALLY - daytime security, white, male, £
272 35, short hair, 5 feet, 8 inches, 165 pounds . &
HERBERT NEWELL - negro, 5 feet, 1l inches, :
125 pounds, age 23, beat crew 3 E b {
=z = +
JOHNNIE COBB - negro, 6 feet, 3 inghes, Fi5 @
pounds, basketball team % §
JOHNNIE JONES ~ head of a committee, age 27, &
5 fea2t, 9 inches, 145 pounds, negro, short halr, mustache,
zlacses 7 _ 3 =

LOU JONES - Asian—adopted son of JONEo,;age
22, 5 feet, 8 inches, 145 pounds
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MARK CORDELL - white, blond, age 17, 5 fé%t, r -
11 inches, 175 pounds, basketball team

JIM MAC ELVANE - public relations person for !
Los Angeles temple, Minister for Los Angeles, head of
security in States, came to Jonestown with PHYLLIS HOUSTON,
5 feet, four inches, 180 pounds, negro (:

GARY JOHNSON - "Poncho" JOHNSON, negro, iale,
5 feest, 200 pounds, "fanatic™, obsessed with ®un -aifle,
security guard _—

EMMIT GRIFFITH - Bulldoze operator, % feet,
11 inchnes, 175 pounds, negro, some-time security *

: £
BILLY OLIVER -~ night-time helper (security), .

dead, negro, bushy hair, 6 feet, 1 {nches, 20D pounds,
age 19 3 OAI
- . h Y -3
BURECE OLIVER - brother of BILLY OLIVER, Ray- . '
“ine helper = - g ? »

STEVE JONES - JIM JONES' son, bulldéie opérator
- basketball team, 6 feet, 5 inches, age 19, 150 poffnds =~ -

TIM TUPPER - same as TIM JONES

3 : :
CRIS NEWELL = bananna crew, negro,'iale, fZ a P
feet, 6 inches, age 16, 150 pounds, dead ; = > s
DOUG SdNDERS - elictrician, negro,‘é fee 'f = —
2 inches, 185 pounds, bushy natural dead ‘2 e | - e
STAMLEY GREG - tractor driver, whits, 5 t, = b -

Y "

6 inches

or
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- LEE INGRAM -~ head of basketball team, coordinator

for "Project Alive", negro, 6 feet, 2 inches,
Georgetown

CHRIS O'NEAL - brick factory, white, male,

age 27, 5 feet, 11 inches, 175 pounds

ALBERT TOUCHETTE - 21so0o known as Charlie

Touchette,

general overall coordinator for metal
shep, 50,

white, male = alive and in Trinidad

DANNY MOTEN ~ night workey,

, 6 feet,
175 pounds

nale,

CALVIN DOUGLAS - basketball team, negro,

5 feet,

10 inches, 170 pounds, age 18, alive

- CLEVELAND NEWELL - basketball team, 6 feet,

1’ xnch,blSO pounds, negro, alive .

: " WESLEY BRUDENBACK - ham radio operator,
repaired radio equipment, white, lQ;;blon&, 5 feet,
lQ. inches, 155 po unds, deat z = =

"— "? ;_ - § J:n - =

i “. YVOHNE HAYDEN - day helper, negro, 19,
130 pounds, 5. feet, T inches, dead 3

A

BONNIE SIMON - kltcnen, white, 5 feet,
Y hches1 125- pounds, daytime helper

alive

negro,

‘i’ Zg_ PAUL MC GANN —-machlnes sh@p, G{feet,iz
inChes,*ﬁhlte, 180 pounds - - N -
3 -:’: ‘}'f- S . 3 3 3 .
<~ _-}‘: PAUfINE GROOT = mediegal depar'tmei'nt (genius),
igbked Hypnotkzed most of the time, white,”blond,
X & § v+ z & & $ r
= P 3 g x %
= £ DON FIELDS - pharmacist, 5 feet, 5 inches,

110 pounds, glasses, partially bald,
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2 ‘ TOM GRUBBS - principal ‘of school - archery

teacher, white, glasses, blondish hair, 40's, 5 feet,
g inches, 170 pounds

MARIE RANKIN - also known as Duchett, ECU,

worked with 1nsecticldes, also known as Marie Laurence,

negro, t*gh eyes, Hn pﬁnnﬂﬁi q feet ? inChBS;

age 35

ROBERT RANKIN - 6 feet, 1 inch, 170 pounds,

negro

v

5 TERRY BUFFORD - white, “Temale, age 23,
5 feet, 7 inches, 105 pounds, JONES' trusted her,
she travelled back and forth to the states

P

-

JEAN BROWN - secretary “in public relations,
female, white, blond, 5 feet, 7 ihches, stout

- RENNIE KICE - BOB KIcvts wife, worked in

bodge

*"Barn", dead A e R
= | x % 2 X 3 x
£ = LORA JOHNSTON - worked {n tnhe fields, then :

,secretary,;S feet, B inches; white, 30's, JONES embarrasSQd
-her on the floor of the Pavillion for having sex _

h’lth _gn official . _‘;:.. = _.';‘a _— R -
' VERA YOUNG - 5 feet, 7 inches, 105 pounds, '

“ne grq, sho‘f’hair, secretarg; = Y > =
& ¥ = 3 f:-

4 £ \}UNE CRYM — secretary ; £ ;3 i -
* > ~ - -
E = IVA JONES nee BROWN - adopted daugﬁter _ -

% of J{H JOQES - counselor over nursery ﬁshooyz dead -
¥ * b # ’ = k4 ! ' :
£ % ¥ » 3 ® ¥ 32 * =
= = = = = = = = 3 z =
2 ~ : E = E * - .
= - - Ry 3 * = =
= - _ S =3 - £ - =
& = * g - = -4 1 %2“ = i
3 £ £ -z = -3 -3 2 - < 3
F 2 o i -- & § Ed = & #
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SANDY COBB - "JIM JONES' day wife", lab
foanhmnimian/madisa mAasam fPfamala 22 TAN nAaindae [~
LECHN1IClall/l"adll ['00W, iQMaic,y 4y LoV pPUUILLS, J
feet, 7 inches, black hair

MIKE PROOKS - public relations person,
radio room, male, white, 33, alive

TIM CARTER - trusted person - sent to States
and Georgetown frequently, white, 37, wide shoulders,
blond hair, % feet, 9 inches, 175 pounds, alive

SANDRA INGRAM - also known as Bradshaw,
secretary, possible security, female, glasses, small
frame, 5 feet, 6 inches, 115 pounds

JUDY FLOWERS -~ negro, female, 190 pounds

HARRIET RANDOLPH - known as Sara Trop,
legal advisor/radio room

CAROLYN LAYTON - sister of LARRY LATYON,
female, 35, crewcut, dark blond

: LEONA COLLIER - coordinator, Sand Franclsco
temple, negro, 40's, 5 feet, 5 inches, 160 pounds

JACK BEAM - agriculture, male, white, 50's,
bald at top of head, heavy set, 5 feet, 8 inches,
220 pounds

DALE PARKS - alive

BURRELL WILSON - alive

NORMAN IJOMS -~ 40's, negro, S5 feet, 10
inches, flat hair cut, airplane pilot - alive




I
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JUDY IJOMES - white, 20's, nurse licensed
registered nurse, long dark hair, medium butld, 5

feet, 2 inches, 155 pounds, dead

CAROL STAHL - secretary, crew cut, glasses,
blond hair, 5 feet, 5 inches, 140 pounds

CLARA JANARO

RICHARD JANARC - worked on the boat

DOY BECK counselor in PC, alive

MARIE KASARNS - JONES' personal secretary,

22'3, 6 feet, 130 pounds, dead

f2male, 5 feet, 7 inches, 210 pounds, blond hari,

supposed

!l o

TISH LEROY - agriculture ;-accountant,

e

a 8
CHUCK BIKEMON - worked on boat,_‘}:hiteL

5 fe=t, 7 inches, 180 pounds, blond i%ir, alive

SHARON AMOS - temple publig relations,

to have s8lit her throat, dead

JOYCE TOUCHETTE - helped mix poison

CHARLIE TOUCHETTE - boat, &livei

-

MICHELLE TOUCHETTE - kitchen, dead

MIKE TOUCHETTE - basketball team

" g x

JAMES COBB JR - basketball team”- alive
ELHERE DENNIS - negro, dead |
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; STANLEY CLAYTON - negro, 24, 5 feet, 11
inches, 178 pounds, ali!e
. &

2

MARY LEE BOGUE - nu;se's office, piggery,r
dead -

TOM GOGUE - piggery, small frame, age 15,
130 pounds, 5 feet, 10 inches, alive

e - @@@@@0@0@@n/""""""7

two days before

the mass suicide he had taken a patient to Georgetown,
Guyana. He himself had dental work done, for example,
two teeth filled and a partial plate made. He attended
a movie on the Saturday-of the suicide and heard ‘
6f the suicide upeén exiting tkRe movie. tu) - =

he was not familiar with

gn individual called Lady Satjn. ( N -
i followingz.is a physical description &
of along with background data::\ﬂq
- Name - -
5 »  Allas = 3 i
5.y = Race o =
& T Sex < s
E-3 Date and Placa of
. . Birth . o
"~ Height _ .
T Weight =
4 Build 3 %
g Hzir 2 <&
3’_ o Eyes [ N 3
£ £ ez g I
. 1 - 1 e 3 b | 35 .= o 3 X
s z =z = = : z F
k: k) A 3 3 4 ) ® b S £
Fr 2 7 3 3P % G
0 ¥ Tz E T =
= ’ 2 = # e - E+ Ed
% : - L A D : - RS
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Residence

Telephone
Occupation
Employment

Education

Social Security
Account Number
Arrests

Selective Service
Number
Destination Point

Future Employment
Plans

FAMILY MEMBERS

Wife

Children
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Mother

Brothers

Father

sister

mreached through one of the
following individuals: <?4

Mother-in-law

Sister

Father
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Chr

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Tk

12/13/78

jate of tramscription

3
also known as (aka) _ f‘i
a passenger on Pan American Flight 2237, \
was3 advise

the identities of the interviewing Special
hgente (SAS), and that of Special Agen NSRS
United States Secret Service (USSS), and that the Interview
concerned the activities prior to and after the death of
Congressman LEO RYAN and his entourage in Jonestown, Guyana.
He was further advised that the interview would be extensive
and that he could stop talking to the SAS at ary time.
greed to be interviewed and provided the following
information: 14}

he was not in Jcnestown on
November 18, 1978, for he had left for Georgetown, Guyana,
on November 15, 1978 tor medical treatment.
a flatbed truck, driven by EDDIE CRENSHAW,
GeQr ; '

e heard that Ccngressman _
RYAN would be coming to Jonestown and that Reverend JIM i

JONES had told the people to ensure that they had entertatiners,

=ingers and dancers ready. While still in Georgetown, on
November 17, 1978,# a call was received
from Jonestown, indicating that Congressman RYAN was pleasecd
and "everything went okay." mthen stated
that he heard of RYAN's death over e radio the next day,
and subsequently read about it the next day in the local

newspaper. Morecover, he then alsc read of the report of
the death of 914 peoplef W/|

*e no longer thought of going back .
to Jonestow after this incident, even though his mother .

and were there. He presumed R
that they had also died in ss suicide and was not %,«

optimistic that _th would still be glive. At the same L
T 12767/ ueens, New Yor 6-435

-~

R Y- | e — . —File & |

SAS and ’]C/
R/dam \5 ;

12/12/78

Late 1-ctared .
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Y

came toO e Lamaha Gardens, Georgetown, where r -
46 Peoples Temple (PT) members were staying, subsequent )
to the discovery of the AMOS family. The police searched
the people, their clothing, and the premises. (u/

qthe Guyanese police
attempted e him with the AMOS' deaths, but instead
charged %ecause he is illiterate. m
that he saw AMOS with a knife in her han

pPrior
hearing a little girl say, "Oh, momma." He did not see

who killed SHARON AMOS and her children. However, he described
AMOS as a devout follower of Reverend JONES, and that she

would follow him to the end. AMOS was also described as

<
A
N

being in char 's public relations operation in

Georgetown. ﬂher to be a psychologist, but )
she also appeare S) to be a "schizophrenic" in his T
opinion. Ul

AR, . . . . R , , L - L -
madaed that prior to the death oOf
SHARON AM an er ree children, he was told by someone T

at the house that AMOS' husband, SHERWIN HARRIS, had visited
her for the first time in nine years. /19/ -

—until four days ago, he was : (

under house arrest in Georgetown. On or about December 2,
1978, the United States (US) Embassy advised him to pack
his belongings because he would be leaving Guyana. Prior

e ey o e Mo e s =

AEsl im Camras nry
to leaving Guyana, he stayed at the Tower Hotel, in ut-:ul.gr.-k.uwr /

“he following information regarding
his membership in the PT He stated that as a result of

his parents' participation in the Church, in Indianapolis,

Indiana, he said hg was a member since the age of one or .
two. When he was mhis parents decided ¥
to go to Callfornla and se ed 1 11lits, Cald nia in r.

1965. ents
-

golng tﬂrougﬂ qrvorce proceealngs; at the Do ¢ Reverend

JONES, his parents were remarried in Willits, California
by JONES. From Willits, the family moved to Hoppland, back s
to Willits and then back to Hoppland, California.qwq
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While in Hoppland,
at night in order to earn an

€. uring the day, the

F However, in 1965, the family moved to Ukian,
a

1fornia, following a fire at

In early 1966, the famil

again moved
in Redwood Valle California.

egal guardianshlip
S patural parents, through arrangements
end JONES, signed the documents giving the

guardianship over him./U/

made by Re

o?m&n, nor oid the Have anyMiving with
them., according

. = .
- - - -3 -

- - - = =
- - . . . .=
R gtated that while he .was employed
s so _worked in the PT Redwood Valle .
¥ in Mendocino County]; a -7
T Y/ -
. - - “ .
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edwood Valley, un
who was in charge of paperwork and

WO years. (/y/

aid, he went to San francisco

and lived at 1visedero, where the PT paid for his room
and board. he ate his meals at the PT
Church in San Francisco, and worked at the PT's
During that time, he was assigned to
a male, black, 70 years of age. ”/

stated that on September 8, 1977,
arrangements were made by a PT member, DEBBIE BLAKEY, to
have him issued a US Passport. *\e wanted to
see his mother and father, who were 1n Guyana.

had gone to Guyana in 1973 and his wife
followed him wi
on Christmas Day, 1974.
after having lived for a while 1n
a PT member, who was a typist and
to Guyana with

—Reverend JONES first began
to talk about a move to Guyana while he was in Redwood Valley.

JONES is reported to have said that the PT Church would
do missionaries work nd help Guyana in its fight against
poverty. Moreover, # JONES wanted to "get away
from the United States,” wl 1s small son, JOHN VICTOR
STONE. ©STONE was the son of GRACE STONE, a female, white,
approximately 24 - 27 years of age. JONES was purported

to have been waging a custody battle with GRACE STONE, because
JONES said that young STONE was his son,
JOHN VICTOR STONE was known as JOHN JONE%’IH

ort Kaituna.

GRACE STONE's husband, TIM STONE, a male, white,
43-47 years of age, is reported to have left the PT Church
in 1977. Reverend JONES, referred to TIM
STONE as a sexual deviate new him to have been
an Assistant District Atto endocino County, and

ey 1in

.‘ p-!t‘l‘”,"‘ '. b, ‘.‘tl" i

b7¢
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GRACE STONE was known to him to be a Head Counselor in the

PT, who kept an agenda of people who were "bawled out."
She reportedly also left the PT. (Z{/ k)7 - <::

when he arrived in Georgetown,
in October, 1977, he stayed at 41 Lamaha Gardens, in Camonville
(phonetic) and then proceeded to Jonestown, by becat, alcong
with 15 to 20 other passengers. Some of the people he knew

to be passengers were the following: (/h |

TUNITRA FAYNE
SHIRLEY HICKS, her son and her sister's son
/

RIMELDO HICKS, 9 years old
ANTHONY HICKS, 12 years c¢ld Q

Upen arriving in Jonestown, he was given orientaticn
and then was taken to a house. He was told that there were
52 cottages, with 15 people assigned to each cottage, and
5 dormitories. A total of 1,200 PT members lived in Jonestown,

scme of whom lived in a Senior Citizen Health Care Centertb‘7

he initially lived in Cottage L7 ¢
en moved to Cottage 4 or 2 finally

6 for a few weeks

moving to Cottgge
this cottage, he was responsible to insure

that the boys were washed and taken care of.
that he moved to a new Cottage, number 47, where he stayed.
for two menths. Thereafter, he moved to Cottage number

58, following an cperatien U/

o While in Jonestown, his duties

“~  comprised being a
He also worked on tractors and a large army truck, similar
taa US Army surplus truck. He also ?perated chaln saws,

fixed stoves and various broken items

in February, 1378, he suffered o
as-a result of a rear tractor tire explosion. i

78, he was first operated at St. Joseph

L] .
‘Mercy Hospital in Georgetown.® Im June/July, 1978, he was L

cperated for a second time, ip Prosad's Hospital, Georgetawn.
In Octdber, 1978, a third operation~was performed, on the

same arm, in Georgetown Hospital, Géorgetown. /ZAy
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b7¢
_during his stay in Guyana,
he and other members were required to attend meetings

on specific days: QV4

Wednesdays - one meeting (
Saturdays - one meeting (y4
Sundays - two meetings

|

During these meetings, mﬁeverend
JONES said that he was the reincarnation o IN, BUDDHA,

and Christ. In such, he spoke of helping the poor, oppressed,
the handicapped, of 1 i ing food programs, and also

spoke about housing. since 1975 or 1976,
JONES took cofferings from the PT members. Pricr to that

time, PT members were required to and did give 25% of their

total gross earnings. If they did not, at Wednesday night
meetings they "caught hell." A - o

caught hell. e alwa ¥S
gave his money. Those member noet, d be publicly
emtarrassed by the PT "counselors."'m,

qt one time, while in High School,
in San Franclisco, he got "whacked 50 times" because he did

not want to mingle between PT members and was also caught
smoking. PT members were prohibited from smoking. #
sald he had other friends cutside the Church that he wante

to be with. y; -

= » A\ . - .

Y Beverepd JONES initially as

a charismatic person who attempted to involve the congregation
in his“talk and the true meaning of Christ.

spid t he-did not understand JONZS, atmi remalned confused. -
Often, JONES used public embarrassment and
made the members fearfu f him through intimidation. 1In

one instance, JONES said that he had a connection
e} tbe“ﬂgﬁ}qﬁ - A

-—

NIRRT )

-

[ - h . - .
people in the PT were
S about themselves;

made to sign incriminating statem

some of whop would also stand up apd state, "I give permission _

for my son to be spanked."™ Moreover, during each meeting

=in 3an Frahcisco; Los Angelés, an? Redwood Valley, California,”
21N san ne 3 : fo

S - v
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the members signed their names on blank, legal size paper,
and they were expected to do so. As a result of this, some

iﬁﬁiii left the PTi but were continually harassed by JONES.
I‘ECE[’IELY told him via the

elephone at he

While in San Francisco,mmﬁl PUGH
received money from the collections, 1n siticn as

Treasurer, and tock it to the bank. Those assisting PUGH
were the following:(yN

DEBBIE BLAKEY /

RORIN cHEDDAR MR w)

F stated that if any PT members got/
involved wi e police, JONES said that he would talk

to people, or go to court, and tell the authorities that
the persons involved were willing to leave for Scouth America,

thereby would be "let go." One such person“
was GREG WATKINS a male, acK,
3- years of age, muscular build, medium height. WATKINS

was purported to have been caught stealing someone's purse;
went to court; and then went to Guyana after his matter

was taken care of. WATKINS was reported to have worked

the fields in Guyana. 1 U 2

- e -
mstated that Reverend JIM JONES,
"aka "Final . ¥ headed the PT with a triumv¥irate composed

of the following persons: CAROLYN LAYTON, KAREN LAYTON,
and TERRI BUFORD, who was called "brains™ by JONES. These

three were respon31ble for the followlng departments {k

1.~ Saw Mill/Wood Shop ,‘;

- e -

would be shot upon his return. ('U/

/

' ”,., K]

sy

" .= & and Mechanic Shop ST W
- =In charge CHARLES TOUCHETTE and LEE INGRAM (
R =0 = -
= = = £ - = /= = = z:
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2. a) Kitchen Department
In charge: STANLEY CLAYTON

Male, black
b) Laundry /
In charge: JOYCE TOUCHETTE /
Female, white \4}
¢) Bakery (
In charge: ELLEN KLAYMAN J

3. Business Department
In charge: KAYE NELSON
Female, black

—NELSON was also in charge
cf the people who made dolls for the PT in Georgetown.
U, crc shaped in the figure

These dolls,

of pupplies and Mickey Mouse and were stuffed with cut-up
material. no knowledge that these dolls contained
drugs. NELSCON was alsc described as being in business to

make money.&ﬁlj

4., Housing Department
In charge: AVA JONES Ny

mmmm BROWN JONES' wife.
JOHNNY BROWN JONES was Heveren NES' adopted SO0 . [ W)y

5. Fields Department /
In charge: JACK BEAM
Male, white (*

BEAM assigned people tco work
on the following crews:

Cassava Crew - picked cassavas (similar

a) )
to potatos
\W
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b. Edos Crew - similar to Cassava crew \
¢. Banana Crew -~ headed by DANNY KUTULAS \

This c¢rew was alsc responsible for grapes and
papaya plants.

d. Citrus Crew - headed by BECKY FLOWERS,
a female, black

6. Transportation Department
In charge: ALBERT TOUCHETTE b7c, \

_besides these duties, TOUCHETTE -#
was also in charge of plumbing, foundations and cutting [&] 1:
down trees.

7. Construction Department
In charge: CHARLIE TOUCHETTE

T

8. Teaching Department
In charge: AVA JONES (See Housing)

m.mms was in charge of K2C -
a Relationship Committee W
(\M )

(a) Planned that a PT member would maintain a
three month platonie relationship with a PT member of -cpposite ‘7
sex. .

(b) At the end™of this initial period; thes? [
individuals would maintain a sexual relationship for a period
of six months. However, if at the end of this period, the w1
couple wished to break the relationship, it did s¢, or the

-

couple married. : |
_he did not like this arrangement.&(} (
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9. Medical Department
In charge: MARCELLINE JONES (deceased), described

as Reverend JONES' wife and PHYLLIS CHAKIN, uq
a female, white. (

a. X-Ray - AL CHEDDAR in charge(ih

muﬁxﬂﬁ! LAYTON, who worked the L7 &
fields, also worked wl DAR in the X-Ray UnitY;y

b. Pharmacy - DON FIELDS in charge(ui

mFIELDS was a pharmacist in
Los Angeles. e I'i1lle octor's prescriptions, only,

. and no other drugs{ w

c. Nursery - SHARCN COBB in charge 0%

d. Physical Therapy - EDITH BOUGE in charge(uv

mhe went to this unit three
times a week for therapy of his _u‘

e. Dental - TOMMIE ROCHELLE and SANDRA JAMES
in charge K‘M

f. Doctor's Office - Dr. LARRY SCHACT in charge( 'y

was treated by SCHACT during
He met SCHACT in the US-
while he unlor High School. At that time,
SCHACT was a hipple, and drug addict. Reverend JONES took
SCHACT to Redwood Valley, and was thereafter "straightened

Ak M arnAd aant A AATTase Hig maAdinal adiinat ian w MaviAan
A A R @l 2T Lo UL LRSS . Lio WWodiadld Cuuuuu.&.uu &11 VioA 4w

the time he

" and San Francisco was financed by the PT.

also stated that SCHACT was a homosexual an e di1d no
like SCHACTKV{I ST | -

= - - Toee

* =

- When queried. 1ing SCHACT's activites prior '
"-to the mass suicide, he had no™dnformations
regarding the acqulrl g poison, nor was he aware of any B

ng o
"contingency plans" in the event of Reverend JONES' death,
1nclud1n: the mass suicide or death of Congressman RYAN. )
: N Mo
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_he had heard of talk about

"juice™ drills, DUT RNaq never witnessed them, nor did he
take them serlously. However, he stated, after the mass
suicide, he read in the newspaper that SCHACT was assisted

by many people, but onli iid that JOYCE TOUCHETTE made
the Kool Aid. he did not have
any knowledge oy any arugs Belng grown(or trafficked by

the PT, nor of the drug, Thorazine.(

TISH LEROY maintained a chart
of the depariments, as well as taking notes at meetings. Ml

mbesides the different
departments he had mentioned, the PT had other members known

as folleows: (\k\
\

a) Observers - headed by JOHNNY BROWN JONES,
Reverend JONES' adcpted son(\UU

These "observers" went around and c¢h
was working or not. he ha
BROWN JONES with a handgun under his arm. (}H

cked if everyone
seen JOHNNY

b) Dispateh Group - an office comprised of young
girls responsible for security and the front entrance to
Jonestown. The girls were as follows: (W,

‘5

+* TERRI BUFOQRD — ‘{

= DEBBIE BLAKEY ‘

. CAROLYN LAYTON . , - -
s KAREN LAYTON - (W :

They utilized radios (C.B.'s) in the Radio Room

~o D

1tain communications between the Dispateh Office and

oy

-
L

o

a-{
- . Qther members in and around Jonestown. On one occasion,
R he went to the Radio Room in order to make
. an announce t because_was iost.
= * B Lo
= \
= - -;’-‘i - T—r T _:?—-—"‘_'
= -11-
T
& < ; z & E: g £
5 - ~ar - % '£ “ - -3
= - g = = = = =
: a _ - A Pt P
ﬁ e - ‘!-’t ':' = - et
Ly - - - v e - _ =y o -
= . - - E - - = = T
;:'. = s A 3;‘-'7 --:-" - - - HV_V. b

b7¢

ay

[ Iz

ku

~

Y



=

(4]

J‘,‘s‘l fig ey

e
t

b

i -

BQ 89-495

¢) Public Service Unit (PSU)
In charge: MARTHEA HICKS - a female, black
SEBASTIAN MC MURRAY - a male,
black .
o . e
This unit was a disciplinary unit. If a member
received three warnings a month, or the crew supervisor
"wrote you up," the member was placed in this unit. Then
the member(s) were made to run all day while going from
one Job to the next. Tasks also performed were to cut grass
with a cutlass. Q*l

d) Letter Writing Committee (up

This comm'ttee, comprised of RITA TUPPER, a female,
white, and GERALDINE BAILEY, a female, black, were responsible
for censcrship. Reverend JONES had
the whole PT community scared. ONES was purported to drill
the PT members as to what they would have to say to US Embassy
representatives in Guyana. Moreover, PT members were also
teld that if they went to the US Embassy in an attempt to
leave Guyana, JONES said he would know, for he had people
in the Embassy who would let him know. In addition,

PT members were also drilled as to w ai they were

L0 S5dy on the radioc during telephone patche

= -

Reverend JONES did not
liker it when US Embasssy people ¢ame £o Jonestown. JONES
referred to them as CIA people., | he saw
Us Embassy people in Jonestown on,four separate occasions.

With regard to rellglous activities,

'meetings" were held whenever JONES wanted to, an
he changed them arcund so that the people did notkxhow when
they would be held. During these meetings, persons who
headed specific departments would give an account of their
department As an example, an agriculture report would
be g;ven in accordance with the yearly plan, to see if-all
had*been 8Bone according to the plan. In addition, Reverend
JONES gave spegehes, and talked about MARX, LENIN; that-he -

did not like the nd tried to make. everyone else not
like it. JONES said that the US did
not -take ¢are of 1ts own people. i
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e
MJONES had a "relish" b7
for members who le the . S thought that those who

left were with the CIA. (Y

While in Jonestown, H, he knew of
ocne individual who ran away. is individual was TOMMY

BOGUE. He was found near Port Kaituma and then placed in

the Public Service Untit. (IA(
that the

There were occasions,—
PT members were awakened during the night for their "protection.®
They were then brought to a pavilion where they sat on benches
sometimes staying for ten to twelve hours. _
stated that he did not know of a "contingency plan" espouse

by JONES in retaliation for interferring with Church policies.
He did hear that other members went through drills in case
someone came to shoot them. JCNES is purported to have

3aid that ex-members would come back to kill them. If this
were to happen, JONES said that the people were to drink

a poticon. If the people disagreed, they were ridiculed
by other members. One such person that disagreed, and known
_ was CHRISTINE MILLER, who is deceased. (¥

e did not have any knowledge
of any PT members recelivl lrearms trainings. However,

he did say that he knew that SHARON AMOS was attempting

to obtain a pistol license TIM JONES, through cone of
the Guyanese ministers. he overheard
a conversation between the Ttwo 1ndividua:is, four to six

months age, at.which. time,. AMOS.asked-if "they had been .- L=

cleared to get the license" in Georgetown{ Q/

= With regard to any awareness of threats to harm

publlc officials, current members or former members of

the PT, _hiknew nothing pertaining to
publi¢ efficials. ONES said
that 1f ‘anything happene 0 m as a resu ‘of action taken

by the PT members who left, all he (JONES) had to do was

to call a friend in the Mafia. l,7k _ A
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as beling mem!ers 0! the !“I

acdieiona1ly, (D
MYRTLES because they ar

individual,

ELMER MYRTLES
DAN MYRTLES
TIM STCNE
GRACE STONE
EVA PUGH
CAROLYN LAYTON
KAREN LAYTCN

he knew the following individuals
s Planning Commission:

/

|
&

Y,

/"

he fears the

e dangerous people, and the STONES,
even though they left the PT.

a confidant of Reverend JONES,

capability to kill. W)

of anyone

In any event,

why he would contact an attorney,
was told in Guyana that he would p
Nonetheless,

roiaiiy:m on
e

dencunced JIM JONES, his Church and all tha; he taughtj

an
"The Angels;""tha! !e was*

the assassination of Congressman RYAN and his party; nor

nis return

he no longer gonsidered himsel

he added,

through the San Francisco Temple ti i .

ta the ¥HS.

Moreover,

LARRY LAYTON was

and was described as a
who would do anything for JONES,

him

he was not afraid
orwarding address to.

he would attempt to contact an attorney
When asked

did he know if JONES ordered the party be ambushed.
he stated that he did not know if there were any practiced

drills for ambush of anyone who disturbed the Jonestown
After the assassination, he heard that LARRY

compound.

AYTON had shot Congressman RYAN and PATRICIA PARKS.
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after the deaths he read:in the pape
there was an-x ssassxnatlon squad but he

’gld not know if
it ex1sted/

1 A |

"CFEZY"
including a

he had'nevenﬁheard’the term,
aware of any discussions regarding

\"‘rgv"‘ |~.,‘ 1y:
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1 a i + a 1
individuals who are at liberty, will carry out the as i i
plans of survivors or defectors, * he
did not want to be bothered and hope a ey would "let b?&

the thing die.” 7@ ,

the following individuals
e radic which was in PAULA

that he knew ha
ADAMS' name: (WJ

access

SHARON AMOS - Georgetown (deceased)
MARY WEATHERSPOON - presently in Georgetown -

MIKE CARTER - presently in Georgetown; fixed thre
radio(s). (uq

—the code of the following werds:

White Night - meant tc come to a meeting at the
pavilion in Jonestown.

Bible -qJIM JONES say it in San s
Francisco, and said it mean gun." |

“on one occasion when he was | -
in Gecorgetown, his motHer told him that a Sovifet Ambassader {

had come to Jonesfown.» Moreover, in October,s1978,:there

began in uonescown, classes in Russian, Portuguese, . and

Spanish. r«Li * ‘
= - - - iz~ -

he heard Reverend JONES
say in San Francisco that Lieutenant Governor DI MALLY (phonetic)

would help JONES in his hope for move to Guyana by writin
letters of reference for him (JONES). Addltlonally,*
he saw DI MALLY at a testimonial dinner in

——
—

ranclisce; and that JONES sazd that DI MALLY had gone to

Guvanal wl _
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With regard to Reverend JONES having bodyguards,
“in the last couple of months, JONES
was sickly looking, with swollen joints, slurred speech

BQ 89-495

bloated looking, and had to be led around

¥
JONES appeared to him to be verym
e ug everyone was out to im and he let everyone
feel that way." In this vein, *JONES, in
his talk of a suicide drill, sald that tne members should

"die with dignity." 1In addition to Li ceiving assistance
during this latter period of time, ONES
had his two sons with him and some people Who were observers.

Moreover, he also had the following persons around him:(ga

JOHNNY JONES Observed on the pulpit

next to JONES, with a

Run strapped to his side.
JOHNNY JONES was also
observed with a weapon

on different occasions.

BILLY OLIVER Male, black, 250 pounds,
5*10"-5'11", black hair i
dark complexion, huge T
hape. -
in ar rrancisco;

capable of carrying out

¥ 32 : * ? "contingency plan" if
& = = - E existed. ‘
: BRUCE OLIVER - (BILLY OLIVER's brother)
av = o = = “"Male, black, 5'9g", 185
pounds, black hair, medium
r complexion

. "PCONCHO" o Male, black, 5'8", average o

= = = build, 165-185 pounds, .
- = . . . described as dangerous, ;
= 3 N - 5 ~ was observed at PT meetings ey
= g? x 3 3 * in San Francisco ' PN
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have a strictiy Dbusliness relationship with Reverend JONES. ng

he had no knowledge regarding
a primitive nuclear device, nor was he aware of or ever
heard of anything kept in Hut 14. q{)

The following individuals were mentioned—

who subsequently provided their descriptions:

gﬁJ
JOE WILSON Male, black, slim build,
6r1v-6'2", a bodyguard
¢f Reverend JONES. Observed
with a gun and shotgun
on several oeccasions.
scared of
1m.

ALBERT TOUCHETTE Male, white, average
height, long blonde afro
well buildt. He was
in charge of tractors

RON JAMES Male, black, tall, very
slender, afro hair, 4"
hgih, proficient in karate

A : - - ®  and a black belt. Was
- - - - % observed in San Framcisco-
i ' Temple, alive in Jonestown;
¥ ' : ~ capable of killing someone
) - == - S - - e
TOM KICE A carpenter; worked on

construction : Z

H,

. BOB KICE _ . . Held a gun to TOM KICE's.
= : i ~ head during one of the
> "~ White Nights because .
& ) - B - TOM wanted to leave the -
“z % ‘A - 5 PT. X
B 37IM JONESFaka ¥ 03 : ’ =
= - TUPPER : s Male, white, adopted
son of Reverend JONES,
: . . . . hung around with ALBERT <
* ¢ i = £ TOUCHETTE ) y:
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JIMMY JONES, JR.

EDDY CRENSHAW

RON TALLY

HERBERT NEWELL

JOHNNIE COCBB

JOHNNIE JONES

= - =

LOU JONES .

v} R ol .

MARK CORDELL é

- -
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JIN MAC ;ELVAN%

e iy,

‘ ;s@,ﬁ[ﬂ%iil AN
R AR 9 a0

R U LY

o

W

#

""H-‘l?r‘#-f 'I# F'_‘i TN

2]
|

Male, black, 6'3"-6'4yn,
135-140 pounds, pressed
hair in curls; Reverend
JONES' natural son

Male, black, 180-200
pounds, a security bodyguard;
seen with a gun

Male, white, 5t4n_g5rgm,
medium build; an cbserver;
seen with a gun in the
pavilion

Male, black, 6'2"-6t3"
average weight, black hair;
alive in Guyana

Male, black, 6'3n_6'4n",
slim build; observed
walking with Heverend
JONES.

Male, black, 5'9"-6'2", vL/ -
slim build, 29-32 years;

Reverend JONES' bodyguard,
dbserved with a gun many

times. _
- -
Male, Korean, 5'8"-5'9gn,
22~23 years;. Reverend .-
JONES' adopted son; observed
with a shotgun once in
Jenestawn.

Male, white, 5'6"-5'8",
18-20 years; member of
basketball team; never
gbserved with a gun

ﬂale,_?lack; deceased; =
previously observed with
a gun in Redwood Valley,

California .
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GARY JOHNSON

EMMIT GRIFFITH

ED CRENSHAW

STEVE JONES

DOUG SANDERS
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Male, black, 5'5",
build; worked on radios
in Jonestown

Male, black, light hair,
observed with a shectgun

Male, black,
pounds,
to FRANCINE CRENSHAW,
one child; observed with
a gun in Jonestown

180-200

Male, white, 6'6", 175-
180 pounds, 19 years;
Reverend JONES' real

scn, observed with a

gun; member of basketball
team
Male,

black, 5'9"-5'10",

29-32 years, medium build,

black hair, 4™ high;
an electrician; presently
in Jonestown

o _uahn

Mo it ARTAN 12N
‘_LIGLC, Wil L UG_:‘, L () ] e W
“pounds, 18<19 years,

-mechanic, t#uck driver
of flatbed truck, never
“observed with gun or
rifle= e

Male, black,; 6'3".6"'4",
slender build; yelled
.a lot, got made easily,

- : “and publicly embarrassed
- z members -
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MIKE TOUCHETTE

DANNY MOTEN

CALVIN DOUGLAS

-

CLEVELAND NEWELL

WESLEY BRIEDENBACH

-
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YVONNE ‘HAYDEN
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Male, white, 5'9n_g",
135-140 pounds, brown

hair; previously seen

in Redwood Valley; observed
with a hunting rifle

Male, black, average
height and build, 23-
24 years; observed with
a gun in Jonestown, one
of the observers

Male, black, 5'9", 18-

19 years, slender build;

member of basketball

team, observed with a }
gun .

Male, black, 6 feet,
average weight, 23 years,
curly hair; member of
basketball team

Male, white, tall, curly )
natural blond hair, 18-
19 years; drove tractor

Y o =
Female, black, Styr, .
130 pounds, 18-20 years;
described as an observer

- e~ S =
Female, white, 5'8"_g51gn_
145 pounds,_33-34 years;
described as an observer;
believed §3 be in Jonestown

Male, white, 6'4n_gprgn
24-25 years., medium build;
member of basketball «

team - 2 ) 7
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PAULINE GROOT Female, white, 24 years,
long brown hair; described
as a professor of Chemistry;
worked in the Doctor's
Office

DON FIELDS Male, white, 5'6", 130
pounds, slender, in his
40's, pharmacist, dispensed
prescription drugs

TOM GRUBBS Male, white, 35 years,
5'10", average build;
principal of the school

{
MARIE RANKIN Female, black, 145-150 \
pounds, short hair, tall
in height, a surveyor

ROBERT RANKIN Male, black, 6 feet,
slender, 28 years, a
i surveyor
TERRI BUFORD Female, white, 6 feet
%; 3 tall, 26 years, slender
y build; described as very
- - 3 = emotional; dangerous;

A ]

i
{0
]

Prior to términating the interview,
asked what the following phrase meant, which was written

in his notebogki "Give them my love and tell them that T

pise then. ' (R
told him this Jjust before. he 1ie uiana an e wrote 1t

down so he would not forget. with this
phrase, his father wanted-him to give a 118 relatives
his love and that he:(father) missed them. >

; * The'rollowing d€scription of
was obtained through intefrview and observati
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Name

Alias

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Build

Hair

Eyes

Scars

Other Distinguishing
Characteristics

Residence

Telephone - .
Occupation f ’
Education =

‘?‘

[
]
|

Marital Status =
Family Members
Father

™

Mother
Brother :

N
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

On December 3, 1978,

e of transcription 12/7/78

was

intervi nedy (JF! !1|r or! !ew Yor!, by
SAS 2nd *of the FEL gnd
nited States Sec Service (USSS).

HitakEE LT whevaTw whaVaiwa

ﬂas 1n!erv1ewed concerning the People's Temple movemen .(

*she became a member of the People's

emple in Ukiah, California at the age of 13 when her mother
bjoined the movement{\{]

JIM JONES was head of the People's Temple
movement. JIM JONES preached economic and racial equality.(}u

-

The People's Temple Youth Group included individual's,

male and female from the age of 13 - 25 years. Youth Group
members were required to read books concerning communist

and socialist theories. Members were tested on the theories
they had studied.&uj

Youth Group members conducted military drills
in the hills surrounding Ukiah, California. Military drill
consisted on running through the hills, diving to and crawling
on the ground. Members also practiced running messages
through the hills as a communication system. The military
drills did not include target practice nor did Youth Group
members receive firearms training. JIM JONES's explanation
for military drills was in case of a nuclear war the People's
Temple members must be prepared to survive. JIM JONES
had plans to evacuate all the People's Temple members in
caves in the surrounding areas. (ul

The following individuals were team leaders
in the Youth Groups. (w

1. JAMES (COBB (

2. BOB KICE w

3. WAYNE PIETLA “

4. TOM PODGORSKI )

Interviewed on _12/3/78 ot _John F. Kennedy Airport File # NY 89-495%

by

SAS and

Date dictared %——
] v

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL. It is the property of the FBI and 1s lcaned to
our agency: it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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In 1976, the People's Temple moved its headgu

from Ukiah, California to San Francisco, California. &
moved to San Francisco with the People's Temple. The People's
Temple also opened a chapter in Los Angeles, Californiar%/

or being a heroin addict.
eparated in 1976 after she
R e People's Temple movement had an
excellent program for ex-drug users and many ex-drug users
joined the People's TemplefuJ

Tw T

Guyana, accompan

ne, 1977, JIM JONES moved to Jon

ied by: K\JU
1. LINDA AUDIBERRY

2. BRENDA GOBB (TIM GOBB's sister)

3. AVA JONES (nee BROWN)

4. MARIA KARSI uy
5. MIKE PROKES (
6. JAKARI WILSON ,

Misagreed with the relocation of.
son to Jon wn, Guyana; however, JIM JONES and
explained to her the benefits which awaited
and moved her son. Q1

uyana

Trip ¥o Guyana (W

in August, 1977, she and approximately
J0 other members le Francisco for Jonestown, Guyana.

mther People's Temple members were transported
via ople's Temple bus from San Fransisco to Miami, Florida,

making stops only at rest areas. The members were required _J
to sleep on the bus and at no time did the bus have a stop

over at a motel, In Miami the People's Temple members boarded

a commercial flight to Georgetown, Guyana. (\ql
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Upon arrival at Georgetown, Guyana, People's
Temple members were taken to the People's Temple house in
Georgetown where members stayed the night. At the house,
passports, money and other items including luggage were
taken from the newly arrived members. People's Temple members
were not allowed to pack the luggage which they carried
to Georgetown, Guyana, and in many instances had no knowledge
of what they were transporting. The day after the members
arrival in Georgetown, members were taken to Guyana Immigration
officials, Once the members cleared Immigration, they were
transported to Jonestown.( %W

The trip from Georgetown to Jonestown was approximatel:

24 hours by water. Members were transported in the Kudjoe,
the People's Temple 30 foot boat. Members were arranged
in the following manner for the trip to Jonestown. Young
members traveled on the deck of the boat and senior members
traveled in the hole. Senior members ate and slept in the

hole and were not allowed on the degck until the boat had
passed the Guyana check point. the arrangement
and condition of the becat as tNose a slave ship. DON

SLY was the Captain of the Kudjoe. W/

LiTe In Jonestown {(work) (b\

Senior members were assigned jobs in the field.
Members cultivated and harvested the crops. The main crops
grown in Jonestown were rice and yams. Members were required
to work a 12 hour day, seven days a week.(u{

Children went to school part of the day and
worked in the fields part of the day. (FJ

Medical Staff (U"t

ill

L W

to treat
. LAWRENCE EUGENE

Tha madical gtaffle funrctian
LT R™ AL Wl A N G e e Wl b A L= e A T W LS

individuals. Drugs were administered by D
SCHACHT, AME MOORE.

("

N
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The Extended Care Unit was contained in the
Medical Unit. People's Temple members who were trouble
makers were housed in the Extended Care Unit. Trouble
makers were sedated with thorazine. The sedative was injected
into the individual initially and served in the meals.
Druged meals were served to trouble makers on green plateﬁﬁu/

The following individuals were members of the
medical staff: v |

1. Dr. LAWRENCE EUGENE SCHACHT

2. DIANNE LOUSIE

3. JULIUS EVANS

4, SANDRA EVANS

5. PARK ",
6. RICHARD CLARK ( /
7. LESLIE WILSON

8. RINNIE KICE |
9, AME MOORE
10. SYLVIA GRUBS

Security Force(‘u{

JIM JONES stated the People's Temple had to
maintain a Security Force to protect JIM JONES and the
People's Temple against those who would destroy the movement,
The United States government was attempting to destroy the
People's Temple by infiltrating the movement with CIA and
FBI Agents. The Security Force was formed when the People's
Temple was in Ukiah, California. (\L)

In Jonestown, Guyana, the head of the Security
Force was JOE WILSON. Members of the Security Force received
their orders from JIM JONES. Members of the Security
Force were armed with rifles and shot guns. Selected members

carried handguns. —she did not observe the
Security Force target practice; however, she did hear gun fire in

the jungle surrounding Jonestown. The Security Force was (1«/

-y
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a full-time job and the only jobs performed by its members.
The Security Force was used by JIM JONES to intimate People's
Temple members.

™
X) Y

The Security Force performed the following duties:(u/

1.
Jonestown.

2.
to enforce the

5.

members and make certain individuals work production was
maintained at an exceptable level.
not maintain levels of production were reported to JIM

JIM JONES would announce punishment of the individual
at People's Temple meetings in the Pavillion.

JONES.

6.
endorse Social

received from the United States.

7.

Patrolled and guarded the area surrounding

Acted as a Police Force within Jonestown
rules set by JIM JONES.

Acted as a personal bodyguard for JIM JONES.

Record the entrance and exit of People!'

Y T
LrICiuoeL o

s
F T Py S, R - . T i o P
LLOQU QUNEHLUWII. Ledullicou Lo SlyYyll

never they left Jonestown). -

Oversee work performed by People's Temple

Individuals who did - -

Accompanied JIM JONES when he had individuals
Security checks and personal checks they

AN

Make certain People's Temple members did

not sleep during meetings at the Pavillion.

Meéting in Pavi

Hro‘n@\

JIM JONES would hold meetings in the Pavillion
All People's Temple members were required to

each day.

attend the meetings.
and on occasion all night.

Meetings would last for several hours

‘Al L
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JIM JONES would preach about the ills of capitalism,
racism and the United States. JONES would also tell members
that the United States was sending the CIA Agents to Guyana to
destroy Jonestown.(£4)

Members would be disciplined for several
reasons and a few are listed.

1. Low production level in the fields.

2. Speaking ill of JIM JONES, Jonestown or
the People's Temple.

3. Disagreeing with the philosophy of JIM w
JONES or the People's Temple. Q\J .

4. Attempting or discussing escape. \

5. Refusing to agree to give you life in defense
of JIM JONES or the People's Temple.

6. Refusing to agree to commit suicide for
JIM JONES.

Methods of Discipline (1& (

JIM JONES would have the individuals to be
disciplined come to the stage in the Pavillion. JIM JONES
would verbably abuse and humiliate the individual. JIM
JONES would have family members and relatives come to stage
and physically beat and assault the disciplined member at
JIM JONES' direction.(?Aj

JIM JONES would assign the disciplined individuals
to a punishment work detail or restrict the food they received(’z{/ N

Suicide Rehearsal f}*‘ A
—JIM JONES had preached mass (_1“ l

-6 -

£)c —
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suicide to People's Temple members for many years; however,
she could not recall the date when he started his mass suicide

sermons. (@q
The first mass suicide rehearsal which? (\ _
could recall was in 1976, San Fransisco, California, \ 67C
continued in Jonestown, Guyana, JIM JONES had approximately '
five or more practice suicides in Jonestown.({ U/

JIM JONES stated People's Temple members would CS;\\\
commit sulcide by poison; but, he did not state the type
of 901son. The poison was to be taken orally and intravenously. N . ,
The poison was to be mixed with punch; the peiscn was to ! (
be odorless and tasteless. /A, )

““““““““““““““““ UK ! ~

JIM JONES told People's Temple members they ~ ;
had to be prepare to defend Jonestown and JIM JONES with \\“‘ﬂ

their lives to prevent the CIA from killing or kidnapping \
JIM JONES. In the event, he CIA plan succeeded, the

(u( S~

IM JONES held practice defense - -;? C
" or alerts. People's Temple T\) . 3\
N

5 S | thoe Damemlals Mo '|Aﬁn ad
I

drills call®d)

members practiced ale
sis

in Ukiah, San Fran

ft WIJJ-J.C I-llC fCUPJ.C ﬂ LCIIIBJ.C "Ga e WS \.I.I;CU i/
co, California, and Jonestown, Guyana. {¥/
During alerts in Jonestown, Guyana, People's
Temple members were compeled to meet in the Pavillion.
The members would have to reaffirm their suicide promise.
The Security Force were the only members allowed outside
the Pavillion. The Security Force did not allow non-security
force members outside the Paviollion. Security Force members

were armed with rifles and/or handguns.[1ﬁ ié ,
. . - ‘.
JIM JONES would advise members in the Pavillion : SN

e §

i

that Jonestown was under attack by the CIA or United States

LA
(¥ s §
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of each alert, JIM JONES would tell members he had made
some arrangement with the Guyanese government and Jonestown

was safe.(u)
Arrival of Congressman RYAN (11/

. YAS
FJIM JONES called everyone in
the Pavillion berore (Congressman RYAN arrived in Jonestown, {

Guyana (November 14, 1978). JIM JONES announced RYAN

military. The time of each alert varied; but, at the end :}»

and some members from the Concerned Parents Group would / :(
be arriving in Georgetown, Guyana. JIM JONES made the -
following statement, "If RYAN comes to Jonestown, he will A
only stay long enough to have tea." interpreted

this to mean JIM JONES was going to polison RYAN{‘M/

The Friday RYAN arrived (November 17, 1978),
JIM JONES called a "Whitenight™. JIM JONES advised
members they were not to talk to RYAN or his party. JIM

JONES designated members who were to speak to RYAN and his
party. JIM JONES told members what they were to say to

RYAN. Q*\ -

Eséaéé (ul :)
On November 18, 1978, RYAN was scheduled to '

return to the United States and JIM JONES declared the

day a work holiday for People's Temple members. JIM JONES

T 11 = £ Qarnridty Wasas
had previocusly reduced the number of the Security Force

patroling Jonestown. The combination of a holiday and peduced
security provided the oportunity for members to escape.@( 67C,

made ilans !! esllca|pe. Between !ll H an! !!l !, !!e

told the Security Force guard they were i(\
golng on a plcnic at the piggy and signed the registor. -

Thpv proceeded to the front gate; hnwnunr hefare

S N e S e e tem - i o e S T e ¥ o L L A =
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In the jungle, they met _andm
They followed the path until 1t crossed the railroa racks.

the others boarded a train to the police station(

visiters (|l

JIM JONES received visitors
at Jonestown. JIM JONES would select certain individuals
who would be allowed to communicate with the visitors and
anyone else was not to speak with the visitors]/u/

JIM JONES had members study or listen to a
tape recording containing a list of questions and answers.

All questions answered by members were within a general

frame which would have vigitors helieye everyone at Jonestown

was content and Jonestown was very productlve(iL(

Jonestown was visited by a doctor from the Soviet
Embassey in the end of Octobgr, 1978; however, she could
not recall the doctor's name. v&l

DIANNA LOUSIE was assigned to accompany the
doctor during his stay in Jonestown. The doctor was to
examine JIMMY JONES. The Russian doctor was a specialist
in "Reviving the dead.” /|{f

Radio Operations (U{

TTM TAMT
WAL WD

and San Fransisco. JIM JONES would regularly communic
with Georgetown and San Fransisco by radio. The radio
communications were coded and the code book was in the radio room.

[ ~ A 3 n
S had a radio room in Jonestown, Georgetown

or
te

The following individuals operated the radio.(tif

Jonestown /
1. JIM JONES I
2. SANDY COBB {

7

—

N

S¥)
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[

Descript

Georgetown

1. JOYCE PARKS
2. TERRI CARTER

San Fransisco

l. DABIE EVANS

ions (}¢j

Médical SEart (Vl /

Name
Position

Name
Race

Sex
Position
Wife

Name
Race

Sex
Position
Husband

Name
Sex
Position

Name
Position

Name

RICHARD CLARK
Inventory Clerk
Bond Warehouse
{(Drug Center)

JULIUS EVANS

Black

Male

Respiratory Technician
SANDRA EVANS

SANDRA EVANS
Black

Female
Registered Nurse
JULIUS EVANS

DIANE LOUIE
Female
Registered Nurse §S/N

PARKS
Registered Nurse

(Ma

Doctor LAWRENCE EUGENE SCHACHT

- 10 -
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Race

Sex
Position
School
Intern

Name

Nee

Sex

Race

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Hair

SSAN
Residence

Destination
Point

Education

Martial
Status
Son

Security Force (\M

Name

Position

Race

Sex

Height

Build

Age

Place of Birth
Hair

Eyes

Other
Characteristics

White

Male

Doctor

Guadalupe, Mexico

San Fransisco City of County
Hospital

E %,

JOHNNY COBB
Co-Captain
Black

Male

6'0"

Thin

18 years old
Indiana
Brown

Brown

Bow legged, raspy voice

- 11 -
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Name
Age
Race
Sex
Eyes
Hair
Height
Build

Name

Age

Height

Hair

Eyes

Race

Sex

Other
Characteristics

Name
Race
Sex
Hair
Eyes
Age
Height

™ol A
bullg

Name
Race
Sex
Age
Hair
Eyes
Height

Name
Sex
Race
Height
Hair
Eyes
Age

Name

Age

Race

Sex

Build

Height

Hair

Eyes

Other
Charcteristics

MARK CORDEL
18 years old
White

Male

Blue

Black

57"

Medium

CALVIN DOUGLAS

19 - 20 years old
5'8"

Brown

Black

Black

Male

Bow legged
Georgetown

TINETRA FAIN
Black
Female
Brown
Brown
19
'6

- 11
madll

v »
3

DON FITCH
White

Male

2% years old
Red

Blue

5'8"

STANLEY GIEG
Male

White

5'4"

Black

Black

18 years old

LEE INGRHAM
35 years old
Black

Male

Medium

6'2"

Black

Black

Glasses
Georgetown

- 12 -
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Name
Height
Build
Race

Sex

Eyes
Position

Name

Age
Naticnality
Hair

Eyes

Build
Height

Name
Height
Hair
Race
Sex
Age

Name
Alias

Name

Height

Race

Sex

Hair

Eyes

Build

Other
Characteristics

AVA JONES

5'8"

Small

Black

Female

Brown

Head Counselor of Education
over children and House
Elite

LOU JONES
20

Korean
Black
Black
Small
5'4"

JIM JONES, Jr.
6'2"

Black

Black

Male

18 years old
Georgetown

JOHNNY JONES, Jr.
Johnny Cobb

RONNIE JONES
6'g"

Black

Male

Black

Black

Thin

Knew karate

- 13 -
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Age
Facial Hair
Nthar

b

Characteristics

Name
Position
Father

Age

Height

Race

Sex

Hair

Facial hair
Eyes

Other
Characteristics

Name

Height

Hair

Eyes

Sex

Race

Age

Other
Characteristics

STEVEN JONES
JIM JONES' son
Tall

White

Male

Brown

Brown

19 years old
Mustache

Visited Cuba.
Georgetown

TIM JONES
Captain

JIMMY JONES' son
19 years old
g'ag"

White

Male

Black

Moustache

Blue

(Presently Georgetown)

Bombed train in Roseville,
California

(Missing)} TIM JONES
5!5"

black

Black

Male

Black

19 years old

Eye muscles

- 14 -
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Name
Age
Race
Sex
Hair
Eyes
Build
Height

Name
Age
Race
Sex
Build
Height
Hair

Name
Age
Hair
Eyes
Height
Build

Name

Race

Sex

Eyes

Height

Qther
Characteristics

Name
Age
Hair
Eyes
Height
Build

S

BOB KICE
30 years old
White

male

Red

Blue

Medium

Dark Brown

TEDDY MC MURRY
17 years old
Brown
Green/brown
5'5"

Small

SEBASTIAN MC MURRAY
Black

Male

Green or light brown
5'6"

Black belt in Karate

BILLY OLIVER
17 years old
Brown

Brown

5'8"

Large

- 15 -
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Name
Age
Race
Sex
Height
Hair
Eyes

Name
Height
Hair
Eyes

Race
Sex
Build
Age

Name
Nationality
Hair

Height

Age

name
Race
Sex
Hair
Eyes
Height
Build
Age
Other

Characteristics

Name
Age

BRUCE QOLIVER
20 years old
White

Male

5'g"

Brown

Brown

DOUG SANDERS
6'0"

Black

Black

Large

Black

Male

Medium

26 years old

AL SIMON

American Indian

Black, shoulder length
5'6"

30 years old

BONNIE SIMON
White

Female

Black

Black

5'5"

Medium

30 years old

Glasses, gold frame, shaded
gray

DON SLY
45 years old

- 16 -
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Race

Sex

Height

Hair

Eyes

Build

Other
Charcteristics

Name

Race

Sex

Hair

Eyes

Height

Age

Facial Hair

Name
Race
Sex
Age
Hair
Height

Name
Race
Sex
Age
Hair
Eyes
Height

BnnilAA
=130 R

Name
Race
Sex

Hair

White
Male
6'2"
Brown
Brown
Medium

Captain of boat

ALBERT TOUCHETTE
White

Male

Blond

Blue

5'6"

23 - 24 years old
Moutache

MIKE TOUCHETTE
White

Male

25 - 26 years old
Brown/blond

[ e k]

24

WALTER WILLIAMS
Black

Male

19 years old
Black

JOE WILSON
Black
Male
Black

- 17 -
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Eyes Black /

Height 5'8"

Build Medium

Age 24 years old Y,

Place of Birth Atlanta, Georgia ( /
AY

B

weapons by
LOUIE told

Yad
— she did not have any specific
knowledge of acquisition, licensing, or shipment of any ) . (:

People's Temple members to Guyana; however, DIANE

eight months ago that THELMA
TAMEQOARN At = - - b ommm vat e eha mrrtirad
W Fhhe B W2 LY d AW YT L G <& 'GGHUII Lll ML qu\,ugc wWilT i auc QL L AiAVYTu

in Georgetown, Guyana. JACKSON had no knowledge of who
placed the weapon in her luggage{'u}

mthe following individuals
received target practice in aih, Ca iforniac w/

1. JIM COBB
2. PAUL FLOWERS

q WAYNE PIETLA 'u.\

- . VED A AW A EX=F Sy \ -

4. JOE WILSON .)

In Jonestown, JIM JONES had a group of the
Security Force trained in silent weapons. The Silent Weapons
team were trained in use of long bows and crossbowsr'u/

r———

1. MARIE DUCKETT (

2. DON FITCH
3. TOM GRUBBS (Head) tiat

\"/

- 18 -
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JIM JONES made constant threats against former
People's Temple members and anyone else who attempted to
interrupt the function of the People's Temple members(l&j

JIM JONES stored approximately 20 weapons

in the radio shed in Jonestown. The weapons were later

moved to a different location./ U
aeeenE———

not know where JIM JONES stored

funds. DEBBIE

escaped Jonestown with approximately

$25,000. TERRI (THERESA) BUFORD escaped the People's Temple

with approximately $S0,000{:4J

JIM JONES instructed People's Temple members

to protest if any members were arrested.(11/

JIM JONES instructed members that the United
States government would attempt to kill or kidnap and in
the event this occurred the members were to fight or commit

suicide. (ul

JIM JONES did not discuss any plans to kill
officials of the International, federal, state or local

governments. (u |

The following individuals were members of the

planning commission.&u[

LEONA GORLLIER - Secretary
EVA PUGH - Treasurer
CAROLY LAYTON - Secretary
JOHNNY BROWN - Advisor

also known as (aka) Johnny Jones

JIM MC ELVANE - Head of Security
KAREN LAYTON - Secretary

MADTA FVAMCOCANDTS _— D4 .
KATSARIS - Finance and Public

MARCELINE JONES - Wife of JIM JONES

in Mendocino County, California.

mAanLs s i
BONNIE BERK - Public Relation, Probation Officei///

- 19 -
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N
the following individuals ‘:7 &J
extremely d $ '

Guyana

/

MARIA KATSARIS

CAROLYN LAYTON - Secretary

MIKE PROKES - attempted to leave Jonestown with
$500,000.00.

TIM CARTER - nm " " Q W{ ér
MIKE CARTER - " nooom " " <

San Fransisco

FRANCES JOHNSON
DEBBIE EVANS

TOM ADAMS e

JEAN BROWN “4// ,

JANE CYRM

HADDIE NEWELL -
Sister of Cleveland and HERBERT NEWEL& by T

qthe Security Force and b7 ¢
Angels were not 1identical; however, some Security Force o
members might be Angels.(ﬂl{

ANGELS were individuals chosen by JIM JONES
to eliminate former People's Temple members.(u/

See listing of Security Force members{'lq

PAULA ADAMS gave sexual favor to officials of L
the Guyana government and the United States Embassey.ru,/ [-37
—JIM JONES anncunced on Tuesday, [ g’
November 14, 1978, tongressman RYAN would be visiting Georgetown. =
JIM JONES stated he could not prevent RYAN from landing (\uf
‘——/
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in Georgetown, and the Guyana government was pressuring
JONES to allow RYAN to visit Jonestown. JONES stated if

4

A

RYAN visited Jonestown, "He won't stay any longer than tea.'('ﬂ/ bI7C

she had heard the following individuals

were involved 1in sasination of RYAN.(W4)
1. RONNIE JAMES /
2. BOB KEIS
3. TOM KEIS '
4. ALBERT TOUCHETTE (/
5. JOE WILSON J

*no knowledge as to whether the mass
deaths at Jones were voluntarily or forced.(’]/

she did not know of the existance
of an assasinatl uad nor the identities of its members.( W

JIMMY JONES had stated on many
occasions that 1n s were assigned to deal with People's
Temple members who defected.rul

the following People's Temple
members migh iminal records.(y/

1. MARIE DECWER
Race Black
Sex Female
May be a fugitive in San Fransisco or Los C

Angeles.

2. JOHN HARRIS
Aka Peter Holmes
Race Black

Sex Male

Qnrneﬂ tima

serveg tTime., ‘/

- 21 -
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?

3. CAROLYN LAYTON 4

Served time in Mexico. _J
The individuals listed below operated the radio. 3
The radio code book was stored in the radio room; ( bl
i

SHARON AMOS

WESLEY BRIENDENBACK

DONNY CASSANOSA,

TIM CARTER

KAREN LAYTON u
SANDY COBB - Georgetown Traffic \
MIKE PROKES

ROBIN TOUCHETTE |

ANDREA WALKER /,/’

JIM JONES had People's Temple members sign

blank sheets of paper at meetings in the Pavillion. Confession

would be placed on the signed sheets of paper and used against

members who defected from the movement and caused problemS( U/ —_
JIM JONES also had individuals write their

own confessions whether the admission was true or false& n/

Jonestown was visited by two Soviet officials,
a doctor and another individual from the Soviet embassy.(?{/

DIANNE LOUIE accompanied the Soviet doctor gduring (
his visit in Jonestown. mthe doctor was b7 <~
in Jonestown to examine : however JIM JONES

was not examined. The doctor did have discussions with
JIM JONES. 1,

N
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

=y

) |2Q | Oate of transcription___12/18/78

was interviewed on Wednesday,

December €, . at John F ternational Airport (JFKIA),
by Special Agents (SAs A -
Secret Service Agent /

heas born S
on at the age o our an ater
returnead to attend school. He stated that he joined the a i
Auqus 975, after completing the eleventh grade at ﬂ

He received a general discharge from the army after

ten months, twenty-nine days; went to Memphis, Tennessee and then
back tohwhere he remained from January, 1977 until May,

1977 (A r—

for San Francisco

in 1972, She,
described the PT as a racially

s bo wherein he could learn a trade and earn a lot of
money. after arriving in San Francisco,
he attende e te al times and joined in June, 1977.(1€/
mhe, along with thirty
other PT members, left San Francis or Guyana in August, 1977, ]

via a bus to New York (NY). 1In NY they boarded a plane for
Georgetown via Caruso and Port of Spain. After arriving in
Georgetown, they went through immigration and then to Lamara
Gardens at 41 Dennis Street. He stated that he and approximately
160 other predominantly new members later left Georgetown

for Jonestown aboard the Cudjoe, piloted by TIM SWEENEY and PHILIPE
BLAKEYi{IAf

qafter arriving in Jonestown,

h w members were briefed and given work assignments.
hhis first assignment was as a field hand
but, since meaia not like field work, asked for a change of
assignm . H d that he was asked to take

Msons-on the securllty team during this time were: (2{)

vestpation oo 12/8/78 __ ff Queens, New York . BQ 89-495
S and
by pm Date gictated 12/1‘/78

This document containg nalther recommandations nor concluslons of the FBI, It Is the property of tha FBI and is loaned to your agency;
it and its contants are not to be distributed outside your agency.
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TIM JONES, JIMMIE JONES, Jr., STEPHEN JONES, CHUCK BIEKMAN,

BERUCE OLIVER (deceased), DA?ELf DEVERS ({(deceased), AL SIMOR
{decaacad) and JOHNNY CODORR M

N e el e Amasem W WFsenvata o e it -‘

~J

o

sé .

rifle and a gauge on

a € shotgun. EHe stated that he also observed approximately

24 handguns (.22's, .38's and .45's), seven shotguns, eigqht rifles

and a large quantity of ammunition. He further stated that he

was told that two of the shotguns were licensed to him and another

individual by the Guyanese Government for hunting purposes.(’Zgj
mwhereas he does not know of any

firearm tr ive Y PT members, he is aware of the

fact that the gquns were shot in the bushes on a monthly basis for

test purposes. He also stated that on one occasion, at a meeting,

JIM JONES shot a flare gun into a tub of gascline and said that

it was a new bomb. {7(

after arriving in Guyana, he found
that it was ought it would be. He stated that his
primary purpose was to make money, however, he was not doing so and
he did not like the idea of his grandmother giving her social
security check to JIM JONES. hy

m the first white night was
held after his a n September, 1977. JIM JONES called

everyone to the pavilion and told them that the Central Intelligence
Agency (CIA) had taken over Guyana and that the surrounding

areas were filled with mercenaries. JONES also stated, for the
first time, that if anything happened, everyone would commit
suicide. Finally after six days of alert, JONES told them that
FRED WILLS, a member of the Guyanese Parliament, has taken care

of everything in Georgetown and in the states.

m all of the white nights
were held g e seasohn: e first, as aforestated,

in September, 1977, the others in February, March and July, 1978{?%)

e
._..\‘

L
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Q.

“the members of the Inner Core b7¢C
of the Planning Commission were: TISH LEROY {deceased),

JOHN JONES, Jr., GENE CHACKIER (deceased), JACK BEAM (deceased),
CHARLIE TOUCHETTE {(in Barbados), ALBERT TOUCHETTE (deceased son of
former), LEE INGRAM {Georgetown}, JOYCE TOUCHETTE (deceased wife

of CHARLIE) and RICHARD JANIERO. (%
the people who JONES trusted

and could !e consz!!re! ex!reme!y !angerous if they are alive and in

the United States (US) are: STEPHEN JONES, JOHNNIE JONES, TERRY
BUFORD, PAULA ADAMS, HEW FORTSON, LEONA COLLIER, JEAN BROWN; the
the following deceased persons were also trustees: ANNIE MOORE,
SHUNDA JAMES, MARIA KATSARIS, SHARON AMOS, JIM MC LEVAIR and —
DEBBIE TOUCHETTE. ( )

_the perscons operating the radio and
having access TO Ehe codes were: MARIA KATSARIS (radio operator), —
CAROLYN LAYTON (substitute), SHARON AMOS (substitute), MIKE -
CARTER (morse code) and JUDY (Last name unknown) (LNU) (code).

He further stated that he was in the radio room approximately two Tﬁ\
a’

months ago when he heard the phrase "give my love". He stated

that CAROLYN LAYTON and MARIA KATSARIS told him that the phrase
meant that JIM JONES would die. He further stated that the phrase
"tell them I miss them" was a code that he heard approximately

three or four months ago and meant that the assassination squad would

"get" the defectors. (%

m“ term "the angels" referred to
the team of people who were left to “get rid”™ of defectors and

traitors. He stated that whereas he does not know who the angels

are/were, CHRIS LEWIS (deceased), TIM CARTER and MIKE PROKES are

likely suspects.(}([ Effi

The following people, were regarded ‘
as enemies of the temple: GRACE and JIM STUEN \paren of JOHN T
VICTOR STOEN); the following defectors: The MET TLES
JIM COBBS, MICKIE TOUCHETTE and DEBBIE BLAYTON. %
whereas he does not know of any plans

any public official, JIM JONES had an extreme dislike for /y/
¢ &

—~
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cisco Mayor prior to

i
pep. (%) L
N o

on November 6, 1978, _
e basketball team, the coach an
trainer, went to Georgetown for a tennis tournament. Th
thipg unusual about the day that the team left*
as that the people were not working. Man

wives, however, cried as the team left. At this point,m
recalled that after hearing of the mass suicides, CARL B

said that ED CRENSHAW told him that they may never see each
other alive. BARNETT stated that he tock it as a joke.(%/

Y o- :ovenser 17, 1978,
SHARON AMOS told STEP JONES that JIM JONES had ordered them

back to Jonestown. STEPHEN told SHARON that he was not going
back. The basketball team then gathered in the radio room to
listen to a conversation between JIM JONES and STEPHEN. JIM

JONES, t 's (Congress-
man) group wou case trouble.

JONES that the Congressman would not because the two of them
had talked at Sewall on the day before.

STEPHEN again refused to go back to Jonestown and to JIM S
that the basketball team would stay with the "snake man" (owner
or operator of a karate gym).(Zq

Weference to the November 18, 1978
suicides, TANLEY CLAYTON, PT cook, said that JIM
JONES OW RYAN, the reporters and PATRICIA
PARKS. ALBERT TOUCHETTE ({(deceased) was
present Wt the following persons probably
participated: JOE WILSON (decased), JOHNNIE JONES, Jr. (deceased),
CALVIN SMITH, WESLEY BRIEDENBACK (deceased), ELKIHUE DENNIS

California Governor JERRY BROWN, the Sa
MOSCONE and CHEDDY JAGIR. the partyv lea

n Fran
der af
AQSCO CHEDDY JAGIR, the party der of

TEPHEN told JIM

P

2¢.
F A

ey

(deceased), EDDIE CRENSHAW (deceased) and DON SLY. He further
stated that DAVID GEORGE was probably the tractor driver and that

he has some suspicion that TIM CARTER and MIKE
PROKES played. CARTER and PROKES were
told by JONES that their mission was to stay alive.('qa

/

—
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—STANLEY CLAYTON said that b7
when JONES called everyone to the pavilion on November 18, 1978,

for the suicide ne thought that it was a test.
TEURMAN GUY, drank the concoction, went
into convulsions, fell and was dead five minutes later. People

then started running back and some were screaming. JONES ordered
that the babies be injected first. One lady, RULETTA PAUL,
volunteered and gave her baby to the medic for the injection.
Other women refused to give up their babies., The security squad
threantened to kill them and at that point started snatching
babies. (’ul

JIM JONES told BILLY OLIN and LOU
JONES to m e one was dead and then kill themselves.
W BILLY OLIN (deceased) told him
that JONES a double (impersonator} on several occasions and

perhaps because of this, STEPHEN JONES said that he did not believe
that JIM was dead. JIM JONES DAY and JOHNNIE COBB, however,
identified JONES' body.( ‘L{/

Fthe only connections with Russia
that he ha nowledge of were a visit by two Russians, one from

the Russian Embassy; the other a Medical Doctor {(MD), and the
fact that JIM JONES had stated that in the event of a mass
suicide, Russia would give them asylum. JIM had also stated that

he had asked ROSALYN CARTER to send medical aid to Cubar’%?

m:uxz PROKES told PAULA ADAMS
that there wer r ocutstanding nts for members of the PT,

He stated that PAUL MC ANN said one might be for him for bad checks
and CLEVELAND LEWIS said he may have one for traffic tickets.(®/

Other miscellaneous information given—.s

as followsS: /-u)
S/

4
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1) JONES' body guards. JIMMIE JONES, Jr., TIM JONES DAY

awmA CATUTN RBNTINTAC Easbimidn g des 2w TAD ITTT TAUCS A RIARTIVN
QliNd WY LiY AT L AW - Duu&l—&l—ul—cﬂ wWere ouucn WALLLLAMOD y AN

GRIFFITH and LOU JONES, all deceased. These bodyguards were
sometimes armed with ,38s or '455'(47

2) California Lieutenant Governor DI MALLY visited the PT
in 1975 or 1976 and there was a big feast. DICK GREGORY and
MUHAMMAD ALI, according to JONES, were to visit Jonestown. (%V

3) Alpha was the first white night(‘b{/

4) Hut 14 was known as the family house and the
following people lived there: TIM, JOHNNIE COBB, TIM JONES DAY,
JIMMIE JONES Jr., BRENDA COBB (deceased sister of JOHNNIE),
CLARENCE COBB (deceased) and MONA COBE (deceased){'ZV

A CB radio, shotgun and rifles were also housed there{fg/

5) BILLY OLIVIR told him that money was kept in Redwood
Valley at the temple (mother church) in a vault under the

pulpit. ( uy

N\

7y JIM JONES would tell PT members what to tell reporters
and forced PT members to write incriminating statements about
themselves, (/’u,

Tow omodoee oo - P- | A T ALTD AT/ TN = O /MITA ﬂ'?T _

delLelLeliced LU UI- LANIDRLNWLD L. oLilALD ,F 6
~SCHACHT was a confidant of JIM JONES, tha 1s

education was financed by the PT and that he was a licensed
doctor. He alsc stated that JUDY IJANS (deceased) was JIM's
personal nurse. [P dcscribed SCHACHT as quiet,
arrogant, a loner and a male chauvinist who did not want

female medical assistants. He alsc stated that there were rumors
that SCHACHT was having a relationship with ROSE BURGER.(fey

\

b7¢
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b7 i\

m the reason that he was
going back to San Francisco wa se JIMMIE JONES said that

§5,000.00 was waiting for everyone who came back to San \
Francisco. (‘3{/

The following personal data was given -Z(/

—— e —— e
Name

Alias
Date of Birth (DOB)
Place of Birth (POB)

Dama
AVER o S

Sex

Height

Weight

Marks

Marital Status

Father
Mother A
Social Security

Number
Destination Point

™~ —

I3



Date of trangcription

United States Secret
& located in the P- + American

were turned over toc the PT Church.

her husband had also volunta turned over their personal
funds to the PT Church. Church members
that did not live communal vo fr Yy turned over 25 percent

of their incomes to the PT Church

eir inconm urch /

m approximately four years ago she
had taken rip to Guyana to look at t P erty, and
that her ambition was to move there. %her
husband ildren have been in Jopestown

an Francisco on Frigay, oI November, and arriVed at
Georqetown midnight on the lath of November. The PT Church

the next morning ”
came oOver w a policeman and tc er of the

SHARON AMOS killing. She stated they told her that CHUCK

BIXEMAN had been arrested for this, hO!g!QIx_thaxﬂhglieuedc?yr——-

_lzm_llﬂﬂ.'__megna_._ligr_m_—-m. ¢ _BQ 89-495

Interviewad on

by _ Dete dictoted 12/1‘/73

- d loaned Lo
This document contains neither recommendation o O ane of the FRI. H i the Droperty of the FR1 and i» 01'9.”9
your agency, it and its contetils are nol Lo be d stributed de your agency. J

interviewed in the presence b? C

(
\

"r
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that AMOS had killed er children.

told her to take
....... [ e

g n
heard of the suicides and was not leaving un [] t
about her children. learned
her children were dead.
W on Saturday, November 25, 1878
she was re~ r husband
— !he "Albatross®™ was a cargo s!!p
that she believed the PT urch had purchased to carry supplies
from San Francisco to Guyana. h she sub-~
sequently learned that the "Albatross” was used to make money.

The ship carried rice to Trinidad to be sold, and then picked
up a carge and went on to Barbados. hshe
did not know how or where the "Albatross™ was registered.

FTOM ADAMS was a radio operator at
the San F o Temple, and that she had been allowed to talk
over the radio to Georgetown with ADAMS present.

the PT had code names for everyone.
‘I!l' !ui!

an Francilsco, JEAN BROWN, TERRY BUFFORD, TOM ADAMS,
SANDY BRADSHAW had access to the radio and the codes used.
PAULA ADAMS in Georgetown, and@ MIKE CARTER at Jonestown, had

access to the radio and codes. towards the
end, they began using Morse code. she was
not privy to the codes used. {ﬁay

—

BQ B9-495 . _
b7 0{
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b7 &

» prior to going to Jonestown,
Reverend JIM JO d bodyguards called "Apostolic
Guardians®. these bodyguards were trained
in karate, and that they were Reverend JONES private security,
separate from the security unit in San Francisco.
mthe "Apostolic Guardians” numbered twenty or

rty, and were spread out between 1Los Angeles, San Francisco,
and Redwood Valley. mhe regular security
unit wore special uniforms consisting of red shirts and black
slacks or skirts. m JIM MAC ELVENE (phonetic)
was the security chief, an at he went to Guyana on the
lé6th of November. she has never heard the
term "Angels”. Y

£

he suspected that there might be

weapons in e San Francisco Temple, however she did not know -—
for sure. she knew EVA PUGH carried a

handgun, because she often took money to the bank.

there were target practice sessions at the ranch,

or care cent at Redwood Valley, California. She stated that 4
she knows m JEAN CHAKEN, an attorney prokably

dead at Jonestown; an C ELVENE (phonetic) participated ) A=
in target practjce at the ranch. ANNIE MOORE, CAROLYN LAYTON's 4
sister, who his dead, may have had fireams./ﬁ/

m she did not know how weapons were a
sent into Gu . d that, when she was preparing to go

tc Jonestown, she sent some packages on ahead. ARCHIE IJAMES,
who knows a lot abtout the Church, and DENNIS ALLEN were in charge
of packing and crating. ot know if anything was

added to her crates or taken ou

the PT Church had a planning

N

commission (PC), whic

over 100 members.

gtated that the real power . 7{
the hierarchy of the PC. consisted %j;

cf the following 47
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TERRY BUFFORD, knew the most
aboaut the PT Church act es,

b7¢ )

CAROLYN LAYTON, who had a child by Reverend JONES,

and was in Guyana.&cﬂ

LEONA COLLIER, a black female, 39 = 40, had influence

over black members of PT Church. (Y|
KAREN LAYTON, who was in Guyana. {{{/
MARIA KATSARIS, who was in Guyana.(U/
HARRIET TROPP, believed dead.(l/
PATTY CARTMELL, who was in Guyana.{lyl

SHARON AMOS, deceased, who was in Guyana.[y

JEAN BROWN, who is the San Francisco coordinatorfﬂy/ w

SANDY BRADSHAW, who would know a lot about PT finances.
Wife of LEE INGRAM, but not living together. Former corrections

officer.(ul

JIM RANDOLPH, in charge of transporting members from
San Francisco to Guyana, and would also have financial knowledgefag

TOM ADAMS, radio operator at San Francisco. PAULA

ADAMS' ex-husband. As close to Reverend JONES as a male
secretary&qj

MIKE PROKES, who would know a lot about PT activities.ﬁﬂ/

mthe normal procedure was to have
a general meeting or grégational meeting, and these meetings

(u/ ) c
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were always taped. Following this meeting, there would be b7c’

a PC meeting. During the PC meeting, Reverend JONES would
have ug make statements that would incriminate ourselves.
S S —

she believed that these statements were

to 1nt1mi!ate t!e members 80 they would not leave the Church.
at times Reverend JONES would dictate

wha e members were to write, everytime
a member attended Church, they signed a blank piece of paper,
and incriminating statements were later added to this paper.
she she signed a statement that she

would assassinate, then President, RICHARD M. NIxON. SHNIINED
they signed statements that they wvere

Mrrm esd o enmes et 7 o s o i o o S 4

Uni 1id would overthrow the Government of the US.
h some Of these statements were worded to
indicate that these actions would cccur if the PT Church was

attacked, or Reverend JONES was killed or arrested. (%
often at meetings, members were

made to p!!!!c!y !e!! !a! t!ings about themselves.

believed these to be therapy sessions, however, now she

realizes that this made it easier for Reverend JONES to dominate
.

*ha mamhava +the Tanatbh AF tha macskinaese alen
wiie MGawTL S

L= ¥1 ‘Gll\,hll L% F 8 [ST¥1 chcb-kllﬁﬂ &4 W
made it easier for Reveren! !Sﬂﬁs to dominate them, because
they were worn down.( 2(/

mpublic fighting, sexaul mis-conduct,
and stealing would prompt public discipline. This discipline
was in the form of spankings and@ the use of boxing gloves on

adults. This 4di wags conducted in front of the entire
congregation. sexual mis-conduct did not
apply to Reverend JONES, becauss she knew Reverend JONES
fornicated with GRACE STOEN. STOEN admitted this at a PC meeting.
they got away from public discipline, and were

made to do phampleting. This meant going out on the streets to

beg. {Z(}

"

i
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o
one PC meeting, approximately two ra}
or three years ago, where Reverend JONES served white wine. f ’
Reverend JONES then told the members that the wine was

poisoned.
thou use ey never

ra wine., OSE SHELDON gagged and passed
ou thowght e wine was really poisoned, or
SHE was a "plant”™. She thought that Reverend JONES was

testing the members for their breaking point, or to see if

anyone was afraid to die. * the wine incident 3
did not seem out of place, because Reverend JONES had often o
talked of the Ghetto becoming a concentration camp. She stated .

that, before Reverend JONES would let this happen, we would
fight and commit suicide. Reverend JONES showed the members of
the PT Church pictures taken at Nazi concentration camps. —
Reverend JONES stated that what happened to the Jews in

Germany, would happen to the blacks in the USszy

H some pecple entering the Church } G
married individuals of the opposite race. These marriages were ]

in name only, and she did not believe the members were forced
to do this. Reverend JONES told the members that, unless they

married a black person or adopted a;9l7ck child, they would not

have the stigma attached to blacks.

Fanother PC nmeeting, at which DALE
PARKS asked her to ask a guestion. mthis

was the first time she had done this, and she reallzed that
many things were “"planted"™ to get the meetings going.
recallif that the guestion was an accusation against another

member

another PC meeting, when there was
someone from San Fran who was de-programing "Moconies”.




¢

-

{ o

/

act &s a parent concerned about '
she made the telephone calls,
ut she was unsuccessful in reaching

BQ 89-495 / é
L/

P.h. was
er child.

which were recorded,
thia individual.(y

mncver‘md JONES told the members
of the PT Church that the Federal Bureau of Investigation
(FBI) and Central Int {CIA) were persecuting
him and the Church. m this was a progressive
thing, and that she did not recognize it developing. She
stated that at first Reverend JONES preached brotherhood and
love, and the Church was predominately white.
bﬁevexend JCNES had a healing routine. *
some of this may have been ataged, but some o e healing

she believes wag real. She stated that Reverend JONES claimed
Dif. gifts came because he was doing the work of JESUS CHRIST.

m:ae pro ed to th int where Reverend
ONES claimed to be God. %Mverend Jo
paranocia developed when a story appeared in the New West Pa

N

rl ey
critical of him and the Church; and when TIM ETCEN left the
Church. hlhe learned after the suicide that —
they ware ¢ ne Ravarand JOMES drucs st Temazsaca. 7707

v (=g
= Se v aay

ALY WAk WS JUIIB'LWII1 “/

q the PC meatings stopped whan
Reverend JONES went to Guyana, and that they never held a PC

meeting without Reverend JONES preaant(?ﬂ

T  Whern Reverand JONES was in
San Francisco, be frequently invited politicians to speak at

the temple. S&She stated that the meetings thes liticians
saw were different from the regular meetings. h
M PT menbers were instructed on how to act. They were in-

structed to respond to the speaker, as the speaker would
appreci esponse {l.e. conservative, liberal or radical).
Reverend JONES would send the members out in

masses tC support certain politians. Mayor MASCONE was cne of
thege politicians.wot know what, if anything,

&
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Reverend JONES received in return for this support. M ' ,g
Reverend JONES solicited a letter from R / )“;

CARTER. California Lieutenand Governor
DI MALLY went to Guyan and she believes this trip was for
public relations. she knows PAULA ADAMS
was having an aifair witn tné svuyanese Ambassador to the
United Naticns. She thinks this official‘'s name is BUNNY
MAN (phonetic) 'y

the following list of individuals

urch:(ul N ‘(
AN

that had le e

MIKE CARTMELL, believed to have a great deal of
knowledge about PT Church. Son of PATTY CARTMELL of PT Staff.(df

GRACE STOEN, PT Church head counselor at one time{i/

TIM STOEN, GRACE's husband, PT Church legal counsel.
At one time number one man to Reverend JONES.{ky

LIZ FURMAN, believed to reside in the San Francisco
area. Originally from Los Angeles. Left Church in summer of

1976.
LUl
MYRTLE Family, whereabouts unknown./ &/

L}

I

&2

JOYCE SHAW, whereabouts unknowny ¥/

BEN BOWEN, used to work radio., ILeft Church one to
one and one-~-half years ago. Present whereabouts unknown.
Attempts were made to get him to return, because he had license
for radio. (U /

MARVIN SWINNY /

HUGH DODSWELL

(¥

/

P
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Daughter-in-law of EDITH PARKS.

¢
;

(FIRST NAME UNKNOWN) (FNU) PARKS, wife of DENNIS PARKS{(; (

RICK CORDELL, brother to HAROLD CORDELL. Believed to b? [

hawva = 1oe o€ Y¥rrnutladra am PT Ohuvvreh o Lol
AAGE ¥ Y - e N A TP &l -E—" -as - -y e s ERes Was Y w

“memberl (of the PT Church, especially ‘
Reverend JONES, too ags & personal affront when someone left
the Church. They were considered deserters. W

when DENNIS PARKS' wife left the Church, she aime
received telephone calls threatening her and her children. t)

Mrs. PARKS felt these calls were made by PT Church members,
however, Reverend JONES denied this to JERRY PARKS., JERRY PARKS

is Mrs. PARK's brother-in-law. she felt that
Mrs. PARKS claims were true. she was asked
once by KAREN LAYTON to go wi er and talk to DENNIS PARKS'

wife, in an attempt to get her to return to the Church. N
*she feels some people were threatened or bothered a
lot. e feels that KAREN LAYTON did a lot of this, however,

she may have taken a different Church member with her each time. L
she knew of no specific plans to assassinate
deserters from the PT Church.

m she recalled one very unusual
event, I ptember of 1978, TIM CARTER made a surprise
visit to the US. TERRY BUFFORD and PAULA ADAMS were also in
the States. CARTER told her he had to go to

Utah to see his n he would stop and see her.
CARTER's father called CARTER's father

an orge . eard that TIM CARTER had gone back

to Guyana, and that he had asked his father for suitcases for i
some reason. this seemed odd to her, since )
duffel bags were More practical than nuitcasesy/?y t::
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b7¢

-denied any specific knowledge of "contingency
plans" in the event of Rev d@ JONES' death, or the existence
of a "hit 1lisc™. Reverend JONES claimed

in the past that, Y appened to him or the PT
Church, plans had been made.

algo made threats to have people
LARRY LAYTON was crazy encugh to be the ndividua
a do this. JOE WILSON would kill somecne

if he was
alive. DON SLY professed violence,mever saw
h1m do anything violent. When aske 111 someone

if Rev VES asked her to and told her it had to be done

"I don't know what I would have done”. P
may have, back at the time I really believed in
everend JONES'.(Q?

meverend JONES had mentioned Swiss

bank acccunts often, however, she did not have any specific
knowledge regarding PT Church funds. #
TERRY BUFFORD and MARIA KATSARIS made requen Iips, and they

have taken money in ar o
may have taken money in Or out. TIM STOER

urch funds.

should be a major source of information on
he believed the San Francisco office of the -1
Churc a urned over PT funds and property to the courts.

She stated that there seemed to he a lot of suits coming in against
the PT Church. /&/

m she was not aware of how the cyanide
got to Jo Wi, e B d that the only poison she iﬁiw Hiﬁ
beean gh1nnnﬁ to Jonegtown rat nnignn.

a

........ o as ra
t problem at Jonestownll. ,&/

es
they had a very bad r

q she knew that Congressman RYAN was
going to Jonestown with MARK LANE and Mr. GARY. F

SANDY BRADSHAW and JEAN BROWN advised her th ey were

w
ro

ng to try and keep Congressman RYAN from making the trip. ,J
(1(

- 10 -
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they tried to stop RYAN through LANE
an . PHYLLIS HOUSTON (phonetic) was
sent down to e there before RYAN arrived. P
n

thinks this was done to keep the grandparents from getti
HOUSTON's children, who were there alonefjjjllllPGenied any
knowledge of a plan to assassinate Congressman RYAN./W/

_ denied any knowledge of a suicide pact./z{/

DY - she left San Francisco,
SANDY BRADSPAW gave her a travel bag that BRADSHAW said con-

tained an adding machine. At the hotel in Georgetown, p
opened the bag and discovered an adding machine, financia
reports, various papers, reports on people, and a sealed
notebook, with tape around it.

PAULA ADAMS what to do with these !!xln g, an! !AULA told me to
use my own judgement. m she understood this
to mean flush them down e tollet. (=) trustini Guianese

plumbing ore up most of the documents.
ed over ecks and letters to Mr. ELLIS at the
erican Embassy. she turned over some

apers to a Guyanese lawye AMAN (phonetic). m
HANAMAN told her to get rid of the stuff,

e 1s n us because he bought a building from the PT Church
next to the temple. he paid for the building
in Guyanese money, and apparently that is illegal.{/}y

_ tape recorders were sent fron .
San FranciBed tO Guyana for re-sale on the black market. H
ﬁshe thought this was illegal, but they made a lot o
money. e stated that hundreds of tape recorders were sent to
Guyana. /ﬂ/

m she and most of the PT members still
in the US were to at everything was fine in Jonestown. She
gtated that MARCELYN JONES, PAULA ADAMS and TERRY BUFFORD told
them everything was fine. she heard recently

(4 -

- 11 -
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thai the Eeople at Jonestown were learning Russian. m ' ﬁ
the PT memhers hack in the States d4id not } ‘Rat 3

MNES was insane, and they did not know about the
"White Nights" until the end. Hshe can not
understand why someone did not everen S to keep
others alive.(m

S

mthe following information on the J
below listed individuals: /Z//

TIM JONES, black male. /V/

TIM JONES, white male, 21 ~ 22, also known as TIM
TUPPER, has a large family back in the States, adopted son of
Reverend JONES. /”/

JIMMY JONES, JR., black male, adopted son of Reverend
JONES, never observed violent./{/

EDDY CRENSHAW, black male, early 20s. /&/

JOHNNY COBB, black male, brother of JIM COBB, who was
young black leader before he left Church./z//

STANLEY GEIG, white male, early 20s, hot tempered,
mechanic. {y/

CLIFFORD GEIG, brother of STANLEY, alive on boat
"Cudule” (phonetic) -} 74

LEE INGRAM, black male, mid-30s, worked with young
people, could have propensity for violence. /Z/

YVONNE HAYDEN, black female, girlfriend of RONNIE

JAMES . /1{/

-12 -
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RONNIE JAMES, black male, early 20s, slender, tall,
knows karate, "Apostolic Guardian®, at one PC meeting he jumped
on DODSWELL's neck, but later the man was all right.(éq/

ROBERT RANKIN, black male, 40s, a little crazy,/{/

LAURA JOHNSTON, white female, believed to be "screwing” e )
for the temple, however, she messed it up. Should be checked s
out very carefully./ﬂ/ oz

Mr. GARY, PT prime lawyer for years/&/

MARK LANE, became involved with PT Church a couple of
months ago. He went with DON FRIED to see Jonestown. They were

was saying{][/ -
DON FRIED, writer./ 4/

Dr. LARRY SCHACHT, had drug problem when he joined PT i
Church. PT Church sent him to medical school in Mexico. Never :
finished internship; went to Jonestown because he was neededr/%f’

- - ) .- a S laS -
JOYCE PARKS, nurse at Jonestown.” 7/ L5/C

in charge of letter writing. —
Y4

HAROLD CORDELL, knows a great deal of PT Church history.
Handled finances and real estate, but not believed to be a !_
e Vo hon s amaman B | .

member of Staff./// 3
e M T —— b ciaecm ol A O - - o d o mamde —_—
HUGH FORTSON, returned €O odn FI&nciscd to be assistant

pastor //({ __'_

BONNIE BECK, administrator at care center, Redwood
Valley, California. Would have more knowledge of what ADAMS
and BUFFORD were doing. A real con-artist and schemer. Pre-
viously was corrections officer with SANDY BRADSHAN;/gey

.13 -
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knowledge of hodies biiﬁi buried
wood Valley,

at one &, holes were

dug at the ranch and ta of PC meetings, previously described
above, were burned.

a lot of paperg and
documents were also destroyed this way.

was done about the time the New West Newsl palpe.r Hr !c!e

mentioned above appeared;l/;
she was returning to California,

and tham in touch with certain PT members,
however, she does not plan on living communal.
TOM ADAMS had told her that the PT Church was disbanded,
and that there is no longer a PT organization. —
MRS A T o i dele | TR, - Lo d
L™

[ 3 A e dele s - W TR PR -
-H.IJHJ‘ID Wil 1€l uiiail 1T Wwildi il wWas WTlily DuUdul. /I/

The following description obtained
through observation and interview:

Name:
Race:
Sex:
Date of Birth (DOB):
Place of Birth (POBR):

Height:

Weight:

Hair:

Eyes:

Scars or Marks:
Residence:
Occupation:

b7¢

b
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Education:

Husband:

Social Security
Account Number {SSAN):
Passport Number:
Immediate Contact
Point:

Final Destination
Point:

In-Laws:

i‘ i

i

o
Jad
b
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12/11/78

Dete of trenseription

as interviewed in the presence
of » special Agent (S rvice, at
Hange ’ . Kennedy Airport. he did not

have any specific knowledge of acquisition, licensing, or
shipment of any weapons b{hf;oplo'l Temple (PT) members to
L8

—

s

Guyana or anywhere elses.

he had observed TOM XICE, BOB KICE, AL
SIMON, and JOE going out into the jungle with weapons
and that he subsequently heard :hots(lfu/

Phe was not aware of any threats to harm
public officials or current and former members of the PT as a
result of leaving the church or attempts to expose the church
and subsequently JIM JONES or attempting to infiltrate or

cause any current member to leave the church(:w}

_ he was not aware of any caching of weapons ™
i ons. f

or money by JONES €ither in Guyana or at previous Temple location

=@

the only contingency plan of which
he was aware was the plan "to fight to the death” if Jonestown
were threatened.(n{j

q unaware of any officials, federal, inter-
naticnal, or other, who was set up for a target for murder, nor ‘s

any discussions regarding the same.(4/

_he would consider the following as members
of the inner core of the Planning Commission: (v I

LEE INGRAM
TERRY BUFORD 7
JEAN BROWN R

RENNIE KICE ( by
LAURA JOHNSTON

YT PLE wArTTs I
YL IVUNG

JUNE CRYM
AVA JONES
SANDY COBB

f%”

i
-

Ny

4

[

12/6=-7/78 o Queens, New York BQ 89-495

X
SA 1xp

Interviewed on

3
)

o

12/8/78

Datre dicrered

w

This document contains neither recommendetions nor conclusiona of the FBI. It 14 the property of the FBI and 1s loaned 10
your agency; it and ils contents are not 10 be distnbuied onside your agency. /00
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MIKE PROKES
TIM CARTER
SANDRA INGRAM
JUDY FLOWERS
HARRIET RANDOLPH
JIM RANDOLPH
CAROLYN LAYTON
JOHNNY JONES
LEONA COLLIER
JACK BEAM
RAVINA (ph) BEAM
DALE PARKS
JUDY IJAMES
CAROL STAHL
CLARA JANARO
RICHARD JANARO
BONNIE BECK
DON BECK

MARIE KASARAS
PAULA ADAMS
KAREN LAYTON
RITA TUPPER
TISH LEROY

g

mthe following as members of the
Security Forc :( u,/

JOE WILSON
GARY JOHNSON
TOM KICE

BOB KICE

TIM JONES
CALVIN DOUGLAS
JOHNNIE COBB
JOHNNIE JONES
LOU JONES

AL SIMON

EMMIT GRIFFITH
BILLY OLIVER
BRUCE OLIVER
TOM GRUEBBS
MARIE RANKIN
BOB RANKIN

L7C

h

DICK GRUBBS, alias Ken Norton

or influence peddling by members of the PT. ( &/

-2 -

- not familiar with the term 'angels.‘{bdu
qnot have any information concerning bribery b 7C/

rrT
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F}le was not aware of any discussions
regarding e Assassination of Congressman RYAN and his party
nor of any practice drills for ambush of anyone who disturbed
the Jonestown compound. (‘ '} I

qhe had been present at one "White Night"
when there was a suicide drill. The PT members were asked if
they were ready to die for JONES and all replied they were. A
liquid purported to be poison was given out and the members

lined up to drink {it. After a while. JONES told them it was

not poison but a test. narcotics were not

used to facilitate the suicide dr S. JONES told the PT members
"Don't worry about the people who aren't here, they will be

taken care of." (]/

not know of the existence of an assassination
squad.[u'

he became involved with the PT through
his mother, edwood Valley, Ukiah, California,
when he was When his mother left the PT after
five or six years, he stayed on because he liked the youth
activities of the PT. He advised he left home and lived with
members of the P'I‘.(){/

In about 1974 or 1975, he moved to San Francisco where
he resided with and continued his affiliation with

the PT. /u{

s G
he stopped at Dennis reet
n Lamaha rdens before continuing on to Jonestown where he

arrived via the Cudjoe, a boat belonging to the PT.
when he arrived there, the colony was still in its inlancy w
only about 60 people there./ z(l

uicide because he

O~
™~
e

e departed Jonestowr
a DO and arrived at Kurmaka at about 3:00 p.m. He
said the first he knew of the mass suicide was when he was arrested

by the Guyanese authorities at 12:30 a.m. on the following morning.
bhe cried when he learned of the suicides. /.,

"'l/ —
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—he did not have any information 57
reqgarding the involvement of members of the PT in any criminal
offenses. (u/

“ unaware of any radio code and advised he
knew the following to be radio operators:(w

SANDY COBB )
MIKE PROKES

MIKE CARTER W
HARRIET RANDOLPH (
KAREN LAYTON

SHARON AMOS )

e

-the only caths or signed statements he

knew of were statements which members signed confessing to
crimes they did not commit and statements to the effect, "I'll

do anytzi?xg in my power to prevent the movement fram going
down. "

he did not have any knowledge regarding
relocation plans in e event of mass suicide. /7/

mabout six months ago, two Soviets
had come to ’ e official and a doctor who was there
to seen JIM JONES about an illness of his./ky

When asked about JONES' bodyguards, *
JIM JONES usually walked around with TIM "Day”™ JONES,
JONES and JOHNNY COBB.( 2(:

at meetings, JIM JONES had praised

Lieutenant !gvernor o! !a!!fornia DIMALLEY and that San Francisco
Mayor MASCONI h een at the PT in San Francisco on a couple
of occasions. JONES had helped MASCONI to get
elected by having PT members assist in electioneering. He also
advised HARVEY MILK had been at the PT in San Francisco/%/

—He had no information regarding PAULA ADAMS
being "JONES' sexual secretary” and having sexually compromised
govarnment officials, nor had he any information regarding a

b - = = s ==

.~

N :

3

i FI'!?'
Ty

primitive nuclear device/ u// -
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a "white night” was a practice alert
dvm rrlmdmm v Parme wase Aiamawmaa A mwemry md bha mmaedmabams
il Wildwil LT CEwUL LY TWiwS WAGD ULDWELITU &) UWINL LHE Vel iMmEecer

of the camp and the members gathered at the Pavilion where JIM
JONES harangued the members./ ” /

the first "white night" came about when
the Guyanese govVeéernment did not want to license Dr. SCHACHT as
a physician. He advised they were held whenever anything went
against the movement and were held as often as once a week and

lasted as long as three days. All these meetings were about
dvying for this or that and some security foree members guarded

the people in the Pavilion. (}7
mﬂut 14 was where JOHNNY COBB and JIMMY
JONES, JR. ved. e had never seen any weapons there.(/jy

*descriptive data regarding the following
individuals as indicated: (U/

JOE WILSON ,
Negro male

25 years old

Six feet

Heavy build

Wifa - ILFSLIE WILSON {Pp ssumed dead)

oLl um f

Worked in firewood crew

ALBERT TOUCHETTE (Presumed dead)

White male

Five feet, eleven inches Iy
Long bushy blonde hair (- /
Medium build

Coordinator ~ handed out construction jobs

RON JAMES (Presumed dead) ’
Negro male
Six feet, two inches

Thin build
22 - 23 years old

TOM KICE (Presumed dead)
White male \

Six feet, two inches
Skinny build

40 years old

Walked with a limp

b/ ¢
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BOB KICE (Presumed dead)
White male

Six feet

Medium build

30 years old

Probably worked on wood crew

TIM "Day"” JONES (Alive)
White male

Six feet, one inch
Medium build

19 years old

Member of basketball team

JIMMY JONES, JR. (Believed alive)
Negro male

Six feet, two inches

Medium build

18 years olad

Member of haskethball team

EDDY CRENSHAW (Presumed dead)
Negro male

Six feet

Heavy build

25 years old

Truck driver

RON TALLY (Presumed dead)
White male

Five feet, eight inches
Medium build

30 years old

Vacuumed barracks
HERBERT NEWELL (Alive}
Negro male

Pive feet, eleven inches
Medium build

20 years old

Mate on "Cudjoe”

e

e

-‘;f —
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JOHNNIE COBB (Alive)

Neqro male

Six feet, three inches
Medium build

18 years old

Dance group "Black Velvets"

Member of basketball team

JOHNNIE BROWN JONES (Presumed dead)
Negro male

Six feet
Climmu kRwilAd

Uﬂﬁllll: Mol ok b
28 years old
Coordinator of jobs and aide to JIM JONES

LOU JONES (Presumed dead)
Korean male

Five feet, eight inches
Thin build

22 years old

Conga plaver

MARK CORDELL (Alive)
White male

Five feet, eleven inches
Medium build

19 years old

Drove caterpillers - bulldozer: worked in kitchen:

Member of basketball team

JIM MAC ELVANE (presumed dead)
Negro male

Six feet, four inches

Large build

GARY JOHNSON (Presumed dead)
Negro male

Five feet, eleven inches

Heavy build

19 years old

Firewood detail; singer for band

€2

e
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EMMIT GRIFFITH (Presumed dead)
Negro male

Six feet, one inch

Medium build

20 years old

Bulldozer operator

BILLY OLIVER (Presumed dead)
Negro male

Six feet

Heavy build

19 years old

BRUCE OLIVER (Presumed dead)
Negro male

Six feet

Medium builad

20 years old

STEVE JONES (Alive)

White male

Six feet, four inches

Medium build

19 years old

Son of JIM JONLS

Bush clearing; caterpillar operator: member of
basketball team

TIM TUPPER
Alias of TIM "Day"™ JONES

CHRIS NEWELL {(Presumed dead)
Negro male

Five feet, seven inches
Medium build

17 years old

Worked in kitchen

DOUG SANDERS (Presumed dead)
Negro male

Six feet, two inches

Heavy build

30 years old

JIM MACABONE
Alias of JIM MAC ELVANE

&
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STANLEY GIEG (Presumed dead)
White male

Mechanic

Brother of CLIFFORD GIEG

DON SLY (Presumed dead)
White male

Six feet, three inches

Medium build

41 years old

Former worker on Cudjoe

LEE INGRAM (Alive)

Negro male

Six feet, two inches

Medium build

30 years old

Counselor; member of basketball team

CHRIS O'NEAL (Alive)
White male

Five feet, ten inches
Medium build

20 years old

Was to leave with R

Linwmbad dm hedat £a
WULATW 4l Wi dwhn L@

epresentative RYAN
tory

DANNY MOTEN

Unknown to GIEG

CALVIN DOUGLAS (Alive)
Negro male

Six feet

Medjium build

18 years old

Member of basketball team

CLEVELAND NEWELL (Alive)
Negro male

Six feet, one inch

Slim build

Member of basketball team

\/
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WESLEY BRIEDENBACH (Presumed dead)
White male

Five feet, eleven inches

Medium build

19 years old

Tractor driver

YVONNE HAYDEN (Presumed dead)
Negro female

Five feet, five inches

Slim build

20 years old

BONNIE SI

onknown. o (D
PAUL MC CANN (Alive)
White male

Six feet, three inches
Slim build

25 years old

Light brown hair
Sawmill worker

PAULINE GROOT (Presumed dead)
White female.

Five feet, five inches

Slim

28 years old

Crazy

Library worker

DON FIELDS {(Presumed dead)
White male

Five feet, four inches
Slim build

45 years old

Pharmacist

TOM GRUBBS (Presumed dead)
White male

Five feet, eight inches
Medium build

School principal

10,
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MARIE DUCKETT (Presumed dead)
Negro female

Five feet, ten inches

Heavy build

30 years old

Field worker

ROBERT RANKIN (Presumed dead)
Negro male

Slim build - - “re-

28 years old

Field worker

Husband of MARIE

TERRI BUFORD (Alive)

White female

Six feet

Thin build

25 years old

Blond

Secretary at San Francisco

JEAN BROWN

White female

Five feet, seven inches
Medium build

28 years old

Secretary at San Francisco

RENNIE KICE (Presumed dead)

Wife of BOB

Negro female

Five feet, eight inches

Medium build

28 years old

Drug department - handed out medicine

LORA JOHNSTON (Alive)
White female

Five feet, ten inches
Thin build

28 years old

11,
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L
4

VERA YOUNG

Unknown to— | 67 &

JUNE CRYM

White female

Short

Thirties

Not at Jonestown; was a member of PT

AVA JONES (nee COBB)

Alias Ava Brown

Sister of JOHNNY COBB
Wife of JOHNNY BROWN JONES
Negro female

Six feet

25 years clad

Medium build

Coordinator and counselor, school

SANDY COBB

Sister of JOHNNY COBB
Five feet, seven inches
Slim build

23 years old

Worked in radio room

MIKE PROKES (Alive)
White male

28 - 30 years old

Five feet, eight inches

slim build

Worked in radio room; close to JIM JONES; came out

of Jonestown with money and guns

TIM CARTER (Alive)
White male

Five feet, nine inches
Slim build

28 years olad

SANDRA INGRAM (Presumed dead)
Alias Sandra Bradshaw; wife of LEE
White female

Five feet, eight inc
Thin build

3S years old
Secretary

nes
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JUDY FLOWERS

Negro female

Five feet, seven inches
Heavy build

35 years old

Secretary at San Francisco

JIM RANDOLPH

Yhite male

Five feet, nine inches
Thin build

30 years old

Handled crates

HARRIET RANDOLPH
White female

Five feet, four inches
Thin build

Worked in radio room

CAROL LAYTON

White female

Five feet, nine inches
Thin build

Secretary

Closest to JIM JONES

LEONA COLLIER
Negro female
Five feet, five inches

40 years old
Secretary

JACK BEAM (Presumed dead)
White male

Heavy build

56 years old

Father of JOYCE PARKS

Farm superintendent

RAVINA BEAM (Presumed dead)

White female

Five feet, four inches

60 years old

Thin build

Formerly ran used clothing shop in Kammaka

13.
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DALE PARKS

White male

Five feet, eight inches
Slim build

29 years old

randvn~tad savey
Nl Al Wl W P Red ¥ A

not available: ;:
department

m e
i

< {&
o Wil dh W
piratory

L

BURRELL WILSON (Alive)
Negro male

Five feet, ten inches
Medium build

18 vears old

Member of basketball team

JUDY IJAMES (Presumed dead)
White female

Five feet, eight inches /
Heavy build ("
Registered nurse

White male
Carribean commercial airline pilot
Visited Jonestown a couple of times

NORMAN IJAMES (Alive) \

CAROL STAHL (Presumed dead)
White female

Five feet, four inches
Slim build

50 years old

School teacher

CLARA JANARO (Alive)
Alias CLAIRE

Wife of RICHARD
Visited Georgetown
Lives in California

RICHARD JANARO (Alive)
White male

Six feet
Medium build
40 years old

Purchasing agent in Georgetown; worked in boat Albatros

1‘.
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DON BECK

White male

Five feet, ten inches

Heavy build

35 years old

Kindergarten school tealer in Redwood Valley

BONNIE BECK
White female
Wife of DON

MARIE KASARAS (Presumed dead)
White female

Six feet

Slim builad

25 years old

Financial secretarv at Jonestown

PAULA ADAMS (Alive)
White female

Five feet, eight inches
Thin build

28 years olad

Secretary at Georgetown

KAREN LAYTON (Presumed dead]
White female

Five feet, nine inches

28 years old

Secretary; radio room

RITA TUPPER (Presumed dead)
White female

Five feet, four inches
Heavy build

TISH LEROY (Presumed dead)
White female

Five feet, seven inches
Heavy build

40 years old

Agricultural secretary

13,
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CHUCK BIXEMAN (Alive)
White male

Five feet, ten inches
40 vears old

Heavy set

Shoe repairman

Father of TOM BIKEMAN

SHARON AMOS (Dead)
White female

Five feet, three inches
Thin build

40 years old

Radio

Cut throat in Georgetown

JOYCE TOUCHETTE (Presumed dead)

White female

Five feet, four inches ’
Counselor; kitchen head

Wife of CHARLIE (7/'/
CHARLIE TOUCHETTE (Alive)

White male

Five feet, eight inches

Heavy build

40 vears old
In charge of business

MICHELLE TOUCHETTE (Presumed dead)
White female

Five feet, seven inches

Medium build

Laundry

MIKE TOUCHETTE (Alive)

White male

Six feet

Medium build

28 years old

Head bulldozer operator
Assistant baskethall team coach

?
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DEBBIE TOUCHETTE (Alive)

Negro female

Five feet, nine inches

$1lim build

Wife of MIKE

Financial secretary at Georgetown

S 1)

PR

HARRIET TROOP
Alias of HARRIET RANDOLPH

JAMES COBB, JR.
Aliaz "Big Jim"

Neqgro male

Six feet, two inches a3
Heavy build F
30 years old ’ w2,

Called "traitor®™ by JIM JONES who threatened to
have him killed.

ELHUE DENNIS (Presumed dead) (1A/
Negro male

Five feet, eleven inches
Medium build

30 years old

Mechanic

" ..‘n
!

‘3
-.-.1 R

STANLEY CLAYTON (Alive)
Negro male

Six feet, one inch
Thin build

25 years old

Kitchen

Escaped suicide

g

MARY LEE BOGUE (Presumed dead) :
White female i
Pive feet, seven inches
Heavy build
18 years old

g

TOM BOGUE (Alive)

White male

Five feet, eight inches
S1lim build

16 - 17 years old

b
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TINA BOGUE (Alive)
white female

Five feet, ten inches
Heavy build

22 years old

Sister of TOM

ODELL RHODES (Alive)
Negro male

Five feet, nine inches
Medium build

30 years old

Walks with a limp
Worked with children
EUGENE CHAIKON {Presumed dead)
White male

Five feet, ten inches
Slim build

40 vears old

Attorney for PT

mETmATE MR -]
voLpolLn UAVLWALDLILLL

Alias of DEBBIE TOUCHETTE

MIKE DAUCHETTE
Alias of MIKE TCUCHETTE

MARGARET ROMANO (Presumed dead)
White female

Five feet, seven inches
Maddim i lA

28 years old
Worked with children in school

BIBBY ROMANO (Presumed dead)
Seven years old
Daughter of MARGARET

Unknown to .
L =

PAM BRADSHAW (Presumed dead)
White female

Five feet eight inches
Heavy build

25 years old

Field worker

1y
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JOHN BIDELPH
White male
Left with JIM COBB years ago

WAYNE PIETILA

White male

Left with COBB and BIDELPH
Came to Jonestown with RYAN

VERA INGRAM
BIDELPH's wife
Left with BIDELPH

-3 "f‘.
\.; '},é

e pll e

MIKE CARTER (Alive) ('v7

White male

Five feet, seven inches
Medium build

Bushy hair

20 years old

Radio room

Married to JOCELYN

ARCHIE IJAMES (Alive)

Negro male

Six feet, four inches

Medium builad

65 years old

Carpenter

Came to Jonestown and left; in United States
Father of DEBBIE TOUCHETTE

EDITH PARKS

White female

60 years old
Grandmother of DALE

BRENDA PARKS (Alive)
Sister of DALE

)
v

Eé

g

p7¢-

q no idea where the poison was acquired and
did not know whether SCHACHT was aware of the Contingency Plans
in the event of JONES' death or the fall of the PT including
mass suicide or death of Congressman RYAN. \14/

16
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qg,cnacnr as being a "Schizo", wierd,
and a former drug a ct whose education was financed by the
PT. KMOthing of SCHACHT's friends and associates in
the e es., He believed SCHACHT was a licensed doctor

although he had never seen the license.(fu7

nothing of BECKY Last Name Unknown (LNU),
JOHN ALVIN CLEVELAND, or JOHN RUEBEN HERRERA.f/T/
T

_ he had no knowledge of foreign bank
accounts belonging to the PT, JIM JONES, or anyone else{j&/

Jonestown which practiced with bow and arrows as well as cross-bow
weapons. The members were TOM GR?pBS, MARIE RANKIN, BOB RANKIN,

here was a "silent weapons”™ team at \

and DICK GRUBBS alias Ken Norton.
A . . sy omoea e $e %y .

he knew nothing about a PT in Venezuela.
He advised JOYCE P S had gone with elderly patients to a hospital
in Caracas, Venezudla, and as a result had not been present at the

mass suicide. He reported he had heard PARKS had gone from Caracas 4.

to San Francisco and was living on Page Street./]’

— the basketball team had left Jonestown
about two weeks before the mass suicide and were to have been away
in Georgetown until December 27, 1978.(/17

S . :c:: choc nie brocner (NN o
had died at Jonestown, would never have willingly taken poison.

He stated his brother was a mechanic and had become involved in
the same way as himself. {/}y

he had heard that MIKE PROKES, TIM CARTER,
and MIKE CARTER, who had attempted to take money out of Jonestown,
had bee yg}iven handguns and told by JIM JONES "Your job is to stay
n

alive.

RN )

he thought it strange that some survivors
had escaped leaving members of the immediate family behind. He

provided the following list of these individuvals who had all
stayed together at the Park Hotel in Georgetown: /rﬁy

RICHARD CLARK Son CLEVELAND
ROBERT PAUL Wife and baby 4
f )

(%

0. /

b7¢& —

)
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JOHNNY FRANELIN Wife and child

TIM CARTER Wife and child

MiIKE CARTER Wife and ¢hild r'%w
DALE PARKS Chila '

He also advised none of the above would speak with

him and appeared to be “scared of him'.{’h4 réd
he knew nothing of any importation or kﬂ7C>"E\
exportation © egal drugs, nor had he ever observed anyone Co

using same. ( k(

—P'r members were taught "not to gquestion”
and were discouraged from leaving because even an indication
one desired to leave would mean confrontation and humiliation
before the other PT members. He advised he persconally enjoyed

what he was doing in Jonestown and had no desire to ieave.(jy

“he had seen many weapons at Jonestown
and a lot of ammun on. He stated he believed there were about
40 rifles (.308 semi-automatic, 30-30 rifles, .22 caliber rifles),

and about 20 shotguns (some automatic), and pistols., He advised
he had seen a big pistol in the hand of JIM JONES and had heard

it was a .357 Magnum. He advised when JIM JONES wanted this gun -

he would say, "Bring me my bible'./[y/
( r

m that PT members on Social Security would
be brought their checks by Security Force members who would wait
while they were endorsed and then take them from the recipientsffaV
[ 2 0000000 X

a box was used to punish PT members by
placing them inside, and that they were usually released on the
following day. He advised thoresene had been administered in the
infirmary to troublemakers and to people who had attempted to
escape. He stated the Security Force was used to bring back the

W P S &R B N B W W W . - e - - = a -

escapees.{?ﬂ
LARRY LAYTON was wierd and that his
sister DEBBIE B ad left the PT. JIM JONES was angry at

BLAKEY for causing problems to the PT and would often say he was
going to get "that bitch®. this put a lot of pressure
on BLAXEY's mother, LISA LAYTON, who was at Jonestown. LISA LAYTON

eventually died and LARRY LAYTON blamed her death on JIM

JONES. Tl
{7
—rerd

[ ]
[

r‘f"r_
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By way of background, n the PT was not 67
really a church as such but more of a social experiment. He
advised they held no services on Sunday and when there was a 4_,
meeting which was not a "White Night", JIM JONES would advise
the PT members of current news and there would be entertainment{/%ff
The following description was obtained --E)
through observation and interview: F 4

Name
Allas
Race
Sex

pate and Place of Birth

Height

Weight

Build

Hair

Eyes

Scars or marks
Residence telephone
Occupation
Education

Marital Status

Family Members

Arrests

Miscellaneous
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of t iption 12/13/78

m was interviewed at John
F. Kennedy Internationa rpor JFKIA), Queens, New York

(NY), up
Guyan

terviewed in the presence of Special
Agent nited States Secret Service (USSS),

and fygnishe e following information: (11}

his first encounter’uith the People's
cld and in trouble with

the police. His mothe member of the People's
Temple, brought him to the People's Temple Headquarters

rancisco to meet with their attorney, EUGENE CHAKIN.
on that occasion, he listened to Reverend
JIM speak at a meeting; however, at this point, he

was not interested in becoming a member, so he returned

to Los Angeles, California.{,w

n June, 1977, he moved to San
Francisco, California, and became a member of the People's
Temple. He advised he was assigned a position on the security
patrol which earned him ten dollars a week. His function

Temple was when he was

1 on Pan Amerjican flight 228 from Georgetown,

was to guard the door and surrounding areas of the headguarters
to “sure that only members entered the grounds. *
e maintained this position for nearly three months,

and then in August, 1977, he took a bus from San Francisco

to Miami, where he boarded a plane to_Georgetown, Guyana.

He advise e was paid by the People's Temple. Upon
arrival, he spent the first two nights at

the People's Temple Headquarters in Georgetown and the next
four days he worked on the wooden boat "Lotti Sue™. He
advised the People's Temple also owned two other boats,
"Cudjoe™ and "Albatros". These boats were used to transport
supplies between Trinidad, Barbados and Georgetown, Guyana{Zﬁ/

AR . e fammoa b he

Wax er a week in Georgetown, h
transporte onestown. He was

e advised

|
|
|

12/6/18 .'JFKIA, Queens, NY - BQ 89-u495

investigation on

. 090909090900 9 .
ans 12/11/78

This document contalng neither recommandations nas conclusians of the FBI. It s the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and Its contents are not 10 be distributed puiside your sgancy.
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reassigne rk on the security patrocl. He stated

his duties on security were to protect the livestock from
being attacked by wild animals, protecting the camp from
possible attack by outsiders, and searching for individuals
who wandered away from the camp and were lost in the jungle.

went on to say that they also carried shotguns at times.
all weapons were stored in Cottage 14,
where resjided; however, TIM JONES was responsible
for the weapons. hother members on the security
force that carried weapons and whether they were alive (A)

or dead (D): (Dy

BOB KIZE !D!

B

GARRY JO

MONDO GRIFFITH (D)

iiiﬁi iiiTEN iD)

JOE WILSON was in charge of the
8 also the instructor in operation
TOM GRUBBS, GUY MITCHELL,
and MIKE LUND were train e of bow and arrows.

VER (D

(%

g

security force a
of the weapons.

d the only weapon he ever used was a shotgun.
to his knowledge, there was no assassination
n Jonestown nor were there any plans to murder any

officia United States (US), including Congressman
RYAN. the day RYAN was killed, he was in
Georgetown wit e Jonestown basketball team, which consisted

of the following members(ﬂl,
STEVEN JONES BURRELL WILSON
JIMMY JONES MARK CORDELL
TIM JONES PRESTON WADE
JOHNNY COBB CLEVELAND NEWELL

CALVIN DOUGLAS CARL BURNETT (.u4
LEE INGRAM - Coach (

y7¢ "

asked how would they protect themselves if attacked.
they would carry clubs and flashlights; however,

—

I'fﬁ}‘
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mapproximately five days before 67
the killing, Reveren called STEVEN JONES in Georgetown

to advise him he wanted the team back in Jonestown and if

they saw RYAN, they should not converse with him. STEVEN
advised the Reverend that it was not necessary for the team
come back and in fact, they were staying where they were,.
several days after the killing, he learned
that on the day RYAN was leaving Jonestown,
out weapons to GARY JOHNSON, MONDO GRIFFITH,

DANNY MOTTEN, BOB KIZE and BILLY CLIVER, and advised them
we have to stop him. #advised him

that the Reverend was afraid RYA earned many pecople were
not happy at Jonestown and when he got back to the States,

may start an investigation of the activities there.
if Reverend JONES ordered RYAN killed
or if WILSON took it upon himself. e

was not aware of the term "Angels™ ad nothing
to do with the security force.

e closest members of the group with Ke NES (Z{/

mwe remaining members of the security
force have ns to kill any survivors or defectors of

the People's Temple;(1q

F‘e was e of the individuals
comprising the Planning Commission. hthe members

were as follows: f”\ __J

MARIA KARSARIS

ANNIE MOORE

AVA JONES

MARCELINE (Reverend JONES' wife)

MIKE PROKES Uy
TIM CARTER (
JOHNNY COBB

CAROLINE LAYTON

SARA TROPP

KAREN LAYTON /

~+
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mthe above individuals would run
Jonestown a ng happened to the Reverend or if he
ot arrest would form a plan to get him released.
%e most important pegple on the Commission
were OLINE LAYTON and SARA TROPP. u/
m;e was familiar with the term
"White Nig . e ate s was when Reverend JONES would

get on the PA and order everyone to immediately go to the
pavillion for a meeting. At these meetings, Reverend JONES
would warn us that the FBI or CIA may attempt to arrest
pecple at Jonestown and if they tried to take someone, they
would have to deal with all of us. Reverend JONES would

ask us if we were prepared to die and by what means we would
prefer. At one of these meetings, we all practiced suicide
by drinking punch and pretending it contained poison. We
closed our eyes and fell to the ground. If you didn't go

along with these ideas, you would be called upon to explain
why not. Fsome people tried to run away from
Jonestown an was up to the security force to find them.

When they were found, they would be brought back to the

camp hospital where they were treated for any bites or cuts
they may have received in the jungle. #ﬂot aware
of these people being punished for running away, although

he stated some indivi ls were punished if they crossed
the Reverend. while in the hospital, you
were treated by Doctor SCHACT. He advised he knew

SCHACT received his education in the US and that his assistants
in Jonestown were DALE PARKS and his wife, ANNIE MOORE,
DIANE LOUIE, RUBY JOHNSON,and JUDY IJIMES {phonetic). He
stated he knew that cyanide was contained in the hospital
and that he heard on the day of the suicide, JOYCE TOUCHETTE
helped mix the poison. [1u

he knew the individuals having

access to the radio room.
worked in the radic room, including KAREN LAYTON, SARA TROPP,
MIKE PROKES, SANDY JONES, LEE INGRAM and PAULA ADAMS. He
advised they were the main individuals that operated the
radio, although other people had access to the radio room. l”}

e stated that several people -~
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to his knowledge, there were
no definité plans to r e the People's Temple if something
happened in Jonestown; however, he advised that possibly
Russia, Cuba or Brazil had all been mentioned as possible
new locations. He thought it might be Russia, as there
were two representatives from Russia visiting Jonestown

although in school, the children were being taught Russian
by DON JACKSON. (7]

—being on the security force did

not mean you got any special considerations. For the most
part, you ate the same food everyone else did and you lived —
by the same rules of the camp as the other individuals.

only Reverend JONES' sons and the people

:
Al Ao os - - 1
closest to him got special treatment in regards to what

they ate and what they could do. *being on —
security was just a job that he was assig 0 and that

he never hurt or mistreated anyone in Jonestown. He further
advised that if the basketball team was in Jonestown, the -
suicide would not have taken place because STEVEN JONES ’
would have talked his father out of such an idea.

he day of the suicide, he didn't know for a lact,

owever, he believed some of the individuals were forced
to take the poison or they would have been shot. He didn't

know who did the shooting; however, he felt that it was
probably the same indiviauais that killed the congressman.ék’/

= h
bl -5-"

F .
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and could be reached there e necessary r
Through intervi n, the following ;“3
information was obtained “
Name
Also known as
Race '
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Sex
Date and Place
of Birth

Height

Weight

Hair

Eyes

Scars or marks

Residence

Telephone
QOccupation
Employment

Education

Marital status
Family members

Male
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Arrests

Destination Point
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 12/8/78

was COHCECEEU upon arir lVEL El: UODI’I I.'-
Airport, and was advised of the identi
agents and Secret Service Agent
sent throughout the interview.

_advised agents of the following information:

From 1970, at the time she was ten years old,

and her family had joined the People's Temple in San Francisco,
California. 1In December of 1977, when she was 16 years old, she

=L XiriiiE . =i SFELLSIELIES ~ & - 2 7 .- Wil 2% R =Y

and her older sister decided to join the Church in Guyana and
pursue a life style in farming. This was upon hearing of the
numercus opportunities available in Guyana and the existence of
an agricultural program she wished to avail herself of.(u)

nenneay international
s of the interviewing
who remained pre-

(It is to be noted that the following paragraph de-

scribing the Church in Guyana as a "paradise valley" was -
quently admitted to the interviewing agents as lies by
she later corrected her statements). tuf

— upon her and her sister's arrival I
in Guyana, they were greeted warmly by Reverend JIM JONES and

taken on a tour of the community. From the time she arrived, .
everyone appeared happy, helpful and kind, and there existed an
atmosphere of freedom and choice. Everything was free: medical } -
treatment, food, clothes, classes, entertainment, and she was

never asked to donate any of her possessions over to the Church. - .
looked upon the Church as an opportunity and found that 1
working in the Nursery there proved to occupy most of her time as S~
she received much satisfaction from caring for the infants. A
year had gone by before the rest of her family joined her from
the United States but that during that year, she and her family
had corresponded regularly with each other, with no interference
or censuring of the mail by members of the Church. Meetings were
held by Reverend JONES on Tuesdays and Saturdays,‘but it was not
a religious worship service, Mostly, during the meetings, they
discussed growth of the Jonestown community and agricultural pro-
grams and land development. Any personal problems in the Church,
including complaints or disciplinary matters were not punished,ei)

-

s ¥

JFK International Airport,

tnvestigation ,Queens, New York fie NY 89-495
S:geg 12/6/78
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but were referred to counselors especially trained to help the ;)%
people and listen to them. No bodyguards, guns, or security _
force were ever seen, and people were free to come and go as
they wished. Suicide was never discussed; people were never,
to her knowledge sedated for control; the Reverend JONES was
acting normal up until she left, and she knew nothing about the
assassinations or suicidif until she heard about it all in

Georgetown via the news.

an actual account of what happened):

_Dart of the People's Temple pro-
gr am involved some extension Of pub11c relations work outside in
Georgetown. When seeking volunteers for this program,
stated that she and a girlfriend, (black female,

19-20 years, a survivor) asked if ey cou go and did, in fact,

leave for Georgetown about two months prior to the assassinations.

In Georgetown, they stayed at a housing complex located at 41 —
Dennis Street, entirely occupied by members of the People's Temple. kﬂ]

(?he following was related to interviewing agents as CLg:

She stated that prior to her two months' stay in George- “~
town, she did, in fact, work in the Jonestown nursery on a regu-
lar basis. 1t was comprised cof three large rooms and a large
clinic adjacent to it which was used for checkups and the admini-
stration of drugs for. treatment. In charge of the nursery were
JOYCE PARKS, SYLVIA GRUBBS and PHYLLIS SHAKEN. There were two
separate Special Care Units (SCU) and both under that title;
however, one was especially for ill people, the other for those
who were drugged for reprimand. Everyone knew which was for which{ﬂ

People that tried to defect, such as one THURMON GUY,
were brought back to the camp by the security force and isclated
far away in a box in the ground. This was called "the box” or
"the floor™ and was greatly feared. \4\

Other means of punishment were ostracism, such as having sz
to eat alone at a table, public ridicule and humiliation before ———
the congregation, and long exhaustive work.(\l
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L7E
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WAL W WAY A W/l bl TG e W IS Vﬂr:\—&ﬂ&&:
upset if peop!e expreséeg a !esite to leave the Church. He would
tell everyone that their relatives had lost concern for them, that

they would be considered crazy and put in jail, and there would
eventually be threats on their life. (W4}

Once she recalled hearing shooting on the outside of the
camp, at which time Reverend JONES called an “alert", and all were
instructed to report to the Pavilion. These were called "white
niglets™ or "white alerts™ and would cccur at times JONES felt the

compound was being infiltrated or there was a threat of the Church
being exposed. ‘ll

At one time, Reverend JONES called a meeting and asked
who would be willing to commit suicide for the sake of the Church
or if he or the Church were threatened. *
nearly everyone raised their hand in view of the fact they were

fearful if they refused. she, too, raised her
hand,. Those that declined were the front and brutally

. h N WA s s m s Eeowe YV WA e Sar o  m wm e

humiliated and chastised.(“‘

This punishment involved those persons instructed by

JONES to drink, what he said to the congreggtjon, was poison.
Even though it never proved to be poison,F
the person drinking it would actually come to believe 1t was so,
and act delirious and feverish. This was also done in one sui-
cide practice which oecurred sometime earlier this year.(u]

meverend JONES always had at
least two bodyguards aroun im at a time. These people wore

guns on them everywhere but in the meetings. When the inter-
viewing agent asked her if the guns were the size of his magnum,

which he showed her for a size estimate, — some were,

in fact, that size.

the security guards carried rifles

—
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The security force was designated the title "SAT" :
which was later changed to "Day Helpers®” and ®"Night Helpers" {14/ :

mhese individuals wore green, 67(’
military-looking uniforms and patroled the grounds for either

renegades or possible infiltrators.cti

O - o b > nenber of the sar /
were as fo T A
N\

1) STEVE JONES é:

white male

Six feet, four inches
19 years old

170 pounds

2) TIM TUPPER also known as Tim Johes Day

White male
Six feet
19 years old

Medium build = by

3) TIM JONES, JR. also known as Tim Jones Night <!
Black male \\‘} oy
£

4) LOU JONES (probably dead)
Chinese or Korean
Five feet, seven inches

20 years old
Small build

5) JOHN COBB JONES

Black male

Six feet, two inches
18 years o0ld

Slim build \

6) CALVIN DOUGLAS

Black male
F1ve feet, eight inches

years
Medxum bui{d

pre

3
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y 4
7) BOB RANKEN ‘ (
8) JOE WILSON

9) BILLY OLIVER

10) BRUCE OLIVER

11) JIM COBB

12) JOHNNY JONES, JR.

13} TONY WALKER
14) RON TALLEY i}

15) JOE WILSON

mthe only person she knew to be .b?_C/
on the Planning tommlttee was JOHNNY JONES, SR.(ﬁq/ —

ny knowledge of drugs in Jones-

Y Lll\’ a J’
town, he occasionally saw duffle bags
being loaded or unloaded on the two ships there but only surmised

they could contain drugs. There was an "herbal kitchen" in Jones-
town, run by FANNY FORD, ever knew whether drugs T <
would be formulated there or not. tuffed animals were made by ’
the members of the People's Temple and sold to the children in

Georgetown(1q S

n u

all mail

S mail was
by those in cgatg ’ i! necessary. The person
was RITA TUPPER.

All members of the People's Temple were required totum !
over their property to the Church and to send in donations before R

they established themselves in Jonestown. m «
her family was on welfare before they left the Unite ates and —Jj,

that the Church probably kept their welfare checks because her

family no longer received checks. They would siphon off these =
welfare checks upon delivery of the mail to JonestoquZC) Léf

The radio room at Jonestown was operated by those of
some influence in the Church. They were: SARAH TROPP, CAROLYN
LAYTON and MARIA CASARIS. The radio was used for communication
to and from Georgetown and the United States, specifically San
Francisco. In Georgetown, the radio was operated by SHARON AMOS.

she was occasionally permitted to speak over the

™ g s
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Y& h

_ggiéiga in Georgetown the last two

months, sﬂe recalls see!ng'cangressEAE-RYAN Ealking with SHARON
AMOS before he left. €Y

no knowledge of PAULA ADAMS' personal life
or sexual compromises, but advised that ADAMS often stayed in
Georgetown, and, in fact, resided in the same complex as she, at
41 Dennis Street. |

Upen a search of _v interviewing \

agents, and which was consented to 13 Polarocid
color photographs were observed.

When asked if thﬁ men in the Bhotos were menbers of
the basketball team, all men photographed,
with the exception omembers of the team.
They were(k(

1. JOHNNY COBB A —— )

2. JOHNNY COBB and
HERBERT NEWELL (two photos)
CLEVELAND NEWELL (two photos)
KARL BARNETT

’ TAMD O THANNDCS T fdrnem ot =l
L3 WAL WWIITL Dy WLs YW k’lthUEj \
 przsron wiok and (SN, e
. DAWN MITCHELL, STEPHANIE J and

The two who wvere not members of the team were

designated by an "X" —by their person on \
the photogtaphsi\Ui

1. CLIFFORD GEIG (two photos) ’
-

EriseuUEe OwuTMmL ( w
#. ©&UGENE GmiTH \

O - e sos: of then Lnite sne
wag with the Church in San Francisco; however, they left for

Jonestown long before her departure. She stated they were
all “"good friends."

00 ~3 N LN L
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each person photographed by itin .
their name er ont or back side of the photo.
then initialed and dated each photo hi U/

Y ini an h p grap..‘ 1’8

3
0
]
®

[

When asked when the pictures were taken,
they were all taken subsequent to the suicides and that all of the
individuals, along with her, were staying at the complex at 41
Dennis Street. (11 ‘

3
he coach of the team, LEE INGRAM, s
was also staying there. L.
— — ...
Also disclosed in the contents as
a stenographer note pad in which she had written the following —
names and addresses: (W]
LE HORA TOWNES
- EON
MICHAEL SIMON / b)

"Dad's phone"

e

WEBSTER/HAYS (LISA)

Byrrell Wilson li

RELATIVES:
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On a piece of paper was written the name of a person
had asked her had suggested she contacted; how-
’ sed she had never contacted this persontbL’

F IE or VICKENER L _
|li"'|'liiii||l||||ll’ / .

The following description was obtained
through observation and interview:

Name:
Alias:

Race:

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height:
Weight:

Build:

Hair:

Eyes:
Scars/Marks:
Residence:

Telephone Number:
Education:

Marital Status:
Employment:

Social Security Number:
Arrests:

Relatives:
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Relatives (Continued);

Destination:
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N VPR I Owte of trenscription

individual who iden-

was interviewed at '
New York,

Federal

, United

| concerning

tified himself as
John F. Kennedy In nationa
New York by Special Agent (SA)
Bureau of Investigation
States Secret Service.
People's Temple Movement.

that he became acquainted with the

] $ Temple Move-
i <
to Guyana because the People's Temple Movement was going

ment approximately four years ago.
to provide medical assistance to a developing nat1on(u!

before gofng to Guyana, People's
Temple Members were to sell all their real estate, auto-
mobfle and other luxury items and the procee 0
be donated to the People's Temple ; however,
he left his possessions with his mother-in-la

]

A

q Medical suppiies were
maintained in the arn, under the control of Doc-

tor LOUIS EUGENE SCHACHT JUDY AIMES, Registered Nurse
nd1v1duals would disperse medi-
Barn seemed

“drugs were administered to Peo- J
ple's Temple membefS who were trouble makers. Trouble

makers were indfviduals who did not conform to the tea-

Intervigwed on 12/2/78 .'New York, New York rie 8 NY

s+ (R - - 12/5/78
by \)ﬂl U Date dictared

This document contains neither recommandstions nor conclusions of the FBL. 1t is the property of the FBI and is loaned to
your agency. it and its contents are Dot to be disributed vutaide your ageacy. [ V-1 F]
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who attempted to escape from Jonestewn. — b7c’

individuals in this category were sedated and piaced 1in tne
Medical Tent for a few days. The sedative macde trouble makers
sleep for long periocds of time('u]

me had no knowledge of where the drugs
came from Or how they were delivered to Jonestown.(?ﬂ
individuals living in Jonestown
were ass and worked twelve hours a day, seven days
Canmirond oy £

a week. the Security Force were overseers of
work pergolrmm estown and determined if an individual's

output was sufficient. Individuals whoi’ output was not
sufficient were reported tc JIM JONES.| a\

MEETING AT THE PAVILION [ Y

every day or night, but mostly
nights, all the members uld meet in the Pavilion. JIM JONES

would preach to the members for extended periods of time. JONES
would give sermons concerning the faults of capitalisms and
the United States. J?%&S would preach that the United States

was a racist society.

JONES would tell the Pecple's Temple members the

United States government was going to attempt to kill JONES

and destroy Jonestown. The Central Intelligence Agency was
planning to attack Jonestown and kill JONES. JONES stated
People's Temple members must be prepared to defend Jonestown
and JONES with lives. JONES assigned certain members to the
Security Force and they were to protect Jonestown. Meetings

in the Pavilion would last for hours and sometimes until the
arly hours of the morning. Individuals that fell asleep

uring the meetings would be awakened by the Security Force(%A/

The meetings were used frequently as a disciplinary
trial for individuals who had lost favor with JIM JONES.
Individuals were disciplined for not maintaining proper
harvest cutput, attempting to escape Jonestown, refusing
to commit suicide or disagreeing with JONES. Individuals
would be called to the stage and asked by JIM JONES and
verbally ridiculed by JIM JONES and sometimes beaten until
they denounced or repented their previous action. JIM JONES
would, in some cases, have the disciplined persons family
members administer punishment.(“uf




JIM JONES had asked People's Temple members
on several occasicns in the Pavilion if they were wil-
ling to commit suicide. JIM JONES asked members to
vote on a suicide pack. At first, approximately three-quarters
of the members voted by show of hands to commit suicide if their
leader so desired. JIM JONES had members who voted not to commit
suicide, come to the stage on the Pavilion. JIM JONES told
them they had lost their faith and were traitors. JIM JONES
made examples of them by ridiculing them and beating them.
A vote was again taken and the same process was repeated until
all members agreed on the sulcice pack. This sometimes lasted
all night and until early in the morning or until individuals
were so tired or so scared that they all voted yes. [‘H/

JIM JONES would have members come to the stage anc
admit to having committed criminal acts in the United States
or homosexual acts or any other contact that could be used
against members if they defected from the People's Temple T
Movement. All members were forced to admit to such acts
whether they were true or not and those who refused were
beaten or ridiculed.(u( . )

Members of the Pecple's Temple were alsc forced to
sign blank pieces of paper at the meetings in the Pavilion.
JIM JONES told members that if they ever left the People's
Temple Movement the blank pleces of _paper would be fllled

used to dlscredxt thelr statements.l\k

SECURITY FORCE N

The Security Force was a group of individuals
selected by JIM JONES to protect Jonestown and JIM
JONES against his enemies. JIM JONES stated the
Security Force was necessary because the People s Temple e
LY R R Y = had mames Y L Tam e

ILUVGHI»CIIL uuu usnuy cucvaa ? auuu ﬂﬁ Lhe Lll-l- Leu QL‘LE: \:OV— as
ernment and Agencies such as the Central Intelligence

Agency and the Federal Bureau of Investigation (FBI).

JONES stated that these agencies were out to destroy the

People's Temple Movement and the movement must be able

to defend itself against such agencies. Members of the

Security Force carried rifles and handguns.\gk\

!
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DUTIES OF THE SECURITY FORCE \Ul

The Security Force was used to patrol the peri-
meter of Jonestown. Their task was to prevent outsiders
from coming into Jonestown and also to prevent members
from leaving Jonestown, ({\

\"'\

=

The Security Force made members of the People's
Temrple carry out their work assignment. The Security Force
were overseers for individuals working in the fields and made
certain harvests proceed at a certain 1eve1.( h,

The Security Force members were always present

when JIM JONES had People's Temple members sign their checks
(whether the checks were personal or goverrmental checks).

Irdividuals were afraid not to sigp the check. The checks
were turned over to JIM JONES. Wone -
instance in particular where GLO was fcrced to sign
his Social Security checks and turned them over to JIM JONES.LUX
The Security Force was also used by JIM JONES to

keep People's Temple members awake at meetings in the Pavilion. -
Mat times individuals were so sleepy they would

9] chairs and the Security Force would wake them up

sten to the sermons.\\)f o
WA (w -\
The Security Force were trained in karate.

Mnever saw the Security Force have tar-
crtice, but he was aware of gunfire in the jungle

surrounding Jonestown. {\\

The weapons were kept in a warehouse whic\k 1-
served as a sleeping quarters for STEVEN JONES. “i

* the following individuals
were members of the Security Force: (y\

N
(o]

Name BOB CHRISTIAN

Name CALVIN DOUGLAS

Title Former Head of Security
Race Black

Sex Male ()
Complexion Dark *
Age Approximately 20 years
Height 5 feet 8 inches
Weight 140 to 150 pounds

Prese Georgetown, Guyana

d ntly In Membgr of Ehe asketball

team

TETRIFY RTFR

Nama



Name

Race

Sex

Age

Height
Weight

Eyes

Facial Hair

Miscellaneous

Nane
Race
Sex
Age
Height

Weight
Facial Features
Fducation

Name
Name
Name

Race

Sex
Complexion
Age

Height

White

Male

Approximately 19 years
5 feet 6 irches

STANLEY GIEG \

125 pounds
Brown

PNeaadoaan =amd matedraahas
= L] - By SR — — CAdivi IHWidUa vadwilile
Worked on the boat
and he is a drummer

LEE INGRAM

Black

Male

Approximately 32 years
5 feet 9 inches to

5 feet 10 inches

150 pounds

Glasses h4
Psychology background -
Highly educated member

_—l Al e mieimdl-11 [
Ol LI LasAtLldll LEall

PONCHO JOHNSON
THERESA JOHNSON

JIM JONES, JR.

Adopted son of JIMMIE JONES
Black

Male

Medium brown

Approximately 19 years

S feet 9 inches to

6 feet



OIi

Facial Hair

Name

Also Known As (AKA)
Race

Sex

Complexion

Eyes

Wife

JIMMIE JONES' RIGHT HAND MAN. MEMBER OF THE

BASKETBALL TEAM.

Name

Race

Sex
Complexion
Age

Height

Name
Race

-~
iy

e

Moustache
Presently in Georgetown,
Guyana

JOHNNIE JONES, JR.
Adopted son of JI -
JOHNNIE BROWN .
Black oy
Male

Light brown

Green

EVA BROWN ——

/"-_""\
=
——

JOHNNIE COBB JONES

Black

Male

Light

Approximately 20 years

5 feet 7 inches to

5 feet 9 inches

Brother of EVA JONES \
Presently in Georgetown

and member of the basket-
ball team

LOU JONES e
Asian/American .
Adogted son of JIMMIE JONES

Believed to be dead J B

™

&
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Name
AKA

Race
Sex
Hair
Height
Weight

Name
AKA
Race
Sex

Name
Name

Age
Race
Sex
Height

Name

Name

Race

Sex
Complexion

TIM JONES

Tim Jones Day

Tim Tupper

White

Male

Ash brown hair

6 feet 1 inch

140 pounds

Presently in Georgetown
Member of the basket-
ball team

TIM JONES

Tim Jones Night j —-
Black i

Male '

BCE KICE W -
JIM MACABONE -

Approximately 40 years 3
Black i\
Male -
6 feet 6 inches

Had only been in George-

town for a few weeks,

member cf the basketball

team

RAY MACNIGHT

CHRIS NEWEL
Black
Male
Dark




Eeight

Facial Hair

Name
Race
Sex
Height
Hair

Facial Fair

Worked

Girlfriend

Name
Race
Sex
Age
Height

Name

Race

Sex
Complexion
Age

Build

Name
Name
Name

Race
Sex

5 feet 9 inches
Moustache
Member of the basket-

hall team

e e ke e o T Ak dd

HERBERT NEWEL

Black

Male

5 feet £ inches

Curly

Moustache

On boat

Member of the basketball

team

SANDY CORB

BILLY OLIVER

Black

Male

Approximately 18 years
5 feet 9 irnches

ERUCE OLIVER
Black

Male

Light brown
19 years
Feavy set

BEOB REINKENS
MARIE REINKENS
DOUG SANDERS

Black
Male

-~r

T

<y



driac.

Age

Height

Weight
Miscellaneocus

Name
Race
Sex

A Fadl -3
Weight
Height
Hair

Name
Race
Sex
Age

Height
Hair

Approximately 22 to 23
5 feet 7 irches

130 to 140 pounds
Glass/green tint

DON SLY
White
Male

L arem o=
W ycu&a

160 to 170 pounds

6 feet 6 inches

Brown

Beoat Captain, ex Navy

RON TALLY

White

Male

Approximately 28 years
From Los Angeles

S feet 6 inches

Red

Blue

Mcoustache

_this incdividual is a hypochon-

Name
Race
Sex
Age
Height
Weight
Eyes
Hair

MIXE TUCHETTE

White

Male

Approximately 18 to 19
5 feet 7 inches

12% pounds

Blue or green
Light brown/moustache

- o

member of the basketbal

team

[

-
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Mame GREG WILKINS )
Name JOE WILSON
Race Black
Sex Male :
Complexion Dark brown Wy
Age Approximately 22 to 23 years
Height S feet 8 inches to
5 feet 9 inches
Miscellaneous Wears glasses and is a
member of the basketball
team



— the individuals who were b?C/

very close to JIM JONES and who were considered to
be privileaged individuals were the following:( W
JIM JONES
LEE INGRAM

EVA BROWN

JOHNNTIE CQR

N aiidTaY LA W A

JIM JONES DAY H)
JIM JONES NIGHT (
The following females were very close to JIM

JONES and acted as his aides and handled special as-

signments for him:

DEBRA TOUCHETTE (
wf

PAULA ADAMS (

SHARCN AIMES )

The following persons were responsible for han-

dling the finances at Jonestown: (i

KAY HENDERSON \
kv\

|

u,x*‘ ~a
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JOHNNIE JONES

JACK BEAM

LEE INGRAM

DAVID JONES, aka, Brown
CHARLIE TOUCHETTE

Race
Sex

Age

Height
Weight

Hair
Miscellaneous

Male

Approximately 50 years old
Five feet four inches

130 pounds

White

Wears glasses

White (

L
L LN

—
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Mthe following description of No-
vember 1 N :
\
n that morning, when he was awoken, he ;{,

L

e PA system that he was to stay in bed.

hat was unusual because everyone nor-

mally got up and went to breakfast and went about their

daily chores., as it became very hot;

ke got out of be ent to break-

fast. Ind1v1duals were work1ng in the breakfast area as

normal; ate breakfast and

t to mw‘nere he worked
e people who normally worked at

resent and performing their daily tasks.

there was one thing very strange,

members O he Security Force were not present Security
Force was usually present to make certain members perform

comprised the following scheme to escape

1. They were to go to the Security Force and
get permission to go on the picnic at the Piggery. -

2. They were to sign out for the picnic.

3. They did receive permission from the Secur-
ity Force to go on the picnic.

Thev ﬂathered up the familv which consisted

sty st , )

Once they arrived at the Piggery, they
proceeded to walk toward the front gate of Jonestown.

| R

6. Before they reach the front gate, they proceeded
to follow a path until they reached railroad tracks.

1 B
"

I,{fi"‘;

g
o

7. They proceeded up the railroad tracks until they
were passed by a train.



14
asked the conductor

8.
where it was hea!e!. l!1|s wasm.l ely at 5:30 in the

evening. The train was headed in the wrong direction and the
conductor advised them that he will be returning in approximately
an hour.

9, At approximately 6:30 they were picked up by
the train on its return and taken to the Police Station.

The following is a description

Name

Flace of Birth
Date cf Birth
Height

Weight

Social Security
Account Number
Eyes

Marital Status
Wife

Children

Parents

Cestination

NY £L7f3:

“——
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‘%t; S . R!Q Date of transcription

member of People's
Temple, Jonestown, Guyvana at the John F.

Kennedy Internatj _ ort (JFKIA)_'ﬁéngar 17 Queens,
New York (NY). advised of the identities of th
ents an

interviewing ag he nature of the interview. #
provided the following information regarding the People's
Temple and the Jonestown facility y}

we

~

She JOlned the People's mple on Gary Boulevard
in S 1973, along with her husband

IIlIlIIlIlIIlIl!!l!!!.lI!!l!!l!!"'SEE'EETHETTTE'?EEBTe's

Temple because she bellieved 1t offered her and her family Ea
a £ ife. A life of helping others and community involvement. ;
%she felt she could satisfy her

professional and personal needs best through the People’'s

Temple.(1&} o

In March of 1978 her and her family moved to
Jonestown. They had talked about moving for some time,

el

but when hey received letter from her sister

elll ul and perfect Jonestown
was, she and her husband decided to go. They took very
few personal belongings and flew to Jonestown at the expense
of the Pecople's Temple. She never turned any money or possessions
over to the People's Temple at any time. \:@J

Hiii iriivinﬁ in Jonestowni assuming the position
of he knew it
was not what she had expecteg {t to ge. gge and her husband

were forced to live in a 12 by 16 hut with seven other couples.

Her children were taken from her and forced to live in a _J
different hut with other children. Her diet consisted of

rice three times a day and she lost approximately 60 pounds e
while in Jonestown. The medical care was good when you

[
-

could receive it{19
i
12/2/78 // JFKIA, Queens, NY BQ 89-495
Investigation on ' at File »
i 12/5/78
WD/mlh /57
by -] U Oate dictated

This dotument cONtains Neither racOmMMEndations nar conclusians of the FBI. It is the property of the FBI and i loaned Lo your agency;
it and its contants are not to De Gislripuled outsicoe YOour agency.
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The People's Temple compound in Jonestown was
directed by force, violence, and intimidation. Temple members
who disagreed with Temple policy or rules were either ridiculed
or beaten in front of the entire temple population at the
"Pavilion™ (central hut). Often after the ridicule or beating,
they were forced to work in the fields day and night without
rest. Those temple members who attempted to escape through
the jungle were usually caught by members of the security
force, brought before the temple members at the "Pavilion™,
ridiculed or beaten, and placed into the "extended care
unit™ (ECU)}, where they were administered the drug thorazine
on a daily basis until they were willing to comply with
temple policy. One temple member, name unknown, who attempted
to escape, was kept in the ECU unit for two months under
drug influence. When she returned to her normal duties,
she was a vegetable. She remembers Reverend JONES telling
a temple member, JOHNNY FRANKLIN, the only way to leave
Jonestown was in a box. {u‘

On one occasion, a temple member was accused of
JERC T [ N Teo Pmmind Ad bhen bommel =~ mambhaoawe b bha HDawd 13 Amnl
AdUUWL LTI Y » 4l 1 I'LILE QL LIIC LVElNPLE HTULUUEI'S ab Lilc ravlillivil
he was forced to strip and begin to have sexual relations
with a female member; however, this was not carried °“t-(f9

The temple members were constantly being summoned
by a drill called "Alert". The "Alert" was announced over
a loudspeaker system, and everyone was to report to a specific
location for a specific assignment. "Alerts" were normally
called when someone was entering the compound, someone had
escaped, or whenever Reverend JONES wanted to get the temple
members together. There was usually one alert a week.
Often times after an alert was announced, they would be
directed to the Pavilion over the loudspeaker system, where
JONES would speak to them. oy

&
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If a visitor was coming into the compound, the
temple members would, "clean it up" for the benefit of the
guest. The temple members would act and talk as if they
wanted to be there, and how beautiful everything was until
the guest left.(ul

JONES first mentioned mass suicide in her presence
approximately five months ago. JONES felt that if outsiders
attempted to expose the temple, he had enough guns and people
to hold them off. If not, Reverend JONES felt mass suicide
was better for temple members than the humiliation and agony
they would receive from outsiders.(u]

On one occasion at the Pavilion, Reverend JONES
polled the temple members to see how many would voluntarily
commit suicide. Approximately 70 per cent of the temple
members raised their hands; those that did not were brought
before the group and ridiculed. Many people, she believes,
raised their hands to avoid going in front of the temple
members. She feels many people were forced to drink the
poison Kool Aid, since many at the polling raised their
hands out of fear. C“

Prior to her arrival at Jonestown, she heard of
a practice mass suicide where everyone drank Kool Aid that

they were told was poison; however, she never saw or participated

in a practice mass suiclde. (V\

On the Friday before the arrival of Congressman
RYAN and his party, JONES called an "Alert™. Instead of
going to the Pavilion as normal, everyone made a circle
around the perimeter of the compound. They remained in
the circle for a short time, and then went to the Pavilion.
Reverend JONES told them that RYAN and his party were coming
without permission. JONES instructed everyone to return
to their hut. During this time, she observed MARK LANE

and CHARLES GARRY on the temple grounds. She h them
before Si ainer occasions. The next day,

wnich is the day Congressman RIAN was qdue
mher its time to escape. They had discussed

C‘l
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ut on this occasion, m b7¢<
left the complex abou : an

said they were going on a picnic to the "piggery"™ (where
pigs and chickens were kept). Once at the "piggery", they
were able to slip into the jungle and walk 22 miles to a
train. During their escape through the jun the

them 15 additional
miles to Mathews Ridge, where they contacted the Guyana
Police at approximately 7 PM. The police informed them
of the RYAN incident and the beginning of a mass suicide.
The next day, they were flown to Georgetown. (u)

denied any prior knowledge of a conspiracy
or plot to assassinate Congressman RYAN, and her escape
on the day RYAN arrived was coincidental.(u

During her time at Jonestown, certain members -
of the People's Temple were allowed to carry weapons. These - !
individuals were known as the Security Force, and carried (;
long barrelled weapons, bows and arrows, and crossbows.

On occasions, she heard shooting from the jungle, but has
no knowledge of firearms training and has never heard of
the term, "Angels". She has no knowledge of weapons or
money being cached anywhere.(“l

She knows PAULA ADAMS, who was personal secretary
to Reverend JONES and a radio operator. She believes ADAMS
was sexually involved with Guyanese officials, however,

she could offer no specific information in this regard.\’“ E
She had no knowledge of the following: e

Contingency plans for retaliation by temple members, P
any officials targeted for assassination, assassination
of the RYAN party, existence of an assassination squad or
assassination plan, relocation plans in the event of a mass
suicide, written or oral oaths signed by members of the
People's Temple, or a nuclear device of any kind.\\
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She believes that certain individuals at Jonestown
were wanted for criminal offenses in the United States (US),
but she could give no specifie information regarding the )

identity of these individuals or the basis for her belieﬂ_u

On one occasion, she recalls that an official
from the Soviet Embassy in Georgetown visited the temple
compound and spoke to the temple members regarding how beautiful
Jonestown was. In addition, a Soviet doctor was examining
JONES and she believes he told Reverend JONES he had emphysema
and a heart condition. Reverend JONES was taking certain
medication prescribed by the doctor. She c¢ould not provide
the name or position of either of these Soviet officials.
Reverend JONES, she felt, was using drugs a great deal in
the last two months to the point he could hardly walk.
Reverend JONES often talked of going to Russia or Cuba if

attacked or exposed, and talked of how Russia and Cuba looked

Svvwvilvwhoia o Y i Lt FRafhwie Vi 2™ oL al Qi wEUVE LVUVURER

after its people. Reverend JONES constantly denounced the

Us. (1{\

While in San Francisco, she heard that the Lieutenant
Governor of California had visited the Jonestown facility
and knew he was a supporter of the People's Temple, but
this was the extent of her knowledge regarding the Lieutenant
Governor or other California officials. (;

Doctor SCHACHT, the Jonestown doctor, was extremely
disliked by temple members in Jonestown. He was a homosexual
and was involved in homosexual relations with Reverend JONES.

SCHACHT received his medical degree from Mexico, and did
his infnrnqhin at San Francisgsco General Hnsnita1= SCHACHT'a

entire education from undergraduate school through medical
school was paid for the People's Temple. [u)

e .
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She had no knowledge regarding the acquisition
of the poison, SCHACHT's awareness of a contingency plan,
or SCHACHT's friends or associates in the U

She felt that PHYLLIS CHAKEN, Administrator of
the Hospital, might have assisted in the administering of
the poison, since she was faithful to Reverend JONES./jq

The only drug she was aware of was thorazine,
.and she remembers Reverend JONES constantly speaking of
a shortage of drugs and medication. She has no knowledge
regarding the production, distribution or receipt of drugs
at Jonestown. She had no access to drugs as Assistant
Administrator of the hospital.(ll

In regard to the manufacturing and selling of
toy dolls, she knew they were produced at the Pavilion by
20 to 30 temple members working in two shifts. The production
was approximately 3,000 dolls a month, and was supervised
by RUBY CARROLL. To her knowledge, the dolls were sold
in Georgetown, and she has no information regarding narcotics
being transported in the dolls.hq

The following individuals were described as bodyguards
of Reverend JONES; however, the only weapons she observed
them carrying were machetes: JIMMY JONES - son of Reverend
JONES, JOHNNY COBB JONES - son of Reverend JONES, BILLY
OLIVER, BRUCE OLIVER, CALVIN DOUGLAS. Two of these individuals

were with JONES at all times. During meetings in the Pavilion,

JONES would motion to his bodyguards and they would strike
an individual. She remembers a CHRISTINE MILLER protested
this treatment at a meeting and was slapped. (\

The following people were on the Planning Commission,
an appointed body by JONES who planned temple activities
and direction: RENE KIZE, LARRY LAYTON - completely loyal
to Reverend JONES, JOHNNY JONES, Jr. - described as the
right hand man to JONES, CAROLYN LAYTON, (First Name Unknown)
TROOP - white female, DICK TROOP - husband of (First Name

Unknown) TROOQP. \L\.\

e L

¥

™\

7

-

.



BQ 89-495

i 5

JOHNNY JONES, Jr., CAROLYN LAYTON, (First Name
Unknown) TROOP, were the most influential members of the
Planning Commission, and she felt they were the decision

making group.(u

The following individuals were radio operators
and very trusted by JONES: SANDY JONES, TERRY JONES, PAULA
ADAMS, LEE INGRAM, SHANDA JAMES.(W( "

During the last two weeks prior to the RYAN ok
assassination, she wasn't sure of the identity of the radio s
operators; however, these individuals were the key radio
operators. She was aware that code was used in the radio
transmissions, but could provide no specific information

regarding the code.(ql

She provided information regarding the following
temple members: u'

STEVE JONES - believes he was a member of the - '
Planning Commission - described as a white male, 19 years
of age, 6 feet to 6 feet 5 inches tall, thin build, long (
blonde hair, moustache, no scars or marks, present location

Georgetown House; u%

TIM TUPPER - member of the Security Force - described
as a white male, 20 to 21 years of age, 5 feet T to 5 feet
8 inches tall, medium build, blonde medium length hair,
present location unknown; U\

TIM JONES - member of the Security Force - described
as a white male, 20 years of age, 6 feet tall, medium build,
blonde, shoulder-length hair, moustache, present location
Georgetown House; \UQ\
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JIM JONES, Jr. = member of Security Force - black
male, 18 years of age, 6 feet tall, thin build, black short
hair, clean-shaven, present location Georgetown; /”/

LOU JONES - position in temple unknown - Oriental,
age 20, 5 feet 4 inches, thin build, black medium hair,
clean~-shaven, present location deceased;/"(

CALVIN DOUGLAS - member of Security Force - black
male, 20 years of age, 6 feet tall, thin build, black short
hair, present location believed to be Georgetown;(y’

JOHNNY COBB JONES - member of Security Force =
described as a black male, 18 years of age, 6 feet tall,

thin build, black short afro, present location Georgetown;lﬂ(

JOHNNY JONES, Jr. - Planning Commission - described
as right hand man to Reverend JONES - described as a black
male, 30 years of age, 5 feet 10 inches, thin build, short
black afro, present location unknownj; lQ|

DOUG SANDERS - member of Security Force - described
as a black male, 25 to 26 years of age, 5 feet 10 inches
tall, medium build, black short afro, clean-shaven, location
unknown; (qq

JIM MACABONE - she believes a
Commission - black male, 40's, 6 feet 5
black short afro, location unknown; lql

HERBERT NEWEL - position unknown - black male
late 20's, 5 feet 9 inches tall, medium buiid, black short
afro, moustache, believed to be dead;(u\

STANLEY GIEG - member of Security Force -~ white

male, early 20's, no further description, present location
believed to be dead; \“\

AN
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JOE WILSON - member of Security Force - described
as a black male, 20's, 5 feet 9 inches, thin build, very
short black afro, no scars or marks, clean-shaven, believed
to be dead; 0

DON SLY - member of Security Force - white male,
20 years of age, blonde hair shoulder-length, 5 feet T inches
tall, thin build, moustache, she believes him to be dead;/wy

LEE INGRAM - member of Planning Commission - black
male, early 30's, 5 feet 10 inches, thin build, black hair,
balding on top, clean-shaven, location Georgetown;/y/

CHRIS O'NEAL - attempted to leave with the RYAN
party - witness to the shooting - described as a white male,
5 feet 7 inches, age 20's, thin build, brown hair shoulder

length, clean-shaven, present location Georgetown;ﬂd

BRENDA PARKS - wife of CHRIS O'NEAL - witness

to shooting trying to leave with RYAN party - no description;FJ -

YVETTE JONES - married to JIMMY JONES - sister
of SANDRA EVANS; ( lt/

PAULA ADAMS
radio operator - describ
blonde hair;lu\

MONICA BAGBY - eyewitness to shooting - believed
to be in hospital at Georgetown;(u)

TEENA BAGUE - eyewitness to shooting - believed
to be in Georgetown;(u\

TOM BOGUE - eyewitness to shooting - believed
to be in hospital in Georgetown; {'MT
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DEBBIE TOUCHETTE - very close and loyal to Reverend
JONES - believed to be in Georgetown;/qﬂ
LI

e ¢
*—”‘h.w

TIM CARTER - known as public relations man for
Reverend JONES - believed to be in Georgetown;zqy

MICHAEL CARTER - brother of TIM CARTER - very
close and loyal to Reverend JONES - believed to be in Georgetownyey

MICHAEL PROKES - known to her as public relations
man for Reverend JONES - believed to be in Georgetowni/qy

TERRY BUFORD - very loyal and trusted member of
JONES' staff - believed she returned to the US some time
ago - described as a white female, approximately 30 years
of age;[uy
/

SANDY BRADSHAW - has heard of SANDY BRADSHAW but
could provide no specific information in regard to her position
or description./%q

the following information was obtained - .

Name

Race

Sex

Date of Birth (M
Place of Birth ,
Height f
Weight

Build

Hair

Eyes

Scars or marks //

Tt

~
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Residence

Previous residence
Telephone number
Occupation
Employment

Education

Marital status
Husband's name
Children

Social Security
Number

Previocus arrests
Destination point

y
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UNITED STATES GOVERNMENT
Memorandum

TO ' DIRECTOR, FBI
ATTN: FBI LABORATORY

FROM ~ I  gac. SAN FRANCISCO (89-250) (P)

SUBJECT: RYMUR
20: SAN FRANCISCO

Enclosed for the FBI Laboratory are two copiles

of a hapdwritten note by Reverend JAMES JONES, Feople's
Temple. (“\ )
s
These coples were forwarded to the F3I on
December 1, 1978, from the People's Temple Attorney, 5\
CHARLES GARRY. |5) '

GAREY did not desire to relinguish the original
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Assae. Dir.

Dep. AD Adm.
Dep. AD M. .
UNITED STATES wOVERNMENT UNITED STATES DEPARITMENT OF JUSTICE Asst. Dis.
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION :4."“ s;"“-
Memorandum o
Intell. ___ p.
Labaratory 7 2
i " . Legal Coun. _
TO SMr. Hebpgkn 1 - Mr. Moore DATE: 12/6/78 Plan. & Insp.
i ) 1 - Mr. Ingram ?1?”- —
1 - Mr . GOW T::in.ing"“‘
FROM : p. W. Moore 1 - Mr. Public Affs. OH.
1 - Mr. Telephone Rm. -—\
Director's Sec’'y
‘ 1 - Mr. ’
SUBJECT: RYMUR 1 - Mr. Herndon A

i ey /oll&iL

Attached is an FD-302 concerning the receipt of a
original Freedom of Information Act request signed by the
Reverend James W. Jones received by Department of State. The
original of this request is being furnished herewith for the k;}C/

assistance of the Laboratory. It is requested th i
original be returned to Liaiscn Officer
CI-3 Section, Intelligence Division, when examinatlon 1S

completed \Lﬂ

Enclosure
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Copies to Evidence to be returned to
B v §7
5” J/ (2‘

Date of hearing, grand jury, trial, or-Feasen-why LL_‘ous handhng is necessary

L for b At Do dunt
E/:l:e'aeeldu— /ﬂfbuur(‘v- /“*’-7 J"i" 6//?7
e Lhimpt ) ,_J \Y'/L rDa"a(-’M‘vg _ "

] (2{\/ \’ﬁhﬂ"( 4.)_ J dv“j"

t

. _ {This space for blocking)
MD:RG '?7 _IL/spl beng __,/30(

T ey g——ril

N o Qeper¥ — e 0
. "v!.;}\\ﬂ-\oq n::. ‘Q/
T -1
¢ -’
('Cz = Wik reverse side if necessary for additional evidence)




&

SR R AT <

LA

. . 4,:_| lr AT
L L, fe - . - f i
o 4 A e LI T Lk A ML R

it o Tt

kabe . . rongmittal Form ‘ . J

772 . . - "
] ' “ '
lac. LABORATORY _ a 1l - Mr. Moore
- (Mr . SR Rn. 506
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION S

To: SAC, San Francisco (89-250) December 19, 1978

From: Director, FBI FBIFILE NO. 89-3286

52)
wasinTon, . ¢. 20s3s 1 - - (D 57

"LAB. NO, 81214067 D IH

/ ) ‘“L ekl 81215037 D IH
S e h""’b 1:?"1:: ’

\
San Prencisco

b7

Exomination requeated by

[U
San Prancisco and Bureau \

Reference:

San Prancisco letter dated December 6, 1978 and
Examination requested: Bureau memorandum dated December €, 1978

Remarks: Document g 2=

If additional cormparisons are desired regarding
the note taken from the body of JONES, additonal writing of
JONES should be submitted as well as the writings of other
possible suspects,

The available known handwriting of JAMES JONES,
conasists_ of specimens Kcl and K2 descrlbed in the attached
report as well as a signature appearing on a finperprint
card of JONES, FPBY Number 70597N2 and a siernature appearing
on an FBI FOIA request received in 1977. Specimen K2 is
beinﬁ returned to State Department via Special Agent

- _ i W B o e

\)’] v _ Intelligence u1v;;. q} y& (ﬁ

@0—126
h_}ﬂ 14 DEC 22 W78 -
ég ? 'neclosures (2) (2 Lab report) - U[Cf“"ﬁ >~ a1
- B ' DO NOT INCLUDE ADMINISTRATIVE |
@ & | PAGE(S, INFOEMATIGN IN - |
i l ' INVESTIGATIVE REPORT

F‘/ ADMINISTRATIVE PAGE
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% N . . REPORT } -

. S of the ~
_.dr_‘._..x LARORATORY & (
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION \
WASHINGTON, D. C. 203353
To:  SAC, San Prancisco (89-250) December 19, 1978
FBI FILE NO. 89-4286
LAB. NO. 81214067 D IA
Re: 81215037 D IH
RYMUR
j Specimens received December 14, 1978 from SAC, San Prancisco (81214067 D 1
el Kel Photocopy of handwritten note bearing known handwriting
s of JAMES JONES :
L | .
Specimen received: December 6, 1978 from FBI Feadquarters (81215037 D IH):
_ \
| K2 Freedom of Information Request dated 6/6/77 received
g at State Department and signed "Rev James W. Jones”
Result of examination: ' \

Due to insufficient comparable known handwriting,
a definite conclusion could not be reached whether JAMES JQNES
prepared the questioned handwriting on the note taken from his
body which was previously submitted in this case. . ’

Kel is retained. X2 is being returned aeparat;iy
to State Department. Appropriate photographs have been made

of the specimens. %
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
Recorsad Laberatory Work Sheet
12/14/75 DE
N o To: SAC, San Francisco (32-750) -
FBI FILE NO. 30-4905.~
LAB, NO, 81214057_133 I
RY:TUR D N
rei? /
Re: (07 : SAIT FPRAMCISCO) YOUR NO. (2133

Examination by:

o lo\’lﬁ\‘lbm - s bl ¢

Examination requested by: SAC, SAI FRANCISCO (M
Ty L Reference: Letter 12/6/73
- Examination reque ted Docr~ant
T Speclmen! reZ: e 19/14/75

O/UGC“J N VPV N, 7/ W ‘* *(/er‘/?ﬁu

.)z/cuu-C* bd L}‘;,.... \9“,4, T,é:__”":'—i— y-ry Y aﬂ;’/w/

. ¢l Photocopy of nandwritten note bz2arin: known handwriting of
E JANIZS JONES

iy PRSI Fu/é.»z 3 J“" o/j,..q.., /%tﬁ:
. d/c/“él ) )
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L. FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Recoxrded UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

17/15/753 DH
Loboratory Work Sheet

To: Bureau

FBIFILE NO. 30.427G — IBO 7

go LAB. NO. 51215027 D 14
Re:
RYTUR YOUR NO.
d
F Examination by: —
: | b7 C- ( I.l
o
‘ ‘ Examination requested by: Bureau
LF
Lo Reference: Zvidence delivered by Bureau mail
- _
Examination requested: Docur.ent
I Specimena received: 12/6/7%
i
< 70 Freedor of Inforrmation Request dated 6/6/77 received
N at State Departrent and sSxgExx¥  sicned "Rev James ™, Jones"

; (ul
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Page(s) withheld entirely a

this location in the file. One or more of the following
statements, where indicate xplai ; ion

[ Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregabie material
available for release to you.

Conalo. £L" Cormtrimm LETn

SRCLIVD JJ& LIV J7ed

3 (b)) O (bX7X(A) O @x5)
O (bX2) 0 (bX7XB) O GX2)
O (0)(3) 7 (e)7XC) 0O (1)

O (bX7XD) O (x)2)

O (BYIXE) [ (kX(3)

O (bX7XF) 2 (k)4
O (b)4) O (bx8) 3 (x)(5)
O (bXs) O (bx9) 0 (k)6
] (b)6) O (xkx7

[1 Information pertained only to a third party with no reference to the subject of vour
request,

O Information pertained only to a third party. The subject of your request is listed in the
title only.

J Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred
to that agency{ies) for review and direct response to you.

v B .. . - - -

ok Pages contain intormation turnished by another Government agency(ies). You will be
advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).

Page(s) withheld inasmuch as a final release determination has not been made. You will be
advised as to the disposition at a later date.

Pages were not considered for release as they are duplicative of

(J For your information:

The following number is to be used for reference regarding these pages:

HQ 89-92 86 - 131/

) 0.0.006.00.660.0060.049.909.004

X DELETED PAGE(S) X

.9.6.9.0.6. XNO DUPLICATION FEE X

}0.0.0.0'0 ¢ X FOR THIS PAGEX

);9.6.8.6.4 4 ) 0.0.0.0.6.66.0.009006000004004
FBI/DOJ
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following
statements, where indicated, explain this deletion.

[] Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregable material
available for release to you.

Section 552 Section 552a

[ (b)(1) O3 (bX(7X(A) O d)5)
1 (bX(2) O (BX(7XB) O GX2)
OJ (bX(3) O GBXTHC) O (x)(1)

O (b)7XD) O (k)(2)

O (bX7XE) O (kX3)

O (b)7XF) I (k)(4)
0] (b)(4) O (b)8) O (k)5)
O3 (b)(5) [ ()9 O (kxe)
3 (b)6) 0 (kx7)

(O Information pertained only to a third party with no reference to the subject of your
request,

[] Information pertained only to a third party. The subject of your request is listed in the
title only,

] Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred
to that agency(ies) for review and direct response to you.

Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be
advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).

Page(s) withheld inasmuch as a final release determination has not been made. You will be
advised as to the disposition at a later date,

3 Pages were not considered for release as they are duphicativgwef %F‘{AMM

M For your information:
Cowd Otipe Navwhbars 75-CIV-b010  (SDNY. 199 )

ﬂ The following number is to be used for reference regarding these pages:

HR 29-4Y2 86 = /3/2-

X300 XX XXX XXX XX
X DELETED PAGE(S) X
}9.0.9.6.0.4 XNO DUPLICATION FEE X
XX X FOR THIS PAGE X
XX p8.0.6.6.0.66.00860.080484800¢04
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MESSAGE RELAY VIA TELETYPE

A
r____
DATE CLASSIFICATION PRECEDENCE
12-19-78 UNCLASSIFIED PRIORITY t— .
FM DIRECTOR FBI c
:";U. A B
10 LEGAT, MEXICO CITY { -v" v :
[ . ‘hL“ ‘
1&« Ll ’.“ 57 C/
f?_; s
O Thb m [ Nuclear Reguiatory Commission [T Attomey General .
] The Wice President [ Department of Energy [] Deputy AG ’ !
[ Whjtet House Situation Room (] Department of Treasury [C] Attn: Emergency 3
Atta: National Security [J Atta: U. 8. Customs Programs Center i _
) Council [] Department of Treasury {T] Assistant AG, v
Civil Rights Div,
Department of the Air Force ] Atn: Bureau of Alcohol
(AFOSD Tobaceo & Firearms (] Assistant AG,
[C] Department of the Amy [] Department of Transpoctation IC__“l“'A":: DI:. |
[[] Naval Investigative Service (] Attn: Directaor of Security Security Section f -
[J Commandant, U. 8, Coast Guard {1 Drug Enforcement Adminiatration [JAtn: General 3
[[] National Security Agency [ Genernl Services Administration Crimes Section
(DIRNSA/NSOC (ATTN: 300N {(WASHDC area, specify office) - [] Assistant AG for
(] Director, Defense Intelligence . _‘:j ' Administration
Agency ) T ] Aun Security &
[ Director CIA [T (Other Areas, specify CITY/STATE} Ad : istrative
[] U. 8. Secret Service (PID) Services Staff .
[] Federal Aviation Administration [} lmmigration &

] Atta: Executive Protective
Service
[ ZEN/U. 8. Postal Service

] Attn: Chief Postal
Inspector

(SERVICE ALSO AV

TO GOVERNMENT AGENCIES NOT LISTED. [

] Federal Protective Service Natralization Service

[} Secrétary of Stata
- [J Attn: Director Bureau of
‘ Intelligence & Research
[CJ Atta: SCA - VISA Office
Room 700 - SA2

“Tfi‘é?

gsm—-_c -v 1978

DO NO‘llm WITHOUT COMMUNICATIONS STAMP
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SAN FRANCISCO OFFICE ADVISED BY TELETYPE DECEMBER 19, 1978, .

R OR8N 05500
AS FOLLOWS: ‘
JONESTOWN DOCTOR, LAURENCE EUSENE SCHACHT, MALE, WHITE,
o Rt

DOB OCTOBER 2, 949, POB TEXAS, SSAN 460-82-3698, ATTENDED :
MED ICAL. SCHOOL, BUADALAJARA, MEXICO, FROM FALL, 1973 TO FALL, }

1915.: W)/ B -

FHROWSH LEGAT, MEXICO CITY, OBTAIN PERTINENT RECORDS AND T
BACKGROUKD CONCERNING SCHACKT®S ATTENDANCE. | U o —
ARMED AW DAMGEROUS. SUICIDAL TEWDENCIES..
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FD-36 (Rev. 5-22-78) 1 v

]
( FBI |
A
TRANSMIT VIA: rRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
[ Teletype (] Immediate ) TYP SECRET :
[] Facsimile (] Priority (] SECRET :
X Airtel ] Routine ] CONFIDENTIAL E
(JUNCLAS EFT O : —
[] UNCLAS £
DEC 19 1978 |
ate :
TO: DIRECTOR, FBI (89-4286)
,p Y0\ FROM: SAC, BROOKLYN QUEENS (BQ 89-495LL£%LFORMKTHF‘ﬁ'ﬂﬂlﬂzs
Y‘\\ ' HERBIN 16 fNCL.o (71!
SUBJECT: _RYMUR nAT oY
Y

ReSFteletype to the Bureau, 12/13/781‘1]

7 S

—— e P
el

Enclosed for San Francisco are the executed original
! subpoenaes served to the following individuals upon arrival at
/ New York aboard Pan American Airlines Flight 228, 12/6/78: [y

ﬁ
PAUL MC CANN CHUCK KIRKENDALL )
TIM JONES GUY MITCHELL L g~
JAMES JONES LAURA JOHNSTON
MARC CORDELL MIKE SIMON
PRESTON WADE CLEVELAND NEWELL A
ROBERT STROUD CLIFFORD GIEG \ }
AARON HENDRICKS BURRELL WILSON
JAMES COBB THOMAS BEIKMAN

WALTER WILLIAMS

e e R fF"‘/:;,BKEéi:“;’Eslt*'
C:)— Bureau ’

2 - San Francisco (89-250) (Encls. 17)
1l - New York (BQ 8?-495)

CJR:crf T — -
(6)

Vv | \37 ¢

- 58%@2-9% Transmitted - {Number) - ————— (Time)} A Per . - R TOL -




OPTIONAL PORM NO. W
MAY 1988 EDITHM t
CoA FPMR (81 CFR) 101-11.8

UNITED STATES GOvERNMENT

Memorandum

DIRECTOR, FBI (89-7286) (16) DATE: 12/19/78
%u } SAC, BALTIMORE (89-173) -P- mwﬂmmﬁ“m | c .
/ \ Iiz ny m._,')l" ] b7 lr;.-;_:I:)
. "ATE i ™
SUBJECT: “RYMUR ‘*Ziq RS 1‘ 4284,020 D

Re BA teletype to Director, 11/30/78.“4]

Sy Enclosed for the Bureau jis e copy of FD-302
A reflecting interview with ﬁ Enclosed
for SF is the original and one copy of same. Also h 7(;-

enclosed for SF is lA envelope reflecting investigative

= ¥

’@- Bureau (Enc. 1)
2 - San Francisco (89-250) (16) (Enc. 3) (RM)
2 - Baltimore

i
DT:boc _ {@r
(6) — L . T
\ ’
8 eg

: N _lgﬂ, U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 12/8/78

Date of transcription

dvised ars radio operator of

the following informa.t:lon: (u) -

received a call over

In February of 1978,
his ham radio for medical assis

and patched through
Dr. ﬁﬁ Gmﬁmw, Obstetrician, m
to Dr. LARRY SCEA 88
age, 8R3 (Jonestown, Port Kaituma, Guyana, South
America). Dr. GREENFIELD orally instructed SCHACHT through
a Cesarian on a pregnant native woman two weeks overdue,
Every other day for the following week, GREENFIELD or
*briefly contacted the Mission Village to check on
alth of the native woman and her twin girlsi-uy

From February, 1978, through April, 1978,P
spoke to ALBERT TOUCHETTE and two women who identif
themselves as SARA and MARGARET on approximately six different
occasions. The conversation was strictly general in nature.
as also in contact with WB6MNH/BR1l (Jonestown, Guyana)
ed by PAULA ADAMS and two individuals who identified
themselves as TOM and MIKE. poke to them several
times between February and April, 1978. Conversation was
general and brieflaui

Sometime in February, 1978, MIKE BYRNE, Editor,
OBGYN News (Medical Newspaper), solicited s help in
contacting the Mission Village to do an in-depth study of
the people in the village. BYRNE was interested in the life
style of these people and their operations there. BYRNE's
conversation with the Mission Village lasted approximately
one hour, after which they discouraged BYRNE from going to

...... e Ml d o2at DD Aol = &~
Guyana to study them. They advised BYRNE at that tims that

the Peoples Temple had 1.4 million members, 1,200 of which
wer. e Mi BYRNE 1is resently employed

movwertor 1172878, (N ... ® 2173 G

i L?,le"
-

' _..’{___ . AT N Bl )
b"—se—boc g - //'- JDaf;'-"dimT: 12/4/78
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This dotument cantans neither recommendalicns nor conciusions of the FBL. It is the property of the FBI and is logned to your-ug-on(y;

EMCLOSURE

it and s conrenis are nol to be distrivuted curside your ogency.




